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روزنامه

شهردار قم با اشاره به افتتاح پروژه های کلان شهری به مناسبت روز 
قم، از افتتاح تقاطع غیرهمسطح ولیعصر)عج( در آینده نزدیک خبر 
داد. دکترسید مرتضی سقائیان نژاد اظهار داشت: شهر مقدس قم 
دارای ارزش و جایگاه بسیار والا و چشم جهان به قم است. شهردار 
قم با بیان اینکه حوزه های علمیه، مراجع و علما و تاریخ ۷ هزار ساله 
قم مورد توجه است، تصریح کرد: طلاب و دانشجویان بیش از ۱۰۰ 
کشور در قم مشغول فراگیری علوم هستند و در تلاشیم قم به عنوان 

پایتخت فرهنگی جهان اسلام معرفی شود. سقائیان نژاد با

 استاندار قم با اشاره به ظرفیت استان در زمینه انگشترسازی 
گفت: زمینی در اتوبان قم تهران جنب نمایشگاه بین المللی قم ویژه 
صنف انگشتر سازها اختصاص می دهیم. سرمست اظهار داشت: 
طرح بلندمدت احداث شهرک عقیق ویژه انگشترسازی مدنظر 
است. وی با اشاره به ظرفیت استان قم درزمینهٔ انگشترسازی 
افزود: زمینی در اتوبان قم تهران جنب نمایشگاه بین المللی قم 
ویژه صنف انگشترسازی اختصاص می دهیم. استاندار قم بیان 

کرد: با توجه به اینکه اخیراً موفق شدیم قم را به عنوان شهر ملی

شهردار قم اعلام کرد

تقاطع سه سطحه ولیعصر)عج( آماده 
بهره برداری کامل

استاندار قم :

شهرک عقیق ویژه انگشترسازی 
احداث می شود

8 1

دست دوستی ایران
 به کشورهای منطقه

 ثبات و امنیت منطقه ای خریدنی نیست و تنها همکاری کشورهای 
منطقه موجب برقراری صلح، ثبات و امنیت در منطقه می شود. پس 

دست دوستی ایران به سوی کشورهای منطقه خلیج فارس مانند گذشته باز است. 
در سال های پس از انقلاب اسلامی، روابط تهران و کشورهای منطقه خلیج فارس با فراز و نشیب 
زیادی همراه بوده و گاهی به کاهش سطح روابط دیپلماتیک ایران با تعدادی از آنها و قطع روابط با 
تعدادی دیگر منجر شده است. آخرین مورد از کاهش سطح روابط )ابوظبی( و قطع روابط )ریاض و 
منامه( با برخی از کشورهای منطقه به سال ۱۳۹۴ باز می گردد و علی رغم همه تلاش های مصالحه 
جویانه ایران، این وضعیت تا امروز تداوم داشته است. هر چند حمله تعدادی از عوامل خودسر 
در ایران به سفارت خانه و سرکنسولگری عربستان در تهران و مشهد بهانه ای در دستان ریاض و 
ابوظبی برای قطع یا کاهش سطح روابط قرار داد، ولی تنش ها در روابط با این کشورها بخاطر 
مخالفت جدی آنها با روند رو به جلوی گفتگوهای هسته ای ایران با ۱+۵، آغاز شده بود. اعدام 
روحانی شیعه عربستانی و کشتار حجاج ایرانی به واسطه بی مبالاتی و سوء مدیریت عواملی ذیربط 
سعودی در دو حادثه منا و سقوط جرثقیل، از عوامل دیگر این تنش بودند. البته هیچ اطمینانی 
وجود ندارد که خود ریاض یا دیگر دشمنان ایران در طراحی یا هدایت حملات انجام شده به 

سفارت و کنسول گری عربستان در ایران نقش ایفا نکرده باشند.
بعد از توافق ایران با کشورهای ۱+۵ تحت عنوان برنامه جامع اقدام مشترک )برجام(، ریاض و 
ابوظبی در کنار رژیم صهیونیستی بیشترین تلاش را برای به بن بست رساندن آن آغاز کردند. این 
تلاش ها با روی کار آمدن ترامپ در آمریکا به ثمر رسید و رژیم تروریستی آمریکا با خروج غیرقانونی 
از برجام در اردیبهشت ۱۳۹۷ و نقض قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت سازمان ملل، سیاست فشار 
حداکثری علیه مردم ایران را در پیش گرفته، جنگ اقتصادی، سیاسی، فرهنگی و درمانی علیه 
مردم کشورمان را تدارک دید. سیاستی که جنایت علیه بشریت به حساب می آید چرا که پاندومی 
کرونا هم موجب توقف آن نشد و برای ضربه زدن هر چه بیشتر به مردم ایران، از آن سوء استفاده 
شد. علاوه بر این ها ریاض و ابوظبی با فراخوانی نیروهای بیگانه به منطقه خلیج فارس در مسیر بی 

ثباتی، ناامنی و به خطر افتادن صلح، گام برداشتند.  
با وجود همه این خباثت ها، نگاه کشورمان به عملکرد کشورهای منطقه خلیج فارس، چون 
گذشته همراه با اغماض بوده است. ایران همیشه دست دوستی به سوی آنها دراز کرده و به دنبال 
ایجاد ترتیبات امنیتی منطقه ای با هدف رفع نگرانی های خودساخته کشورهای منطقه و نتیجه 
ایجاد صلح، ثبات و امنیت در منطقه بوده است. ارایه پیشنهادهای مسالمت جویانه منتهی به ابتکار 
صلح هرمز یا طرح صلح امید، نشان از رویکرد دوستانه و حسن نیت ایران در قبال کشورهای عربی 
منطقه دارد. براساس باور جمهوری اسلامی ایران و اعلام رسمی این باور، ثبات و امنیت منطقه ای 
خریدنی نیست و تنها همکاری کشورهای منطقه موجب برقراری صلح، ثبات و امنیت در منطقه 
می شود. این در حالی است که کشورهای بیگانه بخاطر منافع اقتصادی، امنیتی و سیاسی خود 
مسیر دیگری را پیش روی ریاض و ابوظبی گذاشته و با پیگیری و تشدید سیاست ایران هراسی، 
مانع از تفکر منطقی سران جاه طلب این کشورها شده اند. فروش کلان تسلیحات نظامی به 
کشورهای منطقه همراه با سود سرشار و سوء استفاده های امنیتی، تنها در سایه وجود تنش در 

منطقه امکان پذیر بوده است.
با شکست ترامپ در انتخابات اخیر آمریکا، به نظر می رسد پومپئو وزیر نفرت پراکن او و برخی دیگر 
از مقامات جنگ طلب آمریکا، آخرین تلاش های خود را برای تشدید ناامنی و بی ثباتی در منطقه 
می کنند. بنابر گزارش آکسیوس: در حالی که تنها ۱۰ هفته تا پایان دولت ترامپ باقی مانده، 
مقامات این دولت با هماهنگی تل آویو و چند کشور عربی حاشیه خلیج فارس در حال پیش برد 
طرحی برای اعمال رشته ای طولانی از تحریم ها علیه ایران هستند. در این راستا،  »الیوت آبرامز« 
نماینده دولت ترامپ در امور ایران سفر دوره ای خود را به منطقه با ورود به تل آویو آغاز کرده است.

هرچند جمهوری اسلامی ایران آمادگی برخورد با هرگونه ماجراجویی از جانب رژیم تروریستی 
آمریکا طی دوران باقی مانده از حاکمیت ترامپ با همراهی نتانیاهو، بن سلمان و بن زاید را دارد، 
ولی می داند که همراهی سران منطقه با بیگانگان هرگز به نفع آنها نخواهد بود. پیام توئیتری دکتر 
ظریف وزیر امور خارجه کشورمان ضمن گوشزد واقعیات ژئوپلتیکی، بار دیگر نشان از حسن نیت 
دولت جمهوری اسلامی ایران در قبال کشورهای منطقه علی رغم سابقه تاریک آنان در برخورد 
با کشورمان است: »ترامپ رفت؛ ما و همسایگانمان ماندیم. تکیه به بیگانگان امنیت نمی آورد، 
بلکه امید را بر باد می دهد. دست های خود را برای همکاری جهت تحقق منافع مشترک مردم و 
کشورهای مان دراز می کنیم. ما همه را به گفت وگو دعوت می کنیم، چون تنها راه پایان دادن به 

اختلافات و تنش هاست. همه با هم برای ساخت آینده ای بهتر برای منطقه مان.«
کارشناس روابط بین الملل

 : ، معدن و تجارت استان قم گفت  رئیس سازمان صنعت 
هشتاد و نه پروژه نیمه تمام صنعتی در هشت ماه سال جاری 
راه اندازی شده است. محمود سیجانی در برنامه گفتگویی 

اهداف طراحی شده در سال جهش تولید را مورد توجه قرار داد 
و گفت: بخش زیادی از این اهداف محقق شده است. وی افزود: 
براساس پیش بینی ها ۱۸۰ پروژه نیمه تمام باید راه اندازی شود

رییس روابط عمومی آموزش و پرورش استان قم:

امتحانات دانش آموزان غیرحضوری برگزار می شود

مدیر روابط عمومی اداره کل راه و شهرسازی استان قم :

تقاضای سکونت در شهر امیرکبیر 
برای قمی ها قابل تغییر است

رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم خبرداد

راه اندازی 8۹ پروژه
 نیمه تمام صنعتی 

4

8

4

8

تازه ترین خبراز تولید سریال حضرت معصومه )س(

عصر دیروزآیین کاشت نهال و آغاز عملیات اجرایی بوستان یادمان ۶۰۹۰ شهید استان قم  برگزار شد.
همزمان با ایام روز قم و در راستای برنامه های کنگره ملی شهدای استان قم، آیین غرس ۶۰۹۰ نهال به یاد 
۶۰۹۰ شهید استان قم و آغاز عملیات اجرایی بوستان یادمان شهدا با حضور شهردار قم و مدیران استانی و 
شهری برگزار شد.  در این آیین آیت الله سعیدی  امام جمعه قم در این آیین پس از کاشت نهال زیتون در این 
بوستان گفت: انجام این اقدام برای حفظ و پاسداشت نام شهدا تجلیلی پسندیده است و انتظار می رود که 
سیره و روش زندگی شهدا هم در تمام زندگی مردم جریان پیدا کند.  معاون خدمات شهری  شهرداری قم 
نیز  در این آیین گفت: در بوستان یادمان شهدای استان برای ۶۰۹۰ شهید استان نهال زیتون، انار و انجیر و

با حضور امام جمعه قم صورت گرفت 

آغاز کاشت نهال در بوستان یادمان شهدای قم

8

8

8

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم  خبرداد

تصویب تسهیلات جدید 
برای مشاغل فرهنگی
 هنری و رسانه ای

 مدیر روابط عمومی اداره کل راه و شهرسازی استان قم گفت: 
شهروندان این استان که در طرح اقدام ملی مسکن شهر امیر 
کبیر را برای سکونت انتخاب کرده اند، مجبور به سکونت در 

این شهر نیستند و می توانند در ثبت نام جدید، قم را به عنوان 
شهر محل سکونت انتخاب نمایند.  "مهدی رحیمی راد" افزود: 
ثبت نام طرح اقدام ملی مسکن استان قم سال گذشته در ۲ فاز

4

دبیر ستاد کنگره شهدای استان قم :

باید از فرصت ها در معرفی شهیدان و 
مقام آنها استفاده کنیم

دبیر ستاد کنگره شهدای استان قم گفت: فرهنگ خدمت به شهداء باید در بین 
مسئولان و مدیران نهادینه شود. 

آئین غرس نهال 6۰۹۰ شهید استان قم در  احمد حاجی زاده عصر دیروز در 
بوستان یادمان شهداء اظهار داشت: باید اعجاز نفس قدسی امام خمینی)ره( را در 
تربیت فرزندانی دید که در راه انقلاب مجاهدت کردند و به شهادت رسیدند. دبیر 
ستاد کنگره شهدای استان قم افزود: ما در قبال شهیدان و خانواده شهدا مسئول 
هستیم، به ویژه مادرانی که با گذشت و ایثار فرزندان خود را راهی جبهه ها کردند و 
با شکیبایی و صبوری پذیرای مقام شهادت آنها شدند. وی تصریح کرد: بسیاری از 
جوانانی که روزهای قبل از انقلاب را درک کرده بودند در مسیر شهادت قدم برداشتند 
شکر  را  خدا  کرد:  بیان  حاجی زاده  است.  خمینی)ره(  امام  واقعی  اعجاز  این  و 
می کنیم که در نظام اسلامی مسئولانی حضور دارند که نسبت به صیانت از نام و یاد 
شهیدان تلاش می کنند از جمله همت شورای اسلامی و شهرداری قم در تکریم یاد 
و خاطره شهیدان ارزشمند است و از ابتدای شکل گیری کنگره پای کار بودند. وی 
خاطرنشان کرد: امروز هر یک از مسئولان و مدیران و دستگاههای اجرایی و نهادها 
و اصناف به نیابت از شهدای قم نهالی را غرس می کند تا این فرهنگ زیبا نهادینه 
شود. دبیر ستاد کنگره شهدای استان قم عنوان کرد: یک سال از تشکیل کنگره 
گذشته است و مدیرانی با حضور ما همیشه قوت قلب ما بوده اند، فرهنگ خدمت به 
شهداء باید در بین مسئولان و مدیران نهادینه شود. وی اظهار داشت: شهیدان خون 
خود را پای نهال انقلاب ریختند و ما امروز درختی به نامشان غرس می کنیم هر چند 
نمی توانیم ایثار و فداکاری آنها را جبران کنیم و تنها به صورت نمادین می خواهیم 
نمادهایی از فرهنگ ایثار و شهادت داشته باشیم. حاجی زاده تصریح کرد: بسیاری 
از جوانان که جنگ را درک کرده اند می توانند این نمادهای ایثار و شهادت را که با 
نام شهیدان مزین شده است ببینند و ما نیز به مقام شهیدان ادای دین کنیم. وی 
گفت: برنامه جامع مدیریت شهری قم و شهرداری برای گرامیداشت یاد شهیدان در 
دست اجراست و این اقدامات تگیه کاه ما در ترویج فرهنگ شهادت است. دبیر ستاد 
کنگره شهدای استان قم بیان کرد: دشمن به دنبال تحریف سیره شهداست و ما باید 

از فرصت ها در معرفی شهیدان و مقام آنها استفاده کنیم.
 

معاون آموزش وپرورش استان قم مطرح کرد

حضوربیش از ۹۰ درصد از دانش آموزان 
قمی در سامانه شاد

 معاون آموزش وپرورش استان قم گفت: سامانه شاد با امکان تکرار مطالب، فرصت 
یادگیری بهتر را برای دانش آموزان فراهم کرده، در حال حاضر بیش از ۹۰ درصد از 

دانش آموزان استان از سامانه شاد استفاده می کنند. 
غلامحسین احمدوند با اشاره به پیشرفت روزافزون برنامه شاد با تأکید بر استفاده 
از این سامانه در یادگیری بهتر دانش آموزان اظهارداشت : تا به امروز تعداد هزار و 
۱۰۵ مدیر آموزشگاه به همراه ۱۵ هزار و ۳۴۲ همکار فرهنگی، از مجموع ۱6 هزار 

و ۳۲۷ معلم در سامانه شاد احراز هویت شده اند.
 به گفته احمدوند بیش از ۹۰ درصد از دانش آموزان قمی از آموزش های سامانه 
شاد بهره می برند و در حال حاضر نیز از تعداد ۲۴8 هزار و ۵۲۹ دانش آموز، تعداد 

۲۲۷ هزار و 8۷۱ نفر احراز هویت شده و تحت پوشش این سامانه قرار گرفتند.
شاد  برنامه  به  نسبت  والدین  سوی  از  مطرح شده  مشکلات  به  اشاره  با  وی 
گفت: تأمین پهنای باند این برنامه بر عهده وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
گذاشته شده که پهنای باند در اختیار این برنامه، جوابگوی حجم بالای کاربران در 

ساعت های مختلف روز به طور هم زمان نیست.
این مسئول آموزشی با اشاره به رایگان شدن اینترنت مصرفی شاد افزود: البته 
شرایط ارتباطی نسبت به روزهای گذشته بسیار بهتر شده که درصدد رفع پاره ای از 
مسائل و مشکلات این برنامه هستیم، امروز مطالب تمام دروس مقاطع مختلف در 

قسمت محتوی رسمی سامانه بارگزاری شده و قابل استفاده دانش آموزان است.

محمد متین*

فاطمه  حضرت  مقدس  آستان  تولیت 
معصومه)س( با تاکید بر اینکه باید در هر کاری که 
در این شهر قرار است انجام دهیم، جنبه شانیت 
قم را در نظر بگیریم گفت : هر فضایی قرار است 
در قم ایجاد شود باید با هویت قم سازگار باشد در 
چنین شهری الگوی توسعه باید بومی باشد نه 

برگرفته از استان ها و شهرهای دیگر.
آیت الله سید محمد سعیدی ظهردیروز در دیدار 
با شهردار قم و مدیران شهری که در سالن محراب 
حرم مطهر برگزار شد، ضمن تبریک ورود حضرت 
معصومه)س( به قم، اظهار داشت: امیدواریم که 
خداوند ما را برای میزبانی شایسته از زائران در سال 

جدید آماده کند.
فاطمه  حضرت  مقدس  آستان  تولیت 
معصومه)س(با اشاره به مشکلاتی که برای حضور 
زائران در حرم مطهر به دلیل شیوع ویروس کرونا 
ایجاد شده، افزود: ما در مجموع به حوادث یک 

نگاه دینی داریم.
وی با اشاره به روایتی از امام صادق)ع(، گفت: 
و  نعمت داد  را  ایشان می فرماید خداوند قومی 
حمایت کرد اما شکر نکردند که خداوند همین 

نعمت ها را تبدیل به بلا کرد.
فاطمه  حضرت  مقدس  آستان  تولیت 
معصومه)س( ادامه داد: شناخت منعم و قدردان 
و  است  مهمی  بسیار  موضوع  نعمت  به  نسبت 
این یک سنت الهی است که اگر این کار را انجام 
ندهیم بلا نازل می شود. آیت الله سعیدی اظهار 
کرد: یکی دیگر از سنت های الهی این است که 
خداوند قومی را به مصائب مبتلا می کند و مورد 
آزمون سخت قرار می دهد اگر این قوم صبر کنند 

همین بلاها به نعمت تبدیل خواهد شد.
سخنان  به  توجه  اهمیت  به  اشاره  با  وی 
بهداشتی،  پروتکل های  رعایت  و  متخصصین 
اضافه کرد: از تلاش در این عرصه هم نباید ناامید 

شد تا راه حلی برای این امراض پیدا شود.
لزوم ایجاد یادمانی برای شهدای سلامت 

در قم 
فاطمه  حضرت  مقدس  آستان  تولیت 
این  مدیریت  مسائل  به  اشاره  با  معصومه)س( 
شهر، اظهار داشت: ما در کارهایمان اگر از نعمت 
و فرصت وحدت مدیریت برخوردار باشیم، بسیار 
موفق تر خواهیم بود و کارهایمان اصلاح خواهد 
در  که  ندارد  امکان  گاهی  کرد:  تاکید  شد. وی 
فرآیند  در  اما  باشیم  داشته  مدیر  وحدت  کارها 

مدیریت می توانیم وحدت داشته باشیم.
آیت الله سعیدی گفت: وحدت مدیریت یعنی 
یک روش و سنتی که مطالعه شده و بر اساس 

دانش است را در طول زمان پی بگیریم.
وی با اشاره به برنامه شهرداری قم برای ساخت 
و نصب یادمان شهدا، ادامه داد: هم اسم و هم 

شکل و هم نصب این یادمان ها باید دقیق باشد.
فاطمه  حضرت  مقدس  آستان  تولیت 
معصومه)س( با تاکید بر لزوم ایجاد یادمانی برای 
شهدای سلامت در قم، اضافه کرد: در ایجاد باغ 

پرندگان هم می توان نگاه متفاوتی را به موضوع 
داشت.

باغ پرندگان با نگاه های علمی و آموزشی 
ایجاد شود

بر  پرندگان می تواند  باغ  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
اساس یک نگاه علمی اداره شود، اظهار داشت: 
می توانیم شرایطی ایجاد کنیم تا کسانی که در این 
باغ حضور پیدا می کنند علاوه بر رویت زیبایی در 
جریان مسائل علمی هم قرار بگیرند و باغ پرندگان 
یک آموزشگاه و پژوهشگاه درباره این موجودات 
باشد، این موضوع خیلی از حواشی درباره این 
موضوع را هم به حداقل می رساند. امام جمعه قم 
با تاکید بر اینکه باید در هر کاری که در این شهر 
قرار است انجام دهیم، جنبه شانیت قم را در نظر 
بگیریم، خاطرنشان کرد: هر فضایی قرار است در 

قم ایجاد شود باید با هویت قم سازگار باشد.
وی گفت: برخی پروژه ها با هزینه های میلیاردی 
در قم نیمه کاره مانده چرا که در ابتدای شکل 

گیری شانیت قم در نظر گرفته نشده است.
باید قم بتواند برای دیگر شهرها 

الگوسازی کند 
آیت الله سعیدی با اشاره به اینکه قم حرم اهل 
بیت)ع( و عش آل محمد)ص( است، افزود: در 
چنین شهری الگوی توسعه باید بومی باشد نه 

برگرفته از استان ها و شهرهای دیگر.
وی با بیان اینکه باید قم بتواند برای دیگر شهرها 
هم الگوسازی کند، اضافه کرد: مسئله فرهنگ قم 
باید در دستور کار قرار بگیرد و نگذاریم که فرهنگ 
و معماری این شهر فراموش شود. تولیت آستان 
اظهار  معصومه)س(  فاطمه  حضرت  مقدس 
داشت: شهدای قم تنها به شهدای دفاع مقدس 
محسوب نمی شوند بلکه قم از ابتدای نهضت امام 
خمینی)ره( شهدای بسیاری تقدیم کرده که باید 
از اینها یاد شود. وی ادامه داد: باید شهدای پیش 
از انقلاب هم مورد تکریم قرار گرفته و مسائل آن 
برای مردم بازگو شوند تا ریشه های انقلاب اسلامی 

اینگونه بازگو شود.
شهردار قم اعلام کرد

تقاطع سه سظحه ولیعصر)عج(
 آماده بهره برداری کامل

شهردار قم نیز دراین دیدار با اشاره به افتتاح 

از  قم،  روز  مناسبت  به  شهری  کلان  پروژه های 
افتتاح تقاطع غیرهمسطح ولیعصر)عج( در آینده 
نزدیک خبر داد. دکترسید مرتضی سقائیان نژاد 
و  ارزش  دارای  قم  مقدس  شهر  داشت:  اظهار 

جایگاه بسیار والا و چشم جهان به قم است.
علمیه،  حوزه های  اینکه  بیان  با  قم  شهردار 
مراجع و علما و تاریخ ۷ هزار ساله قم مورد توجه 
است، تصریح کرد: طلاب و دانشجویان بیش از 
۱۰۰ کشور در قم مشغول فراگیری علوم هستند 
و در تلاشیم قم به عنوان پایتخت فرهنگی جهان 

اسلام معرفی شود.
سقائیان نژاد با اشاره به اهمیت گرامیداشت یاد 
و خاطره شهدا، عنوان کرد: در پیاده رو خیابان 
انقلاب قم ۱۲ یادمان از شهدای شاخص ازجمله 
شهید آیت الله سعیدی، شهید مطهری و شهدای 

والامقام نصب می شود.
وی تصریح کرد: سرانه فضای سبز شهر قم از 
در حال حاضر  به ۲۰.۳  در سال ۱۳۹۴   ۱۳.۹
رسیده است و تا سال ۱۴۰۰ باید به ۲۵ متر برسد، 
این توسعه سبب شده قم امروز به عنوان سومین 
کلان شهر از منظر فضای سبز بعد از اصفهان و 

شیراز شناخته شود.
سطحه  سه  تقاطع  داد:  ادامه  قم  شهردار 
حضرت ولی عصر)عج( آماده است و به زودی به 
استان  پروژه های  در  اگر  می رسد،  بهره برداری 
بخش خصوصی به خوبی ورود پیدا کند مشکلات 

رفع می شود.
تهیه ۳۶ کلیپ برای معرفی قم  

سقائیان نژاد با بیان اینکه جذب سرمایه گذار 
نقش مهمی در تحقق اهداف بلندمدت در مسیر 
توسعه قم دارد، گفت: دراین باره تسهیلات خوبی 
برای حضور بخش خصوصی و سرمایه گذار در 
اتمام پروژه های گردشگری و زائرپذیری در نظر 

گرفته شده است.
معرفی  برای  کلیپ   ۳6 اینکه  بابیان  وی 
مسئولان  با  کرد:  خاطرنشان  تولیدشده،  قم 
کلیپ ها  این  که  است  شده  رایزنی  صداوسیما 
بتواند از شبکه های مختلف صداوسیما در سطح 
ملی پخش شود و شناختی که ما باید از جهان 
شهر قم به مردم بدهیم از این طریق به سمع و نظر 

مردم برسد.

آیت الله سعیدی در دیدار با شهردار قم :

فضاهای درقم ایجادشودکه باهویت این شهرسازگارباشد
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 رییس جمهوری با بیان اینکه نتایج انتخابات آمریکا نشان داد که نه تنها جهان 
بلکه مردم آمریکا نیز از سیاست های نادرست دولت کنونی کشورشان به ستوه 
آمده اند، تصریح کرد: اکنون نوبت منتخبان و رهبران جدید در ایالات متحده 
آمریکاست که پیام ملت خود را به خوبی درک کنند و این اراده به تغییر را در 

سیاست خارجی خود و رابطه با دیگر کشورها و ملت ها عملی سازند. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در بیستمین اجلاس 
سران کشورهای عضو سازمان همکاری شانگهای که به صورت مجازی و با 
میزبانی "ولادیمیر پوتین" رئیس جمهور روسیه برگزار شد، گفت: در ابتدا مایلم 
مراتب تشکر و قدردانی خود را از آقای ولادیمیر پوتین رییس فدراسیون روسیه به 
خاطر ساماندهی این اجلاس اعلام نمایم. خوشحالم که بار دیگر فرصت یافتم تا 

در این جمع هرچند ویدئوکنفرانسی حضور یابم.
وی ادامه داد: امروز جهان در وضعیت خطیری قرار گرفته است؛ از یک سو همه 
گیری ویروس کرونا علاوه بر  تهدید جدی جان انسان ها، تاثیرات عمیق و مخربی 
بر جان انسان ها و به ویژه معیشت مردم گذاشته است و از سوی دیگر تعقیب 
سیاست یکجانبه نگرانه و نادیده گرفتن احترام به حقوق بین المللی از سوی 
آمریکا، تلاش بیشتر کشورهای هم اندیش در سطح جهان و تشکیل جبهه ای 

برای فائق آمدن بر هر دو چالش را بیش از پیش ضروری ساخته است.  
رییس جمهوری خاطرنشان کرد: مقابله با کووید ۱۹ نیازمند رویکرد منسجم 
و واحد از سوی سازمان همکاری شانگهای در هماهنگی با سازمان ملل متحد 
و سازمان بهداشت جهانی برای اطمینان از دسترسی کامل، آزادانه و منصفانه 
مردم جهان به خدمات بهداشتی و تجهیزات پزشکی با هدف مقابله بهتر با این 
بیماری است.  به همین جهت جمهوری اسلامی ایران کمک های انسان دوستانه 
خود را برای بهبود شرایط در برخی کشورهای منطقه ارائه کرد و آمادگی دارد در 
مسیر مبارزه با کووید ۱۹ با کشورهای عضو سازمان تجربیات خود را به اشتراک 

بگذارد.  
روحانی تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران همواره بر سیاست اصولی خود در 
تقویت حسن همجواری، ایجاد اعتماد و گفت و گو با همسایگان در حوزه هایی 
چون اورآسیا، خلیج فارس، جنوب و غرب آسیا تاکید داشته و حصول امنیت 

پایدار را، جز از طریق همکاری، مشارکت و صلح میسر نمی داند.  
در  )HOPE(، مشارکت  ابتکار صلح هرمز   ارائه  امید  و  تدبیر  دولت  رییس 
روند صلح آستانه، حمایت از صلح و ثبات در افغانستان و تأکید بر لزوم افزایش 
همکاری های چند جانبه بین کشورهای عضو سازمان همکاری شانگهای را 
نمونه هایی از توجه جمهوری اسلامی ایران به مشارکت و همکاری برای حصول 
به امنیت پایدار در منطقه و جهان عنوان کرد و گفت: جمهوری اسلامی ایران از 
همکاری در قالب سازمان همکاری شانگهای برای مواجهه با چالش های منطقه 

در حوزه های امنیتی، سیاسی و اقتصادی استقبال می کند.  
وی خاطرنشان کرد: ایران همواره امنیت حوزه پیرامونی را به مثابه امنیت خود 
دیده و برای حفظ صلح و ثبات منطقه کوشیده است. در این جهت ما به همکاری 
با تروریسم،  با شرکای خود و سازمان همکاری شانگهای جهت مقابله موثر 

افراط گرایی و قاچاق مواد مخدر ادامه خواهیم داد.
و  از اصول محوری همکاری های کشورهای منطقه  رییس جمهوری یکی 
اعضای شانگهای را مبارزه با تروریسم، افراط گرایی و جدایی طلبی دانست 
و گفت: جلوگیری از توسعه ایدئولوژی خشونت و افراط گرایی و مقابله دسته 
جمعی با جریان ها و نهادهای تولید و انتشار تفکرافراطی گری در منطقه در کنار 
شناسایی کانون های شکل گیری، حامیان و منابع مالی گروه های تروریستی، از 
مهم ترین رسالت های مشترک سازمان  همکاری شانگهای در حوزه امنیت دسته 

جمعی است.  

وی ادامه داد: بر همین اساس جمهوری اسلامی ایران با اتکا به سال ها تجربه 
خود در مبارزه گسترده با گروه های تروریستی در سوریه و عراق، آمادگی خود را 
برای هرگونه اقدام و مبارزه علیه جریانات تروریستی و افراط گرایی  اعلام می کند.  

تا سرکوبی کامل گروه های تروریستی افراط گرا به راه خود ادامه می دهیم
روحانی تصریح کرد:  هرچند در ابتدای سال جاری میلادی، یکی از بزرگترین 
فرماندهان جمهوری اسلامی ایران در مبارزه با تروریسم، سردار شهید قاسم 
سلیمانی، توسط به وجود آورندگان و حامی اصلی جریانات تکفیری و تروریستی، 
بطور ناجوانمردانه ای ترور شد و به شهادت رسید، اما ما همچنان مصمم ایم 
اشغالگری  به  دادن  پایان  و  افراط گرا،  تروریستی  گروه های  کامل  سرکوب  تا 

بیگانگان، به راه خود ادامه دهیم.
وی اضافه کرد: در همین رابطه قطعنامه پیشنهادی ایران تحت عنوان “جهان 
علیه خشونت و افراط گرایی” با رای مثبت ۱۹۰ کشور در دسامبر ۲۰۱۳ در 
مجمع عمومی سازمان ملل متحد به تصویب رسید که می تواند همچنان مورد 

توجه جدی برای اقدامات عملی از سوی این سازمان قرار گیرد.
جمهوری  بین  نظامی  درگیری  پایان  از  خرسندی  ابراز  با  جمهوری  رییس 
آذربایجان و جمهوری ارمنستان گفت: جمهوری اسلامی ایران به عنوان همسایه 
اشتراکات  بر  تکیه  با  و  ارمنستان  و جمهوری  آذربایجان  دو کشور جمهوری 
فراوان تاریخی با مردم منطقه، از تصمیم اخیر مقامات این دو کشور  با وساطت 
فدراسیون روسیه برای پایان دادن به درگیری های نظامی و شروع فرآیند حل و 
فصل دیپلماتیک ابراز خرسندی می کند. امیدوارم دو کشور بتوانند اختلافات 

خود را در فضای صلح آمیز و در چارچوب حقوق بین الملل حل و فصل نمایند.  
رییس دولت تدبیر و امید گفت:  ایران به همین منظور طرح صلحی به منظور 
برقراری آتش بس و ایجاد صلح ارائه نمود و رایزنی های فشرده ای با طرفین 
درگیری و سایر کشورهای ذینفع انجام داده و از هرگونه تلاشی جهت کاهش 
تنش و اختلافات و برقراری ثبات، امنیت و صلح پایدار و عادلانه در این منطقه 
استقبال می کند. وی در ادامه گفت: سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران 
همواره مبتنی بر حسن همجواری، همزیستی مسالمت آمیز و توسعه روزافزون 
روابط اقتصادی و تجاری با همسایگان و کشورهای دوست با هدف توسعه و رشد 
اقتصاد منطقه استوار بوده و در این جهت ابتکاراتی را پیشنهاد و از ابتکارات 

کشورهای دوست نیز استقبال نموده است.  

آیت الله علوی گرگانی :

باید قدردان حضور امامزادگان در 
کشورمان باشیم 

یکی از مراجع تقلید گفت: بر اساس روایتی از امام صادق )ع(، امامزادگان همچون 
ستارگانی هستند که خداوند نور و برکت آنها را نصیب ما کرده است.

آیت الله علوی گرگانی پیش از ظهر سه شنبه پس از زیارت مرقد مطهر امامزاده سید 
علی )ع( در سخنانی با اشاره به اینکه بقاع متبرکه ملجأ و پناهگاه شیعیان در طول تاریخ 

بوده اند و امامزاده سید علی )ع( از جمله شاخص ترین آنهاست.
وی در ادامه گفت: امام جعفر صادق )ع( در روایتی می فرمایند »خداوند در سرزمین 
خود، ستارگانی را قرار می دهد تا مردم از نور و برکت آنها استفاده کنند«، از جمله این 
ستارگان می توان به امامزادگانی همچون حضرت سید علی )ع( اشاره کرد که با چند 

واسطه به حضرت ابوالفضل )ع( می رسند.
این مرجع تقلید با بیان اینکه در چند نقطه از ایران و جهان، فرزندان حضرت عباس 
)ع( مدفون هستند گفت: حضرت سید علی )ع( دارای فضیلت و شرافت عظیمی 

بوده اند و جزو علمای آل محمد )ص( در دوره و زمان خود به شمار می رفتند.
وی افزود: حضرت سید علی )ع( مردی شجاع و مدبر بودند و فرزند ایشان هم در مصر 
مدفون هستند و صاحب کرامات بی شمار؛ بارها به خاطر دارم که زائران، حاجات خود را 
از ایشان گرفته اند و بزرگان بسیاری هم به طور مرتب به زیارت حضرت مشرف می شوند.

آیت الله علوی گرگانی تصریح کرد: باید قدردان حضور امامزادگان در کشورمان 
باشیم، خدام و هیأت امنای بقاع متبرکه هم بدانند که توفیق عظیمی نصیبشان شده 

که می توانند به ایشان و زائران خدمت کنند.
وی با بیان اینکه امیدواریم هیچگاه از خاندان وحی جدا نشویم گفت: از اداره کل 
اوقاف هم تشکر می کنیم که در آبادانی بقاع متبرکه تلاش می کند و این اماکن را به 

قطب فرهنگی تبدیل کرده است.

مدیر روابط عمومی اداره کل راه و شهرسازی استان قم :

تقاضای سکونت در شهر امیرکبیر برای 
قمی ها قابل تغییر است

 مدیر روابط عمومی اداره کل راه و شهرسازی استان قم گفت: شهروندان این استان 
که در طرح اقدام ملی مسکن شهر امیر کبیر را برای سکونت انتخاب کرده اند، مجبور 
به سکونت در این شهر نیستند و می توانند در ثبت نام جدید، قم را به عنوان شهر محل 

سکونت انتخاب نمایند. 
"مهدی رحیمی راد" افزود: ثبت نام طرح اقدام ملی مسکن استان قم سال گذشته در 
۲ فاز انجام شد که در فاز اول تعداد چهار هزار و ۴۰۰ نفر در استان قم و در فاز دوم بالغ 

بر ۱۱ هزار نفر در شهر جدید امیرکبیر ثبت نام کردند.
وی اضافه کرد: شهر جدید امیرکبیر که به عنوان نخستین شهر جدید ویلایی در 
کشور شناخته شده  است در کیلومتر ۷۰ محور بزرگراهی قم - اراک قرار دارد که واحدها 

به صورت ویلایی یک طبقه با متراژ ۳۰۰ متر زمین و ۱۰۰ متر بنا احداث خواهد شد.
وی گفت: شهروندان استان قم که در طرح اقدام ملی مسکن برای سکونت در شهر 
جدید امیرکبیر ثبت نام کرده اند، می توانند در ثبت نام جدید که در آینده اعلام خواهد 
شد، سکونت در قم را انتخاب کنند. رحیمی خاطرنشان کرد: در همین راستا زمین 
مورد نیاز برای ساخت آن دسته از افرادی که مایل به سکونت در قم هستند، تامین 

خواهد شد که البته تامین، آماده سازی و احداث مسکن، زمان بر خواهد بود.
وی در عین حال تصریح کرد: تامین زمین در قم منوط به تصمیم شورای عالی 
معماری و شهرسازی کشور است تا زمین مورد نیاز به شهر قم الحاق و آماده سازی و 
پس از صدور پروانه اقدام به ساخت شود. به گفته وی، تامین مسکن برای افرادی که 
مایل به سکونت در شهر جدید امیرکبیر هستند نیز طبق برنامه قبلی پیش خواهد رفت.

مدیر روابط عمومی راه و شهرسازی قم ادامه داد: ثبت نام کنندگان در شهر امیرکبیر 
باید زمانی که ثبت نام جدید آغاز شد، از ثبت نام قبلی انصراف دهند تا بتوانند در ثبت نام 
جدید که بر اساس قرعه کشی و اولویت بندی وزارت راه و شهرسازی صورت خواهد 

گرفت، شهر قم را برای سکونت انتخاب نمایند.

معاون سیاسی، اجتماعی و امنیتی استاندار قم  خبرداد

آغازمحدودیت کاری کرونایی
 برای مشاغل غیرضرور 

معاون سیاسی، اجتماعی و امنیتی استاندار قم گفت: از ۲۰ آبان به مدت یک ماه 
طرح محدودیت ساعت کاری برای گروه های شغلی غیر ضروری ) ۲ تا ۴( در قم 

اجرایی می شود.
بیژن سلیمان پور با اشاره به روند صعودی و نگران کننده شیوع ویروس کرونا در روزها 
و هفته های اخیر اظهار داشت: متاسفانه آمار مبتلایان و فوتی های کرونا در اکثر نقاط 

کشور و استان قم به طور چشمگیری رو به افزایش است.
سلیمان پور به تمهیدات اتخاذ شده برای کنترل شتاب این ویروس اشاره و تصریح 
کرد: برابر مصوبه ستاد ملی مدیریت کرونا، مقرر گردید ممنوعیت ها و محدودیت های 
یکماهه جدیدی از ۲۰ آبان تا ۲۰ آذر ماه برای فعالیت اصناف و مشاغل غیر ضرور در 

مراکز استان ها و شهرهای پرجمعیت از جمله قم اعمال شود.
سخنگوی ستاد کرونای قم با بیان این که برابر این تصمیم، پایان کار گروه های شغلی 
۲ تا ۴ در قم ساعت ۱8 خواهد بود افزود: هماهنگی های لازم با اتاق اصناف و اتحادیه 
ها برای اجرای شایسته این طرح انجام گرفته است و با خاطیان برابر قانون برخورد 

خواهد شد.
وی همچنین با قدردانی از همکاری خوب مردم و مجموعه اصناف در زمینه رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی گفت: امیدواریم با استمرار این همکاری ها و اجرایی شدن 
تصمیمات ستاد ملی و استانی کرونا، شاهد رسیدن به شرایط مطلوب در مدیریت و 

کنترل این بیماری باشیم.

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم تشریح کرد

جزای نقدی، فرجام سوء استفاده از
 کارت های سوخت 

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم جزییات پرونده سوء استفاده از ۲8۵ قطعه 
کارت هوشمند نفت وگاز دراین استان را تشریح کرد.

مهدی ریاضی اظهارداشت :به دنبال کشف سوء استفاده از تعدادی کارت هوشمند 
سوخت ناوگان باربری و ترابری توسط کارشناسان شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه قم، اقدامات تکمیلی جهت شناسایی ابعاد و زوایای وسیع تر و پنهان موضوع در 

دستور کار عوامل نظارتی این شرکت قرار گرفت .
وی افزود:در بازبینی و بررسی بیشتر تراکنش کارت های هوشمند سوخت یاد شده 
توسط دوربین های ۳ جایگاه سوخت رسانی، مشخص گردید ۷ دستگاه خودروی 
سنگین کامیون و کامیونت با در اختیار داشتن ۲8۵ قطعه کارت هوشمند سوخت نفت 
گاز به صورت متناوب و هماهنگ به جایگاه های مذکور مراجعه و اقدام به سوختیگری و 
انتقال ۳8 هزار لیتر نفت گاز یارانه ای به ارزش ۱,۱6۲,8۷۹,۹۵۴ ریال به مخزن مخفی 
تعبیه شده می نمودند. وی ادامه داد: ضمن اعلام جرم علیه مشارالیهم و انسداد کارت 
های مورد سوءاستفاده قرار گرفته، مراتب جهت رسیدگی به این اداره کل اعلام و 
ارسال گردید. ریاضی خاطرنشان کرد: شعبه دوم ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا 
و ارز تعزیرات حکومتی استان قم حسب اقرار صریح متهمان بر اساس قرائن، تصاویر 
و مستندات موجود در پرونده پس از رسیدگی و با احتساب ارزش فرآورده به قیمت 
فوب در خلیج فارس متهمان را علاوه بر ضبط سوخت قاچاق مکشوفه به نفع دولت، به 

پرداخت مبلغ ۲,۴۴۰,8۰۰,۹۰8 ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود.

ازسوی رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشورصورت گرفت

تقدیر از اداره کل امور مالیاتی استان قم
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور از اداره کل امور مالیاتی استان قم برای کسب 

رتبه برتر در جشنواره شهید رجایی سال ۱۳۹۹ تقدیر کرد.
به گزارش روابط عمومی سازمان امورمالیاتی کشور، با توجه به نتایج حاصل از ارزیابی 
عملکرد، اداره کل امور مالیاتی استان قم موفق به کسب بیشترین امتیاز در مجموع 
شاخص های عمومی و اختصاصی در جشنواره شهید رجایی سال ۱۳۹۹ گردید و به 

عنوان دستگاه برتر در سطح سازمان امور مالیاتی کشور برگزیده شد.
 درهمین راستا دکتر پارسا رئیس کل سازمان متبوع با اهدای لوح از زحمات و تلاش 

های علیزاده اهوازی و مجموعه کارکنان استان قم تقدیر نمودند.

چرا نباید معطل انتخابات 
آمریکا بمانیم؟

بالاخره پس از چند روز التهاب و خشونت در داخل 
ریاست  انتخابات  برنده  عنوان  به  جوبایدن  آمریکا،  

جمهوری معرفی شد.  اینکه آیا اعتراض های ترامپ نسبت به تخلفات انتخاباتی 
به نتیجه می رسد یا نه، فعلا موضوع بحث ما نیست. بحث این است که نوسان 
های قیمت ارز و سکه و خودرو، که ناشی از فضای روانی است، نباید باعث القای 

ضرورت نگاه به بیرون برای حل مشکلات اقتصادی کشور شود.
تجربه چهل ساله انقلاب اسلامی نشان داده که روسای جمهور آمریکا، چه از 
حزب دموکرات و چه از حزب جمهوریخواه، هریک به نحوی با استفاده از اهرم های 
فشار خود، علیه مردم ایران اقدام کرده اند. جو بایدن نیز همانطور که از قبل اعلام 
کرده برای برگشت به برجام شرایطی در حوزه های منطقه ای و هسته ای و نظامی 

و موشکی دارد که قطعا برای ایران قابل پذیرش نیست.
بایدن پس از ورود به کاخ سفید در ژانویه ۲۰۲۱ با مشکلات متعددی مواجه 
است که هریک دارای اولویت بالا برای دموکراتها خواهد بود. در عرصه داخلی، 
اولویت اول برنامه های بایدن، یافتن راه حل برای مقابله با کرونا و مسائل امنیتی 

کشور از جمله تامین امنیت داخلی و مهار نارضایتی های رنگین پوستان است.
اولویت های سیاست خارجی بایدن نیز در وهله اول، ترمیم روابط با اتحادیه اروپا 
و حل و فصل مشکلات با متحدین سنتی آمریکاست. همکاری با چین به عنوان 
قوی ترین رقیب اقتصادی آمریکا برای تامین منافع معیشتی مردم کشورش، نیز 
از اولویت های مهم سیاست خارجی بایدن خواهد بود. همچنین کاهش چالش 

های موجود با روسیه برای بایدن بسیار مهم است.
اما مسئله با اهمیت برای بایدن همانند بقیه روسای جمهور آمریکا، تامین امنیت 
رژیم صهیونیستی و جلوگیری از آرمان آزادی فلسطین است. در اینجاست که 
بایدن با یک مشکل جدی به نام ایران مواجه خواهد شد و شرایط وی یعنی کاهش 
نفوذ منطقه ای ایران، ایجاد محدودیت برای برنامه های هسته ای و جلوگیری از 
پیشرفت های نظامی و موشکی کشورمان معنا پیدا می کند. شرایطی که قطعا با 
پاسخ قاطع و منفی ایران روبرو خواهد شد. با این وصف، کسانی که به تغییر رفتار 
آمریکا نسبت به ایران دل بسته اند، باید بدانند که بایدن هم همان سیاست های 

سنتی آمریکا را علیه ایران دنبال خواهد کرد.  
اینکه  بر  تأکید  با  آبان ۱۳۹۹  مقام معظم رهبری در سخنرانی روز سیزدهم 
سیاست جمهوری اسلامی ایران در قبال آمریکا، حساب شده و مشخص است 
و با رفت وآمد اشخاص تغییر پیدا نمی کند، خاطر نشان کردند: » ممکن است با 
آمدن یا نیامدن یک فرد اتفاقاتی بیفتد اما به ما هیچ ارتباطی ندارد و در سیاست 

جمهوری اسلامی هیچ تاثیری نخواهد داشت«.
سیاست حساب شده و مشخص ایران، پس از پیروزی انقلاب اسلامی در قبال 
آمریکا، ، دقیقا ریشه در شناخت دشمن دارد. دولت های آمریکا در چهل سال 
گذشته صرفنظر از اینکه چه حزبی در آن کشور حاکم باشد، مخالف استقلال ایران 

و غارت کشورمان بوده و دشمنی با ملت ایران را به نهایت رسانده اند.  
اعتماد به دشمن و منوط کردن حل مشکلات اقتصادی کشور به توافق با آمریکا، 
راهکار بیهوده ای که برخی صاحبنظران توصیه می کنند، هرگز به نتیجه نخواهد 
رسید. آنها باید بدانند که آمریکا با هر حزبی که حاکم باشد از اهرم تحریم علیه ایران 

استفاده خواهد کرد و گزینه نظامی را بر روی میز خواهد داشت.
مقام معظم رهبری در مقاطع مختلف و بطور مستمر بر پرهیز از وابسته کردن 
اقتصاد به مذاکرات با آمریکا و اعتماد به کشورهای اروپایی تأکید کرده اند. بطور 
نمونه ایشان در دیدار با بیش از ۲۵۰۰ فعال اقتصادی و تولیدکننده داخلی، تصور 
پایان تحریمها در یکی دو سال آینده را خیال باطل خواندند و خاطرنشان کردند: » 
با شناختی که از مسائل جبهه ی استکبار داریم، تحریمها حالا حالاها وجود دارد، 
بنابراین برای نجات اقتصاد کشور نباید منتظر پایان تحریمها و بودن یا نبودن فلان 

شخص یا اقدام فلان کشور بود.«
تکیه به منابع داخلی و پیدا کردن راهکارهای متعدد برای رونق و جهش تولید، 
کلیدی ترین راه حل برای مشکلات اقتصادی و معیشتی است. ایران کشوری 
پهناور با منابع غنی در حوزه های نفتی، گازی، معدنی، کشاورزی، صنعتی با 
نیروی انسانی جوان و باهوش است و می تواند با اتکا بر ظرفیت های داخلی ، 

نیازهای اساسی خود را بدون نیاز به آمریکا تأمین کند.
طبعا همانگونه که رهبر معظم انقلاب نیز گفته اند تکیه به منابع داخلی به معنای 
عدم تعامل با کشورهای جهان نیست. جمهوری اسلامی ایران یکی از حامیان 
چندجانبه گرائی است و دوستان زیادی در جهان دارد. استفاده از بازار چهارصد 
میلیون نفری منطقه و تقویت روابط با همسایگان، حرکت در مسیر اجرائی کردن 
همکاری های راهبردی با چین، تداوم تعامل مثبت با روسیه و تقویت نگاه به شرق، 

از جمله راه حل های موثر برای مقاوم سازی اقتصاد است.
با این وصف، نباید چشم انتظار به دولت آینده در آمریکا و سیاست های آتی در 
این کشور داشت. مشکلات داخلی را می توان با اتکا به منابع داخلی و حُسن 

مدیریت کاهش داد و آینده ای روشن را به ملت بزرگ و مقاوم ایران نوید داد.

جواد امام:

کسانی که بازار دلار دستشان بود از 
شکست ترامپ ناراحتند

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: کسانی امروز از رأی نیاوردن ترامپ ناراحت 
هستند که به قول خودشان به دنبال دور زدن تحریم ها بودند و نبض بازار دلار در 
اختیارشان بود، کسانی که به دنبال فروش نفت کشور از مجاری غیررسمی بودند و 

امروز حس می کنند منافع اقتصادی و دلارهایشان آسیب می بیند. 
جواد امام در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال که باتوجه به انتخابات 
آمریکا و روی کار آمدن جوبایدن به عنوان رئیس جمهور این کشور، چرا  عده ای 
در داخل سریع دستپاچه و نگران شده و به دولت و مخصوصا وزیر امور خارجه 
حمله می کنند، گفت: بحث مذاکره و عدم مذاکره دست دولت نیست، دولت 
در زمینه مذاکره خودش راساً نمی تواند تصمیم بگیرد؛ چراکه این موضوع یک 
تصمیم حاکمیتی است اما چیزی که مسلم است این است که آنهایی که امروز 
بعد از پیروزی بایدن با مذاکره حتی در قالب ۵+۱ مخالفت می کنند، از ابتدا با 
برجام هم مخالف بوده و امیدوار بودند ترامپ رئیس جمهور شود تا هم منافع شان 
تأمین شود و هم به اقدامات خودشان ادامه دهند، در واقع این افراد تنها به فکر 
خودشان هستند. این فعال سیاسی با بیان این که عده ای امروز در ظاهر از روی 
کار آمدن بایدن در ایالات متحده خوشحال هستند اما در باطن ناراحتند، عنوان 
کرد: بعضی ها دیگر با رفتن ترامپ به مقاصد خودشان نمی رسند، به طور مثال 
در بحث مذاکره بعضی از جریان ها و افراد که مشخص است در کدام اردوگاه قرار 
دارند، می خواستند  خودشان  مذاکره را انجام دهند! وی خاطرنشان کرد: مذاکره 
بحث یک جریان و گروه خاصی نیست، بحث منافع کشور است؛ قطعا همان طور 
که برجام با نظر حاکمیت انجام گرفت، مذاکره هم با نظر کل حاکمیت انجام باید 

شود.
قرار نیست در برابر آمریکا تسلیم شویم

امام با اشاره به این که باید از فرصت ها استفاده کنیم، اظهار داشت: ما قرار 
نیست در برابر آمریکا تسلیم شویم، قرار است مذاکره کنیم و قاعدتا در مذاکره آن 

چیزی که مدنظر قرار می گیرد، منافع کشور است نه چیز دیگری.
وی ادامه داد: آنهایی تصمیم می گیرند و در میدان فعال می شوند، قطعا منافع 
کشور را در نظر می گیرند. شما در قضیه برجام نگاه کنید، یک ترامپی پیدا می شود 
که آن روی سکه تندورها است. اما امروز شرایط فرق می کند، حاکمیت برای منافع 
کشور و مردم و باتوجه به این که انتظار جامعه هم انجام یکسری اقدامات است 
باید درباره مذاکرات با شرط و شروط و قالب پذیرفته شده خود تصمیم بگیرد و 

اقدام کند.
در هر تصمیمی نگاهمان باید اول به مردم باشد

این فعال سیاسی اصلاح طلب با تاکید بر این که انجام مذاکره به منزله تسلیم 
و یا شکست نیست، بیان کرد: طی سال های گذشته فشارهای زیادی بر مردم 
وارد آمده است، مخصوصا در سال های اخیر که با ترامپ و تحریم های ظالمانه اش 

مواجه بودیم، مردم ایستادگی کرده و فشاری که بر گرده شان بود را تحمل کردند.

اخبار

رییس جمهوری اجلاس سران شانگهای:

 رهبران جدید آمریکا اراده ملت خود را برای تغییر عملی سازند

بی عدالتی  محصول  را  فقر  قضاییه  قوه  رئیس 
اجتماعی دانست و گفت: راهکار مبارزه با فقر و فساد 

و تبعیض اجرای عدالت است. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز سه شنبه در آیین 
شکرانه ایجاد ۱۵۰ هزار شغل با همت ستاد اجرایی 
فرمان امام خمینی)ره( افزود: شاید اگر همه تلاش های 
به نمایش گذاشت مشخص  ستاد اجرایی را می شد 
می شد گام های ارزشمند و ماندگاری در جهت تولید و 
اشتغال و کار دانش بنیان و تحقق منویات مقام معظم 
اعضای  و  ستاد  ریاست  از  و  شده  برداشته  رهبری 

فرهیخته ستاد تشکر می کنم.
وی تصریح کرد: از هنرهای ستاد فرمان اجرایی این 
بوده که تولید ثروت کند و نیروهای کارآمد را گرد هم آورد 

و چهره هایی که در حد وزیر و یا معاون وزیر هستند.
رئیسی با بیان اینکه امروز با مشکلات و تنگناهایی 
مواجهیم که دشمن برای ما ایجاد کرده است، افزود: 
گام های بسیاری در این چهل سال برداشته شده اما 

باید گام های بیشتری برداشته شود.
نباید چهره کریه فقر مناطق مختلف کشور را بپوشاند

وی با تاکید بر اینکه فقرزدایی و محرومیت زدایی از 
مسائل مهم است، گفت: در مملکتی که در جای جای 
آن ثروت خوابیده است نباید چهره کریه فقر مناطق 

مختلف کشور ما را بپوشاند.
عدالتی  بی  محصول  را  فقر  قضاییه  قوه  رئیس 
اجتماعی دانست و بیان داشت: راهکار مبارزه با فقر و 

فساد و تبعیض اجرای عدالت است.
همه  در  عدالت  اجرای  اینکه  بر  تاکید  با  رئیسی 
بخش ها در کشور بسیار مهم است، خاطرنشان کرد: 
در حوزه قضایی اجرای عدالت برای ما محوری ترین 
نکته است. آنچه می تواند جلوی تولید پرونده و فساد 
اجتماعی را بگیرد، عدالت اقتصادی و ایجاد اشتغال 

است.
وی افزود: وقتی مقام معظم رهبری می فرمایند رونق 
تولید و جهش تولید، معلوم می شود که امروز دوای همه 

دردهای جامعه ما در رونق و جهش تولید است.
رئیس قوه قضاییه اظهار داشت: امروز دولت، نهادها، 
و همه بخش ها در جهت  نیروهای مسلح  سازمانها، 
حوزه  در  و  امنیتی  توانمندی  اقتصادی،  توانمندی 
و  قوی  اقتصاد  قوی،  ایران  زیرا  کنند  تلاش  فرهنگ 

امنیت قوی می خواهد.
ستاد اجرایی فرمان امام)ره( 

جلوه »ما می توانیم«
رئیسی با تاکید براینکه می توانیم در مقابل توطئه ها 
و کارشکنی های دشمن و تهدیدها ایستادگی کنیم، 

»ما  جلوه  عنوان  به  امام)ره(  فرمان  اجرایی  ستاد  از 
می توانیم« یاد کرد.

وی ادامه داد: از دغدغه های امروزی که کشور ما با 
آن مواجه بوده اشتغال است و امروز گفتند ۱۵۰ هزار 
اشتغال ایجاد شده است؛ مسئله اشتغال بسیار مهم 

است.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه اشتغال در کاهش 
ورودی پرونده نقش مهمی دارد، یکی از راه های کاهش 

جرم را افزایش تولید و اشتغال و کاهش فقر است.
هیچ مشکل حل نشدنی در کشور وجود ندارد

سیاست های  نباید  عنوان  هیچ  به  گفت:  رئیسی 
اقتصادی، منافع ملی و دستیابی به منافع ملی را به 
آنچه در خارج این مرزها می گذرد گره زد؛ می شود با 
همین ظرفیت و نیروی کار جوان کارهای ماندگاری در 

کشور انجام داد.
وی خاطرنشان کرد: از بن دندان این سخن رهبری 
را باور دارم که راهکار رفع مشکلات این کشور در درون 

است و هیچ مشکل حل نشدنی در کشور وجود ندارد.
رئیس قوه قضاییه افزود: در برخی نقاط کشور آب، 
خاک و هوای مناسب وجود دارد، فقط باید مجموعه ای 
باشد که این نیروی انسانی کارآمد و ثروت ملی را به کار 

گیرد تا هم تولید و هم اشتغال فعال شود.

رئیس قوه قضاییه:

راهکار مبارزه با فقر و فساد و تبعیض اجرای عدالت است

محسن پاک آیین*

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده »گوهر ناز 
قم« گفت: مدیران این مجموعه مبادرت به کلاهبرداری از سه هزار نفر در استان قم و 
استان های همجوار کرده بودند که پرونده با صدور کیفرخواست به دادگاه ارسال شده 

اما اموال توقیف شده به میزان بدهی ها نیست.
غلامحسین اسماعیلی روز سه  شنبه در نشست خبری در پاسخ به این سوال که 
آیا از ناحیه دولت شکایتی در رابطه با توهین به رئیس جمهور به قوه قضائیه رسیده، 
اظهارداشت: توهین را خلاف اخلاق و جرم می دانیم. به موارد مجرمانه برابر ضوابط 
و مقررات قانونی رسیدگی می کنیم و تکلیف قانونی ما رسیدگی به این جرایم است. 

وی اظهار داشت: تاکنون اعلام شکایتی به دادسرای عمومی و انقلاب تهران انجام 
نشده اما اینکه دادسرای ویژه روحانیت شکایتی شده است، مطلع نیستم با این حال 

در گذشته شکایت هایی از سوی دولت داشتیم که رسیدگی شده است.
سخنگوی قوه قضاییه افزود: در دولت فعلی از ناحیه دولت بیش از ۱۵۰ مورد 
شکایت از شخصیت های حقیقی و حقوقی داشتیم، البته عدد افراد بیش از این 
تعداد است چون در برخی پرونده ها از تعدادی از افراد شکایت شده است. بخش 

عمده ای از این شکایات رسیدگی و بخشی دیگر هم در جریان رسیدگی  قرار دارد.
۱۵۷ محکوم امنیتی عفو شدند

 وی با اشاره به ایام مبارک ماه ربیع  الاول گفت: به برکت موالید عظیم الشان این ماه 
بزرگ و با پیشنهاد ریاست محترم قوه قضاییه و موافقت رهبر فرزانه انقلاب اسلامی با 
عفو و تخفیف ۳۷8۰ نفر از محکومان موافقت فرمودند؛ در این جمع ۲۳۰۱ نفر آزاد 
شدند که در زمره  آنها ۱۵۷ محکوم امنیتی از محکومانی که اتهامات تبلیغ علیه نظام 
شرکت در اغتشاشات در سال های  ۹8 - ۹۷ - ۹6 داشتند به  عنوان یک اقدام ویژه 
مورد عفو قرار گرفتند. همچنین ۱6 نفر از اتباع کشورهای اسلامی به مناسبت هفته 
وحدت عفو شدند. سخنگوی قوه قضاییه گفت: در ۱8 ماه اخیر مسئولیت رئیس قوه 
قضاییه تا امروز در حوزه زندانیان حدود ۴۰ هزار نفر مشمول عفو قرار گرفتند که نیمی 

از آنها از زندان آزاد شدند و نیمی دیگر کاهش مجازات حبس داشته اند.
احیا و بازگشت ۸۱۹ واحد صنعتی به چرخه تولید

احیای  برای  قضایی  دستگاه  اقدامات  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  اسماعیلی 

واحدهای صنعتی و بازگشت به چرخه تولید گفت: یکی از برنامه های تحولی قوه 
قضاییه کمک به تولید و جلوگیری از تعطیل شدن کارخانه ها بوده و ما برای فعال 

شدن کارخانه هایی که غیر فعال شده بودند هم کار کردیم.
وی ادامه داد: از آغاز سال جاری تا امروز 8۱۹ واحد صنعتی که تعطیل شده 
بودند احیا شدند و به چرخه تولید بازگشتند همچنین بیش از ۲۷ هزار شغل برای 
کارگران این واحدهای صنعتی ایجاد شده است. سال گذشته نیز هزار واحد تولیدی 

با حمایت دستگاه قضایی احیا شد.
با  اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره اقدامات دستگاه قضایی برای برخورد 
دریافت کنندگان ارزهای صادراتی گفت: در مورد ارزهای ناشی از صادرات دو بخش 

صادرات پتروشیمی و غیر پتروشیمی داریم.
سخنگوی قوه قضاییه افزود: با همکاری بسیار خوب میان بانک مرکزی و دادسرای 
عمومی وانقلاب تهران همچنین صادرکنندگان  پتروشیمی بیش از ۱۱ میلیارد یورو 
رفع تعهد ارزی شد و در مورد سایر شکایات  بیش از سه و نیم میلیارد یورو رفع تعهد 
ارزی شده است و در مجموع حدود ۱۴ و نیم میلیارد یورو ارز ناشی از صادرات رفع  

تعهد شد.
عدم بازداشت برای مهریه مربوط به  کسانی است که  تمکن مالی ندارند

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره بخشنامه اخیر معاون قوه قضاییه 
درخصوص مهریه و بازدید سرزده رئیس قوه قضاییه از مجتمع خانواده گفت: مهریه 

را حقوق مسلم زوجه و دین مسلم زوج می دانیم و حتماً مهریه باید پرداخت شود. 
وی ادامه داد: مواردی که برخی آقایان تمکن مالی دارند اما مهریه نمی دهند باید 
با آنها برخورد شود و مواردی که زوج معاملاتی برای فرار از مهریه دارند، جرم است. 
مواردی که برخی آقایان تمکن مالی دارند و پرداخت نمی کنند، باید پرداخت دین 

صورت بگیرد و )در صورت پرداخت نشدن دین( این افراد باید بازداشت شوند.
بازداشت مطرح شده ناشی از  اسماعیلی خاطرنشان کرد: آنچه در مورد عدم 
مواردی است که زوج تمکن مالی برای پرداخت مهریه را ندارد و کسی که تمکن ندارد 
زندان رفتن تو ثمری برای زوجه ندارد. اگر برای دادگاه محرز شود که فردی تمکن 

پرداخت یکجا یا اقساطی مهریه را ندارد، فرد بازداشت نمی شود.

سخنگوی قوه قضاییه :

اموال توقیف شده »گوهر ناز قم« به میزان بدهی ها نیست 
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  راهکارهایی برای اصلاح رفتار کودک لوس

سلامت 

در مبارزه با سرما خوردگی، پیشگیری باید هدف اصلی باشد.
سرماخوردگی یک عفونت ویروسی مسری است که راه های تنفسی فوقانی 
به  ابتلا  می شود.  هوایی  راه های  در  ترشح  و  تحریک  باعث  و  نموده  آلوده  را 
سرماخوردگی ممکن است در اثر تماس با فرد آلوده یا تماس با وسایل آلوده صورت 
پذیرد و گاهی عواملی مانند سرما، استرس و خستگی می توانند شرایط را برای 

فعالیت ویروس سرماخوردگی نهفته در مجرای تنفسی مناسب کند.
سرماخوردگی ها معمولا ناگهانی شروع می شوند. آب ریزش در ابتدا شفاف بوده 
و ممکن است شدت یافته و زرد رنگ گردد. گرفتگی بینی، سرفه، گلودرد، بی 
حالی، خستگی، بیتابی، بی اشتهایی، گا ها ریزش اشک و التهاب از علائم عمده 

آن است.
 عوامل موثر در بروز سرماخوردگی:

ویروس های سرماخوردگی پس از ورود به بدن در مخاط دستگاه های تنفسی 
ایجاد بیماری کرده و همراه با ترشحات دستگاه تنفسی از فردی به فرد دیگر قابل 

انتقال است. بنابراین:
 - دست دادن، روبوسی، عطسه و سرفه در محل های عمومی باعث انتقال آن 

می شود. 
- رطوبت و درجه حرارت در انتشار ویروس نقش دارد، این بیماری در کشور های 
مناطق معتدل در فصل سرما )زمستان و پاییز( به علت بارندگی و رطوبت بیشتر 

است.
- از دیگر علل افزایش بروز سرماخوردگی در فصل سرما حضور در مکان های 

شلوف همچون وسایل نقلیه عمومی و تجمع در فضا های بسته و عدم استفاده از 
تهویه مناسب است. - تغذیه یکی از فاکتور های موثر در عملکرد سیستم ایمنی 
است؛ بنابراین سوء تغذیه در بروز بیماری های عفونی نقش مهمی را ایفا می کند. 
ابتلا به بیماری های مزمن قلبی، کلیوی و ریوی نیز فرد را مستعد ابتلا به این 
عفونت می کند.  سرماخوردگی بیماری است که اگر چه مرگ و میر به دنبال 
ندارد، ولی بروز آن باعث مشکلات زیادی برای افراد می شود و باعث غیبت از کار 
می شود. از طرفی با انجام اقداماتی به راحتی قابل پیشگیری است بنابراین در 

مبارزه با سرما خوردگی، پیشگیری باید هدف اصلی باشد
 برای پیشگیری از سرماخوردگی باید اقدامات زیر را انجام داد:

 ۱ - دست های خود را بشوئید:
بیشتر ویروس های سرماخوردگی از طریق تماس مستقیم منتشر می شوند. 
کسی که سرماخورده است بداخل دست های خود عطسه کرده و سپس اشیائی 
مثل تلفن، صفحه کلید کامپیوتر یا لیوان را لمس می کند. میکروب ها می توانند 
برای ساعت ها و در بعضی موارد هفته ها زنده باقی مانده و سپس به فرد بعدی 
که آن اشیاء را لمس می کند منتقل شود؛ بنابراین باید دست های خود را مکرراً 
بشوئید. در صورتی که امکان شستن دستتان را ندارید دست های خود را بسیار 
سخت برای یک دقیقه به هم بمالید. این کار باعث جداشدن اکثر ویروس های 

سرماخوردگی از پوست می شود.
 ۲ - سرفه و عطسه خود را با دستانتان نپوشانید:

زمانی که احساس می کنید در حال سرفه یا عطسه هستید از یک دستمال 

دستمال استفاده کرده و آنرا بلافاصله دور بیاندازید. اگر دستمال ندارید سر خود 
را از افرادی که نزدیک شما هستند به طرف دیگر چرخانده و به فضای آزاد سرفه 

کنید. 
۳- صورتتان را لمس نکنید:

شما  بدن  وارد  بینی  و  دهان  چشم،  طریق  از  سرماخوردگی  ویروس های   
می شوند. لمس صورت کودکان راه اصلی ابتلای آنان به سرماخوردگی بوده و 

همچنین موجب انتقال سرماخوردگی از آنان به والدینشان می باشد.
 ۴ - مقدار زیادی مایعات بنوشید: 

آب سیستم بدن شما را شستشو داده و باعث خروج سموم از بدن شما می شود. 
یک فرد بالغ سالم بطور متوسط روزانه 8 لیوان مایعات نیاز دارد

 ۵ - از سونا استفاده کنید:
وقتی به سونا می روید هوائی که استنشاق می کنید بالاتر از 8۰ درجه است و این 

درجه حرارت باعث از بین رفتن ویروس های سرماخوردگی می شود. 
۶- از هوای آزاد استفاده کنید:

اکثریت افراد در زمانی که هوا سرد است در خانه و محوطه های بسته می مانند 
بنابراین میکروب های بیشتری در اطاق های خشک و شلوغ در حال گردش است.

 ۷- ورزش های آیروبیک را به طور منظم انجام دهید:
این ورزش ها باعث افزایش سلول های مقابله کننده با ویروس در بدن می شود.

 ۸- غذا های گیاهی مصرف کنید:
می شود؛  بدن  ویتامین های  افزایش  باعث  گیاهان  در  موجود  طبیعی  مواد 
بنابراین میوه و سبزیجات سبز تیره، قرمز و زرد مانند اسفناج، کاهو، هویج، گوجه 
فرنگی، سیر و ... مصرف کنید. آب پرتقال هرچه تازه تر باشد ویتامین C بیشتری 

دارد و طول مدت درمان را کوتاهتر می کند
۹- ماست بخورید:

باکتری های مفید موجود در ماست باعث تحریک تولید مواد سیستم ایمنی شده 
که با بیماری مبارزه می کند. 

۱۰- سیگار نکشید:
مکرر  و  بیشتر  سرماخوردگی های  دچار  سیگاری ها  که  می دهد  نشان  آمار 
می شوند. حتی نزدیک به افراد سیگاری بودن بطور واضح سیستم ایمنی را از 
بین می برد. دود راه های هوائی بینی را خشک کرده و مژک های آنرا فلج می کند. 
مژک های مو های ظریفی هستند که مخاط بینی و ریه ها را پوشانده و با حرکات 
موجی شکل خود ویروس های سرماخوردگی را از مجاری بینی خارج می کنند. 

یک سیگار مژک ها را برای ۳۰-۴۰ دقیقه فلج می کند.
 ۱۱- مصرف الکل را قطع کنید:

مصرف الکل کبد را که اولین سیستم تصفیه کننده بدن است را تخریب کرده و 
این به این معناست که تمامی انواع میکروب ها بدن شما را به سرعت ترک نخواهند 

کرد. 
۱۲- راحت و آسوده باشید:

اگر شما بتوانید آرامش داشته باشید می توانید سیستم ایمنی خود را به هنگام 
نیاز فعال کنید.

 ۱۳- غرغره کردن نمک:
این کار باعث مرطوب شدن گلو و بهبودی موقت می شود. این کار را با استفاده 
از یک قاشق چایخوری نمک داخل یک استکان آب ولرم و روزانه حدود ۴ بار انجام 

دهید.

پیشگیری بهتر است یا درمان؟

5محرک طبیعی برای افزایش انرژی بدن چه کنیم که سرما نخوریم؟

جینسینگ قرمز یکی از بهترین محرک های طبیعی است که سطوح انرژی و 
همچنین سلامت بدن را تقویت می کند.  بعضی روزها ممکن است با احساس 
خستگی و نیاز به انرژی بیشتر برای ادامه فعالیت های خود در طول روز مواجه 
شوید. مکمل های مختلفی در بازار وجود دارند که تحقق این هدف را نوید می 
دهند، اما گاهی اوقات نتایج دلخواه کسب نمی شوند. این در شرایطی است که 
برای افزایش سطوح انرژی خود می توانید استفاده از برخی محرک های طبیعی 
را نیز مد نظر قرار دهید. به نقل از "استپ تو هلث محرک های طبیعی بسیاری 
وجود دارند که شاید در خانه خود نیز آنها را داشته باشید. در ادامه با برخی از این 

تقویت کننده طبیعی سطوح انرژی بیشتر آشنا می شویم.
رزماری

از  رزماری  شد،  Scripta Ethnologicalمنتشر  نشریه  در  که  ای  مقاله  بنابر 
خواص محرک برخوردار است. پس در صورت احساس خستگی می توانید 
نوشیدن دمنوش رزماری را مد نظر قرار دهید. این نوشیدنی می تواند به افزایش 

سطوح انرژی شما کمک کند.
جینسینگ قرمز

توسط  گسترده  طور  به  که  است  انرژی زا  محصول  یک  قرمز  جینسینگ 
از بهترین محرک های  ورزشکاران استفاده می شود. جینسینگ قرمز یکی 

طبیعی است که سطوح انرژی و همچنین سلامت بدن را تقویت می کند.
مصرف دمنوش جینسینگ قرمز یکی از گزینه های توصیه شده و راحتی است 
که می توانید برای بهره مندی از فواید آن در زمینه افزایش سطوح انرژی بدن و 

رفع خستگی مد نظر قرار دهید.
گوارانا

میوه گوارانا بومی آمازون است و بنابر مطالعه ای که در نشریهVitaeمنتشر شد، 
سرشار از ویتامین های مختلف و کافئین است. از این رو، هنگامی که با احساس 
خستگی مواجه هستید، گوارانا می تواند محرک خوبی برای افزایش سطوح 
انرژی باشد. پودر گوارانا گزینه ای است که می توانید به راحتی از آن استفاده 

کنید. شما می توانید این پودر را به ماست، آبمیوه ها یا اسموتی ها اضافه کنید.
یربا ماته

چای یربا ماته اخیرا بسیار محبوب شده و افراد بسیاری نوشیدن آن را آغاز کرده 
اند. افراد پس از نوشیدن این چای حال خوبی را تجربه می کنند.

با  کنید.  به صورت دمنوش مصرف  را  این محرک طبیعی  توانید  شما می 
 Anales de la Faculta de Medicina de la توجه به مطالعه ای که در نشریه
Universidad de la Repblica Uruguay منتشر شد، یربا ماته حاوی کافئین 

است و می تواند به افزایش سطوح انرژی کمک کند.
گینکو بیلوبا

گینکو بیلوبا به واسطه خواص خود برای حافظه یا اختلالات تمرکز شناخته شده 
است و مطالعه ای که در نشریه Medicina Naturistaمنتشر شد به این موارد 
اشاره دارد. همچنین، گینکو بیلوبا حاوی کافئین است، از این رو، می تواند در 
افزایش سطوح انرژی بدن موثر عمل کند. دمنوش گینکو بیلوبا یکی از بهترین 
گزینه ها برای استفاده از این گیاه است. شما می توانید محصولات آماده استفاده 
را خریداری کرده یا دمنوش را با استفاده از برگ های گینکو بیلوبا آماده کنید. 

مکمل های گینکو بیلوبا نیز در دسترس هستند.
نکته های بیشتر 

برای افزایش سطوح انرژی خود می توانید موارد زیر را مد نظر قرار دهید:
رژیم غذایی خود را تغییر دهید: مصرف وعده های غذایی بزرگ ممکن است 
دلیل احساس خستگی شما باشد. مصرف وعده های غذایی کوچک تر با تکرر 
بیشتر در طول روز را مد نظر قرار دهید. زمانی که احساس می کنید سیر شده اید 
از غذا خوردن دست بکشید و میوه ها و سبزیجات بیشتری را در رژیم غذایی خود 
جای دهید. ورزش کنید: فعالیت بدنی حتی در قالب ۳۰ دقیقه پیاده روی روزانه 
یکی از بهترین محرک های طبیعی برای افزایش انرژی بدن است. فقط باید در 
این مسیر ثابت قدم باشید. روابط اجتماعی خود را تقویت کنید: برقراری ارتباط 
با دیگران می تواند به افزایش انرژی بدن کمک کند. اما اگر خود را در خانه حبس 

کنید، خستگی یکی از پیامدهای احتمالی خواهد بود.  

متخصص تغذیه عنوان کرد؛ 

کورتون ها عامل تخریب استخوان ها
استادیار گروه تحقیقات تغذیه صنایع غذایی کشور، گفت: تجربه نشان داده 
عادات غذایی همراه با کاهش دریافت کلسیم به مدت طولانی، منجر به کاهش 

تراکم استخوان شده و ریسک شکستگی استخوان را بالا می برد.
مریم امینی، افزود: سلول های استخوانی بدن در شکل طبیعی خود شبیه لانه 
های زنبور است اما در این بیماری حالت سوراخ سوراخ پیدا می کند، مقدار زیادی 
از استخوان بدن می رود و استخوان سازی کاهش پیدا می کند. استخوان ها رفته 
رفته ضعیف شده و با کوچکترین ضربه و حتی عطسه و سرفه نیز شکسته می 
شود. وی عوامل پوکی استخوان را ارثی، جنسیت، سن، نژاد و مصرف کورتون 
دانست و بیان کرد: احتمال شیوع این بیماری در زنان بیشتر است و هر چه سن 
بالا رود، به مراتب پوکی استخوان افزایش می کند و همچنین در نژاد سفید و 
آسیایی ریسک پوکی استخوان بالاتر است. این متخصص تغذیه افزود: در صورتی 
که والدین و یا خواهر و برادر مبتلا به پوکی استخوان باشند، شیوع بیماری در فرد 
بالاتر است. البته ابتلای این بیماری به جثه و هورمون های افراد نیز بستگی دارد. 
امینی اظهار داشت: وقتی هورمون های بدن بخصوص استروژن کاهش پیدا می 
کنند، استخوان ها ضعیف می شوند. و به همین دلیل اگر زنان بعد از یائسگی 
از خود مراقبت نکنند، در معرض پوکی استخوان قرار می گیرند. این بیماری در 
مردان تدریجی است. استادیار گروه تحقیقات تغذیه انستیتو تحقیقات تغذیه ای 
و صنایع غذایی کشور با بیان اینکه هورمون تیروئید از عوامل دیگر پوکی استخوان 
است که ترشح بیش از حد آن موجب شکستگی استخوانی می شود، تصریح 
کرد: مصرف زیاد الکل می تواند به استخوان ها ضربه وارد کند و همچنین مصرف 
دخانیات ریسک بیماری را بالا می برد. امینی در ادامه کورتون ها را عامل تخریب 

استخوان ها دانست که برای درمان برخی بیماری ها مصرف می شود.
وی به علایم پوکی استخوان اشاره کرد و گفت: این بیماری در مراحل اولیه، 
علامتی ندارد اما اگر استخوان ها به مرور ضعیف تر شود، کمردرد ناشی از شکستن 
مهره های ریز در بدن، کوتاه ترشدن قد، قوز شدن خمیدگی و شکستگی ها 
سریع ظاهر می شود. یعنی استخوان با کوچکترین ضربه استخوان فرد شکسته 
می شود. امینی درباره رژیم غذایی جهت پیشگیری از پوکی استخوان گفت: به 
طور کلی شیوه زندگی نقش مهمی در پیشگیری از این بیماری دارد چون که 
زندگی بی تحرک باعث تشدید پوکی استخوان می شود و توصیه می کنیم ورزش 
هایی همچون پیاده روی، دویدن، ورزش های قدرتی و وزنه برداری و ورزشهایی 
که وزن بدن را تحمل می کند انجام بدهیم تا حدودی از بیماری پیشگیری شود.

استادیار گروه تحقیقات تغذیه انستیتو تحقیقات تغذیه ای و صنایع غذایی کشور 
با اشاره به اینکه براساس تجربیات، عادات غذایی همراه با کاهش کلسیم به مدت 
طولانی، منجر به کاهش تراکم استخوان می شود و ریسک شکستگی استخوان 
را بالا می رود، اظهار داشت: ویتامین D نقش جذب کلسیم را دارد و توصیه می 
شود از سنین ۵۰ سال به بالا این ویتامین را به همراه مصرف لبنیات کم چرب، 
سبزی های برگی شکل سبز تیره، کنسرو ساردین، محصولات سویا برای افراد 

گیاهخوار و در صورت نیازبه شکل مکمل دارویی دریافت کنند.

فوق تخصص بیماری های عفونی گفت: اکنون که در مرحله سونامی کووید ۱۹ 
قرار داریم و شدت شیوع بیماری بیشتر شده، باید هر سرماخوردگی را کرونا در نظر 

بگیریم.
محسن ابراهیم زاده فوق تخصص بیماری های عفونی درباره  اعدادی که در زیر 
تست های پی سی آر ذکر می شود، اظهار کرد: در واقع عددی که جلوی حروف 
سی تی اسکن ذکر شده نسبت معکوس با تعداد تکثیر و تعداد ویروس دارد، یعنی 
هر چه عدد پائین تر باشد فرد در مرحله حادتری از بیماری به سر می برد و در مرحله 
ابتدای بیماری است و شدت تکثیر ویروس بالاتر است، لذا این فرد به لحاظ انتقال 
ویروس باید بیشتر تحت مراقبت قرار گیرد. هر چه این عدد پائین تر باشد پرتاب ویروس 

نیز بیشتر است.
او ادامه داد: در حال حاضر که ما در مرحله سونامی کرونا قرار داریم و شدت شیوع 
بیماری بیشتر شده باید هر سرماخوردگی را کرونا درنظر بگیریم، بعضی ها می گویند 
ما هر سال این موقع اینطور می شویم، باید این تفکر را کنار گذاشت، البته در بسیاری 

از موارد نیاز به تست و آزمایش نیست و علائم بیماری روشن است.
ابراهیم زاده افزود: همچنین پزشکان نیز نباید سریع بیماران را برای تست به مراکز 
درمانی بفرستند،  چراکه بیماری دو فاز ویروسی و التهابی دارد که در فاز اول شبیه همه 
بیماری های ویروسی است با این تفاوت که به بیمار می گوییم درمان علامتی است و 
اگر فرد شاغل باشد پزشک باید استعلاجی بنویسد تا اگر بیماری به سمت نزول رفت 
که هیچ، اما اگر علائم تنفسی شد و شدت پیدا کرد، ضعف و گلودرد و علائم گوارشی 

دیده شد بیمار دوباره مراجعه کند، اما لزومی به انجام تست نیست.
فوق تخصص بیماری های عفونی با اشاره به اینکه علائم کرونا ویروس تا اردیهشت با 
هم هم پوشانی داشت، اما در حال حاضر علائم آن تغییر کرده است، بیان کرد: یعنی 
فاز ویروسی و التهابی ابتلا به کرونا در آن ابتدا نزدیک به هم بود و تکلیف بیمار همان 
اوایل مشخص می شد. اگر سی تی اسکن می دادیم سریع به تشخیص می رسیدیم 
که البته انجام سی تی اسکن هم محدودیت داشته و عوارض زیادی دارد، اما الان 
متأسفانه این طور نیست و گاهی تا اینکه بیماری وارد فاز دوم شود سی تی اسکن 
هم علامتی مشخص نمی کند. در حال حاضر ممکن است تا ۱۴ روز بدن درگیری 
التهابی را نشان ندهد. برخی از همکاران از همان اول سی تی اسکن را به بیمار تحمیل 
می کنند، در حالیکه سی تی اسکن باید بعد از هفته اول باشد. نکته مهم این است که 
اگر بیماران تا قبل از روز هشتم به پزشک مراجعه نکنند و بعد از اینکه التهاب ها به ویژه 

در ریه آغاز شد سراغ درمان بیایند ممکن است کار به وخامت بکشد.
ابراهیم زاده با تأکید بر اینکه اکنون یکی از روش های تشخیص ما این است که فرد 
کرونایی یا با علائم سرماخوردگی در خانه دارید یا نه، اظهار کرد: افرادی که دچار 
بی حالی هستند به ویژه افراد مسن حتما باید در روز های اول به پزشک مراجعه کنند. 
ما نسبت به افراد مسن خیلی محتاطیم، چراکه این خصوصیت این جهش هاست که 
اولا بسیار مسری است و دوم بیماری خوشه ای شده، اما علائم در افراد یک خانواده 

ممکن است فرق کند،
او ادامه داد: اما افراد مسن را باید از همان ابتدا زیرنظر داشت، چراکه در فاز دوم 
بیماری برق آسا رشد می کند. مسئله دیگر این است که دارو های مرحله دوم عموما 
برای افرادی که قند بالا دارند خطرناک است و قندشان را بالاتر می برد؛ لذا باید این 

افراد به لحاظ تزریق انسولین در بیمارستان تحت معالجه قرار گیرند.
فوق تخصص بیماری های عفونی با اشاره به اینکه عمر ویروس در محیط افزایش 
پیدا کرده است، عنوان کرد: حتما در محیط های کوچک از ماسک مناسب استفاده 
کرده و زمان کمتری را در محیط ها بسته سپری کنید. برای اتاق و فضا های بسته از 

تهویه مناسب استفاده کنید.
ابراهیم زاده همچنین در خصوص ساخت واکسن های جدید کرونا، اظهار کرد: 
در این مدت واکسن های بسیاری برای کرونا ارائه شد، اما به دلیل جهش ویروس اثر 
واکسن ها کاهش پیدا کرده است، زیرا آنتی ژن ویروس عوض شده، اما این واکسن 
قرار است تا آخر سال میلادی عرضه شود. البته باید تمام سال ۲۰۲۱ را حتی با وجود 
تزریق واکسن با همان اقدامات پیشگیرانه پیش برویم و نمی توانیم بلافاصله به زندگی 

قبلی برگردیم.

فوق تخصص بیماری های عفونی:

باید هر سرماخوردگی را کرونا در 
نظر بگیریم
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فضای مجازی در میان برخی از افراد منفور شناخته می شد، اما وقتی کرونا 
بسیاری از مشاغل، مدارس و دانشگاه ها را تعطیل کرد، به یکباره این فضا برای 

جبران قرنطینه مورد توجه قرار گرفت و محبوب شد.
فضای مجازی و نرم افزارها یکی از محصولات تکنولوژی به شمار می روند که 

روزانه میلیون ها نفر فعالیت های خود را در این بسترها انجام می دهند.
تأثیر شبکه های اجتماعی بر فرهنگ

با شیوع کرونا استفاده از فضای مجازی آنقدر زیاد شد که نوعی زیست مجازی 
را پدید آورد و فرهنگ به عنوان یکی از عناصر این زیست بوم شکل گرفت که 
به گفته روح الله مؤمن نسب، رئیس مرکز آموزش سواد رسانه ای، افرادی که 
شبکه های اجتماعی را می سازند با افکار و اهداف خاصی هستند که هر فردی 
هم که از آنها استفاده کند، تحت تأثیر رفتارهای سازنده آن شبکه اجتماعی قرار 
خواهد گرفت. همچون اینستاگرام که اکنون به عنوان بستری برای جلوه کردن 

مورد استفاده قرار گرفته است.
 مؤمن نسب معتقد است که افرادی از نرم افزاری استفاده می کنند، یعنی در آن 
جامعه زیست کرده و اگر فرهنگ آن در تضاد با فرهنگ ما باشد، کم کم رفتارها با 

آن هماهنگ می شود و ممکن است ناهنجارها به هنجار تبدیل شود.
افزایش استفاده از فضای مجازی با شیوع کرونا

وقتی کرونا موجب تعطیلی بسیاری از مشاغل، مدارس و دانشگاه ها شد 
و هنگامی که فضای مجازی در میان برخی از افراد، منفور و عامل مشکلات 
اجتماعی و فرهنگی به شمار می رفت، به یکباره فضای مجازی برای جبران 
قرنطینه، آموزش، کسب و کار و حرکت چرخ های اقتصادی و حتی ارتباطات و 

دورهمی ها مورد توجه قرار گرفت.
از همان زمان اقشار مختلف جامعه به سوی استفاده از این بستر روی آورند و 
با تغییر دیدگاه با این فضا همراه شدند؛ به طوری که در چند ماه اخیر با شیوع 
کرونا و تعطیلی مراکز آموزشی به صورت حضوری، فضای مجازی بستری برای 
آموزش از راه دور شد و نه تنها در ایران بلکه در بیشتر کشورها قشر نوجوان و جوان 

از طریق برنامه های فضای مجازی، فعالیت خود را ادامه دادند.
بر همین اساس، فضای مجازی که پیش از این به عنوان یک تهدید برای نسل 
جوان و حتی سایر افراد تلقی می شد، امروزه کابردی تر از گذشته شده و به نوعی 
شیوع کرونا موجب شد تا تهدیدها به فرصتی برای آموزش و استفاده صحیح 
از فضای مجازی تبدیل شود؛ تا جایی که با اعمال دورکاری، کسب و کارهای 
مجازی رونق گرفتند و با آموزش مجازی به جای آموزش حضوری در مدارس 

و دانشگاه ها، تحولی در این عرصه پدید آمد و رفتارهای جدیدی شکل گرفت.
کرونا، نگاه به فضای مجازی را اصلاح کرد

عبدالکریم خیامی، رئیس کارگروه رسانه مجمع تشخیص مصلحت نظام با 
اشاره به اتفاقاتی که با شیوع کرونا موجب شد تا فضای مجازی به عنوان فرصت 
تلقی شود، می گوید: در نگاه برخی از افراد و حتی مسؤولان، فضای مجازی 
به عنوان یک تهدید و آسیب تلقی می شد که با شیوع کرونا این نگاه، اصلاح و 

زوایای مثبت فضای مجازی جلوه گر شد.
وی می افزاید: برخی از صاحبان قلم و حتی افراد بانفوذ رابطه چندانی با فضای 
مجازی نداشتند، اما با شیوع کرونا به اجبار وارد فضای مجازی شدند. علاوه بر 
این، برخی افراد وقتی سخنی از فضای مجازی به میان می آمد، آن را مساوی 
رسانه می دانستند و کمتر دقت داشتند که فضای مجازی بستر و گویی جهان 

دومی است که گاهی از جهان اول هم بزرگ تر است. در این فضا آموزش، امنیت 
و سایر امور تعریف شده و رسانه نیز بخشی از آن است. پس از کرونا مسؤولان و 
افراد به این درک رسیدند که فضای مجازی فقط رسانه نیست و این بستر در کنار 
آسیب ها، مزایایی نیز دارد که باید به آن توجه شود تا بتوان با کرونا زندگی کرد و از 

آموزش گرفته تا کسب و کار و امور روزانه و معیشت عقب نیفتاد. 
کنار هم بودن را مدیون فضای مجازی هستیم

خیامی با اشاره به اینکه فضای مجازی ظرفیت خاموشی بود که از آن غافل 
بودیم، می گوید: کرونا این ظرفیت بالقوه را بالفعل کرد و نگاه آسیب پذیری فضای 
مجازی به فرصتی برای زندگی بهتر تبدیل شد. حتی افرادی که از فضای مجازی 
به عنوان جهنم یاد می کردند و آن را موجب گسست خانواده می دانستند، متوجه 
شدند که این فضا می تواند موجب پیوند دل ها و اتحاد خانواده هم شود. البته 
در روز های اول شیوع کرونا به دلیل اینکه تمرین با هم بودن در زمان طولانی 
را نداشتیم، با مشکلاتی روبرو شدیم که کم کم با عادی شدن شرایط، سلامت 
خانواده ها تضمین شد. ما بخشی از کنار هم بودن را مدیون فضای مجازی 
هستیم که گفت وگوی جدید را به ما آموزش داد و اکنون به عنوان بستری برای 

درک متقابل در زندگی اجتماعی و خانواده شده است.
تحول رویکرد فضای مجازی در ایام کرونا

همچنین محمد صادق افراسیابی، معاون امور محتوایی مرکز فناوری اطلاعات 
و رسانه های دیجیتال وزارت ارشاد با بیان اینکه استفاده از فضای مجازی اکنون 
به فرصتی تبدیل شده که فرهنگ ما را تحت تأثیر قرار داده و متحول کرده است، 
می گوید: فضای مجازی که پیش از این بیش تر با رویکرد سرگرمی مورد توجه 
بود، اکنون با شیوع کرونا به یک ابزار جدی و محوری برای گسترش کسب و کار 
و دانش افزایی مورد توجه واقع شده است و ناخواسته بسیاری از مردم از بستر 

و ظرفیت های فضای مجازی برای آموزش و کسب و کار هم استفاده می کنند.
 استقامت در برابر آموزش از راه دور با کرونا شکسته شد

وی با اشاره به اینکه در حوزه آموزش شاهد تحولاتی جدی هستیم، می افزاید: 
در گذشته برای آموزش در فضای مجازی حتی به عنوان مکمل، استقامت شدید 
می شد، اما با شیوع کرونا آموزش مجازی رونق گرفته و حتی پس از مهار کرونا 

می توان از این نوع آموزش به عنوان مکمل آموزش حضوری استفاده کرد.
افراسیابی با بیان اینکه کرونا باعث شد به فضای مجازی توجه بیشتری شود، 
می گوید: فضای مجازی در کنار فضای حقیقی معنا پیدا می کند. البته در کنار 
مزایای فضای مجازی، نباید از تهدیدهای آن نیز غافل شویم. بر همین اساس 
اکنون که دانش آموزان برای آموزش از راه دور تبلت و گوشی های هوشمند دارند، 
باید استفاده از آنها مدیریت شود و خانواده ها به عنوان دروازه بان، با افزایش 
سواد رسانه ای اجازه استفاده از هر برنامه و بازی را نداده و حتی در استفاده از 

برنامه های داخلی برای کودکان برنامه ریزی کنند.
فضای مجازی ذاتا ضدفرهنگ نیست

البته تهدیدهایی نیز همچنان در فضای مجازی ظهور کرده که گاهی موجب 
نگرانی در تغییر سبک زندگی و فرهنگ کشورمان و همچنین لزوم ایجاد بستری 
ایمن در فضای مجازی شده است. خسرو سلجوقی، کارشناس فناوری اطلاعات 
نیز با بیان اینکه باید تعریف دقیقی از فرهنگ ارائه دهیم، اما نباید فراموش کنیم 
صحیح  استفاده  باید  می گوید:  نیست،  ضدفرهنگ  ذاتا  مجازی  فضای  که 
از فضای مجازی و شبکه های اجتماعی را اکنون که با کرونا دست و پنجه نرم 
می کنیم و فضای مجازی عضو جدیدی از خانواده ما شده است، آموزش دهیم، 
چرا که شیوه استفاده از این بستر برای ما فرهنگ یا ضدفرهنگ بودن را مشخص 

می کند.
می افزاید:  در فضای مجازی  محتواها  کاربردی شدن  لزوم  به  اشاره  با  وی 
نهضت تولید محتوا باید فعال شود و همانطور که آموزش دانش آموزان در فضای 
برنامه ای همچون شاد دنبال می شود، به فکر تولید محتوای قوی و حتی شبکه 
اجتماعی مناسب برای هر قشری باشیم. اما متأسفانه نه تنها مردم، بلکه بسیاری 
از مسؤولان به دلیل فقر سواد رسانه ای و آگاهی نداشتن از مزایای فضای مجازی، 
آن را چندین سال به حاشیه رانده و اکنون با شیوع کرونا که مجبور به استفاده از 
آن هستند، همچنان آگاهی لازم درباره نحوه استفاده صحیح از آن را ندارند تا 
به دیگران هم آموزش دهند. این خلأ باید با محتوای متناسب با فرهنگ ایرانی 
اسلامی پر شود تا اکنون که استفاده از فضای مجازی توسعه یافته است، شاهد 

بروز مشکلات نشویم.

رییس روابط عمومی آموزش و پرورش استان قم:

امتحانات دانش آموزان غیرحضوری 
برگزار می شود

رییس روابط عمومی اداره کل آموزش و پرورش استان قم گفت: با توجه به شیوع 
ویروس کرونا و قرمز بودن وضعیت استان و همچنین تصمیم ستاد استانی مبارزه 
با کرونا، امتحانات مستمر دانش آموزان مقاطع مختلف تحصیلی درقم به صورت 
غیرحضوری برگزار خواهد شد.  غلامرضا رضایی افزود: با توجه به این که برگزاری 
حضوری یا غیرحضوری امتحانات دانش آموزان بستگی به تصمیم ستاد استانی 
مبارزه با کرونا دارد، تاکنون تصمیم این ستاد بر غیرحضوری بودن این مساله است. 
وی اضافه کرد: اجرای این تصمیم در تمام مدارس سطح استان الزامی است و 
شورای مدارس نمی توانند تصمیمی خلاف بر این قانون اتخاذ نمایند. وی تصریح 
کرد: در صورتی که در جلسه بعدی ستاد استانی مبارزه با کرونا تصمیم بر برگزاری 
حضوری امتحانات اتخاذ شود، شورای مدارس می تواند در این خصوص مجددا 
تصمیم گیری نمایند و امتحانات را به صورت حضوری و یا غیرحضوری برگزار نمایند. 
به گفته رضایی، امتحانات مستمر مدارس از ۲۴ آبان ماه جاری آغاز می شود و تا ۱۳ 
آذرماه ادامه خواهد یافت و اگر تصمیم بر برگزاری غیرحضوری امتحانات باشد، بستر 

آن در سامانه شاد مهیاست و دانش آموزان در همین سامانه ارزشیابی خواهند شد.
وی خاطرنشان کرد: در صورتی که تصمیم بر برگزاری حضوری امتحانات باشد، 
فاصله گذاری  رعایت  و  ماسک  از  استفاده  جمله  از  بهداشتی  پروتکل های  تمام 
اجتماعی در تمام واحدهای آموزشی اجرایی می شود. وی به اولیای دانش آموزان 
توصیه کرد: تحصیل فرزندانشان را در سامانه شاد جدی گرفته و نظارت های کافی 
بر فعالیت دانش آموزان در این زمینه داشته باشند تا از افت تحصیلی دانش آموزان 
جلوگیری شود. رییس روابط عمومی آموزش و پرورش قم به دانش آموزان نیز توصیه 
کرد: خودشان را برای شرایط حضوری و یا غیرحضوری امتحانات آماده نمایند و 
مطالعه کافی داشته باشند تا در ارزشیابی ها بتوانند نمره خوب کسب نمایند. مدیرکل 
آموزش  و پرورش قم در جلسه هفته گذشته ستاد مدیریت بحران استانداری با بیان 
این که طولانی شدن روند آموزش های مجازی مشکلات زیادی در افت تحصیلی 
دانش آموزان به وجود آورده است، خواستار برگزاری حضوری امتحانات مستمر 
دانش آموزان شد. بهرام سرمست استاندار قم نیز در این جلسه تاکید کرده است: 
اولویت قم در این زمینه همچنان آموزش های غیرحضوری است و برگزاری حضوری 

این آزمون نیازمند نظر مساعد ستاد ملی مبارزه با کروناست.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم  خبرداد

بهره برداری از نسخه آزمایشی 
میزخدمت غیرحضوری 

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم گفت: نسخه آزمایشی میز خدمت غیرحضوری 
اداره کل تامین اجتماعی استان با ویژگی ها و قابلیت های به روز و ایجاد بسترهای 
لازم برای گسترش در چهار بخش مختلف، رونمایی شد و به صورت آزمایشی مورد 

بهره برداری قرار گرفت. 
به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی اداره کل تامین اجتماعی قم، علی اصغر 
دادخواه در حاشیه رونمایی از این نسخه آزمایشی افزود: نسخه آزمایشی میزخدمت 
غیرحضوری اداره کل تامین اجتماعی قم دارای مشخصات فنی به روز و گرافیک 
جدید است که تلاش شده اطلاعات کاملی از نوع خدمات ارائه شده در آن گنجانده 
شود. وی ادامه داد: همچنین بارگذاری بخش راهنما و پرسش و پاسخ برای هر 
خدمت ارائه شده از قابلیت های این نسخه آزمایشی محسوب می شود. وی تصریح 
کرد: در این مرحله و با توجه به همه گیری کرونا در کشور و لزوم رعایت پروتکل های 
از ۲۷  بهره برداری غیرحضوری  امکان  از جمله در خانه ماندن مردم،  بهداشتی 
خدمت مختلف بیمه ای و درمانی برای بیمه شدگان، کارفرمایان و مستمری بگیران 
فراهم شده و خدمات جدید نیز در آینده ای نزدیک در این میز خدمت غیرحضوری 
خدمات  سامانه  در  ثبت نام  کامل  راهنمای  گفت:  دادخواه  شد.  خواهد  ارائه 
غیرحضوری و همچنین نحوه دریافت خدمت های ارائه شده در ۲ قالب متن و چند 
رسانه ای) فیلم و عکس( به همراه بارگذاری پرسش و پاسخ های مفید و کاربردی 
برای مخاطبان سایت از دیگر ویژگی های نسخه آزمایشی میزخدمت غیرحضوری 
اداره کل تامین اجتماعی استان قم است. وی خاطرنشان کرد: از امکانات مهم 
موجود در این میز خدمت غیرحضوری، امکان جستجوی ساده و پیشرفته است که 
مخاطبان می توانند از طریق آن بخش مهمی از پاسخ سووالات خود را بدون مراجعه 
حضوری و در کوتاه ترین زمان ممکن دریافت کنند. وی گفت: نسخه آزمایشی 
میزخدمت غیرحضوری اداره کل تامین اجتماعی استان قم در سایت این اداره کل 
به نشانی www.qom.tamin.ir راه اندازی شده است. شماره چهار رقمی ۱۴۲۰ 
از  مرکز ارتباطات مردمی سازمان تامین اجتماعی هر روز به جز روزهای تعطیل 
ساعت هشت صبح تا ۲۰ آماده راهنمایی، ارائه مشاوره های بیمه ای و پاسخگویی به 

سووالات کارفرمایان، بیمه شدگان و مستمری بگیران است.

معاون اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم  خبرداد

تعلق رتبه نخست کشوری به مجتمع های 
رفاهی بین راهی قم

قم  جاده ای  نقل  و  حمل  و  راهداری  کل  اداره  منابع  و  مدیریت  توسعه  معاون 
گفت: این استان از نظر تعداد، طراحی، نحوه ارائه خدمات و مناسب سازی در بین 

مجتمع های خدماتی- رفاهی جاده ای کشور، جایگاه نخست را دارا می باشد. 
به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم، 
محمدرضا قدسی در این زمینه افزود: محورهای جاده ای استان قم با دارا بودن ۲۹ 
باب مجتمع خدماتی – رفاهی) متوسط هر ۱۹ کیلومتر یک مجتمع( از لحاظ شاخص 
تعداد)بر حسب کیلومتر( جایگاه نخست کشوری را به خود اختصاص داده است. 
وی اضافه کرد: با توجه به بازدیدهای میدانی و نظارت های مستمر، مجتمع های 
خدماتی رفاهی بین راهی استان از لحاظ نحوه ارائه خدمات به کاربران جاده ای نیز 
رتبه نخست کشوری را دارا می باشند. وی نحوه طراحی و مناسب سازی را از دیگر 
بین راهی  رفاهی  خدماتی  مجتمع های  عملکرد  ارزیابی  در  اصلی  شاخص های 
دانست و عنوان کرد: در این حوزه نیز اماکن خدماتی بین راهی استان قم در رتبه 
نخست کشوری جای دارد. قدسی خاطرنشان کرد: در سال های گذشته به دلیل 
مناسب سازی برای بهره مندی جانبازان و معلولان، مجتمع های خدماتی بین راهی 
استان موفق به اخذ لوح سپاس از سوی انجمن جانبازان و معلولان کشور شده است.
تابلوهای  انواع  دستگاه  بر ۲۳۰  افزون  بازرگانی  بخش  در  گفت:  ادامه  در  وی 
تبلیغاتی در سطح راه های استان نصب  شده که از این لحاظ نیز استان قم در جایگاه 
اول کشوری قرار دارد. وی با بیان این که هر سال در جشنواره شهید رجایی یکی از 
مجتمع های خدماتی – رفاهی بین راهی استان قم مورد تقدیر قرار می گیرد، افزود: 
تاکنون نسبت به احداث و بهره برداری از ۱۷ دستگاه پل عابر پیاده در سطح راه های 
استان اقدام شده که این امر ضمن افزایش ضریب ایمنی تردد، موجب رونق در 

بخش تجاری نیز شده است.

مدیرعامل شرکت نفت مناطق مرکزی ایران   خبرداد

رکوردشکنی ذخیره گاز کشور در میدان 
گازی سراجه قم 

مدیرعامل شرکت نفت مناطق مرکزی ایران  گفت :میدان گازی سراجه قم با 
ذخیره هزار و۲۳۰ میلیون متر مکعب، رکورد ذخیره سازی کشور را شکست و با شروع 
علمیات بازتولید گاز از امروز، استان های شمالی کشور در فصل سرما با قطعی و افت 

فشار مواجه نشود.
رامین حاتمی از ثبت یک رکورد جدید در ذخیره سازی و باز تولید گاز در میدان 
گازی سراجه خبر داد و گفت: شش ماه اول امسال، بیش از هزار میلیون مترمکعب 
گاز در این میدان ذخیره شده است که از زمان راه اندازی تاکنون بی سابقه بوده 

است.
حاتمی افزود: با ذخیره سازی این میزان گاز، توان بازتولید گاز برای تزریق به شبکه 

سراسری گاز کشور در حال حاضر به هزار و ۲۳۰ میلیون مترمکعب رسیده است.

رئیس کمیسیون تلفیق شورای اسلامی شهر قم  خبرداد

درآمد 75۰ میلیاردتومانی شهرداری قم 
در نیمه نخست سال

گزارش کمیسیون تلفیق شورای اسلامی شهر قم نشان می دهد شهرداری این 
کلانشهر در 6 ماه نخست سال ۱۳۹۹، ۷۵۰ میلیارد تومان درآمد و تقریبا به همین 

میزان هزینه داشته است. 
یکی از تکالیف شهرداری ها بر اساس قانون، تهیه 6 ماه یکبار صورت جامع 
درآمدها و هزینه های شش ماهه شهرداری و ارائه آن به شورای اسلامی شهر برای 

تصویب و سپس ارسال این صورت جامع به وزارت کشور است.
بر این اساس صورت جامع درآمدها و هزینه های 6ماهه نخست سال ۱۳۹۹ 
شهرداری قم توسط ریاست کمیسیون برنامه و بودجه و امور سرمایه گذاری شورای 

اسلامی شهر قم به نشست علنی این شورا آمد تا مورد بحث و بررسی قرار گیرد.
در این باره مجید اخوان به عنوان رئیس این کمیسیون گفت: بررسی این درآمدها و 
هزینه ها نشان می دهد که شهرداری قم در نیمه نخست امسال ۷۵۰ میلیارد تومان 
منابع و درآمد داشته که از این مبلغ حدود ۲۴۳ میلیارد تومان صرف هزینه های 

جاری و حدود ۴8۳ میلیارد تومان هم صرف هزینه های عُمرانی شده است.
وی افزود: این درآمدها و هزینه ها در 6ماهه نخست امسال و با توجه به کل بودجه 
بیش از ۳هزار میلیارد تومانی شهرداری قم در سال ۹۹ به تصویب کمیسیون تلفیق 

شورای اسلامی شهر قم رسیده است.
و اما نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم در این موضوع تصریح کرد: قانون ارائه 
6ماه یکبار صورت جامع هزینه ها و درآمدهای شهرداری، به دنبال اطلاع رسانی 
کامل و آگاهی بخشی به مردم از حصول این درآمدها و صرف این هزینه ها بوده 
است. حسن بختیاری با بیان این که این موارد باید شفاف برای مردم بیان شود اظهار 
کرد: آن چه در این باره و در این جلسه به عنوان کلیات 6ماهه درآمدی و هزینه ای 

شهرداری قم در سال جاری مطرح شد، بیشتر به نوعی رفع تکلیف شبیه بود.
وی سپس پیشنهاد داد تا این گزارش به کمیسیون مربوط ارجاع و پس از بیان 
دقیق تر آمار و ارائه تحلیلی از این هزینه ها و درآمدها به صحن علنی شورای بازگردد.
رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم نیز از دیگر اعضایی بود 

که انتقاداتی به این گزارش داشت.
حسین اسلامی در این باره تصریح کرد: این نوع گزارش ها باید شفاف باشد، در 
حالی که در این گزارش، بندها و کُدهایی آمده که غیرشفاف است و اصولا نمی توان 
آن ها فهم کرد، به طور مثال عبارت »درآمدهای حاصل از وجوه و اموال شهرداری« 

نوشته شده که عبارتی نامفهوم است و باید اصلاح شود.
همچنین زین العابدین قراچورلو به عنوان عضو دیگر شورای اسلامی شهر قم با 
انتقاد از صرف بخشی از وقت نیمه اول هر سال به تعیین وضعیت پروژه های شهری 
و ضرورت این تعیین تکلیف در زمان پیش از آغاز هر سال بیان داشت: گزارش ارائه 
شده بیشتر بیان برخی ارقام و اعداد است، در حالی که حداقل می توانستیم درصد 

پیشرفت پروژه ها  را نیز با مردم در میان بگذاریم.
در این نشست معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم نیز در این موضوع 
خاطرنشان کرد: شهرداری قم با فرآیندهایی مانند »صورت جامع درآمدی و هزینه 
ای«، »سیستم کنترل پروژه ها« و همچنین »ارزیابی مستمر عملکرد« همه چیز را 

روشن و شفاف در اختیار دارد و می تواند گزارش های خود را نیز منتشر کند.
محسن رنجبر ادامه داد: البته درباره این قانون و ضرورت ارائه صورت های هزینه 
ای و درآمدی 6ماهه باید توجه داشت که این گزارش باید بر اساس کُدهای از پیش 
نوشته و تعیین شده تنظیم شود و شاید به همین دلیل است که برخی موارد از این 
گزارش مالی نامفهوم به نظر می رسد. در نهایت مقرر شد تا گزارش درآمدی و هزینه 
ای شهرداری قم در 6ماهه نخست سال ۹۹ به کمیسیون مربوط در شورای اسلامی 
شهر ارجاع و پس از اضافه شدن توضیحات و تحلیل های لازم برای تصویب نهایی به 

صحن علنی شورای اسلامی شهر تقدیم شود.

رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان قم  خبرداد

تهیه ۹4 طرح مرتع داری برای
 بهره برداری اقتصادی 

رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان قم با اشاره به اینکه ۷۲۳ هزار 
هکتار از مساحت استان را مراتع به خود اختصاص داده اند، گفت: تاکنون از میان 
۵۵۲ پروانه چرای دام، ۹۴ طرح مرتع داری، جایگزین تعداد ۲۱۲فقره پروانه ی 
چرا دام گردیده است تا مرتع داران و دولت در این طرح ها در کنار یکدیگر به دنبال 
افزایش بهره برداری اقتصادی از مراتع باشند.  سعید فرشادمهر با تاکید بر اینکه 
سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور به دنبال حمایت از اجرای طرح های 
مرتع داری با اولویت کشت گیاهان دارویی است، اظهار کرد: در این راستا، سازمان، 
ادارات  کل منابع طبیعی و آبخیزداری کشور را موظف کرده است، تا پروانه های 
چرای دامی که سال های گذشته صادر کرده اند، تا پایان سال ۱۴۰۰ به تهیه و 
اجرای طرح مرتع داری برسانند. وی افزود: صاحبان پروانه های چرای دام باید در 
زمینه تهیه طرح های مرتعداری، مشارکت مطلوبی داشته باشند چرا که در غیر 
این صورت، پروانه های صادره، فاقد اعتبار خواهند بود. رئیس اداره منابع طبیعی 
و آبخیزداری شهرستان قم با اشاره به اینکه صاحبان پروانه چرا، موظفند در بازه زمانی 
باقیمانده اقدام به تهیه طرح مرتعداری کنند، گفت: در این راستا اداره منابع طبیعی 
شهرستان، زمینه ی تسهیل در روند تهیه طرح را، با معرفی صاحبان پروانه ی چرا به 
سازمان نظام مهندسی، فراهم می آورد. وی اضافه کرد: طرحها با رویکرد تلفیقی 
تهیه می شود تا سهم دولت و مجری برای احیای مراتع مشخص گردد. و هدف از 
تهیه این طرحها، بهبود شرایط اقتصادی مرتعداران، بهبود پوشش گیاهی مراتع 
و افزایش محصولات دامی می باشد. فرشاد مهر از پیشرو بودن این اداره در صدور 
پروانه های چرای دام یاد کرد و گفت: تاکنون از مجموع ۷۲۳ هزار هکتار از مراتع 
استان، ۵۵۲ فقره پروانه چرای دام صادر شده که از این تعداد ۲۱۲ مورد به طرح 
مرتع داری دارای مجری رسیده و ۳۴۰ پروانه باقیمانده است که تا پایان سال آینده 
باید به طرح مرتع داری تبدیل شود. وی با اشاره به اهمیت کاهش مراجعات مردمی 
به ادارات دولتی به منظور جلوگیری از شیوع ویروس کرونا گفت: اکنون با استفاده از 
بستر اینترنت و سامانه های مجازی صاحبان پروانه های چرا می توانند امور مرتبط با 
خود را دنبال کنند اما مشکل، دسترسی نداشتن به اینترنت و آشنا نبودن مرتع داران 
با سامانه های مجازی است. رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان قم با 
تاکید بر اینکه،نیروهای منابع طبیعی شهرستان قم از هر فرصتی به دنبال خدمت به 
مردم هستند، تصریح کرد: این افراد اکنون به صورت تلفنی اطلاعات مرتع داران را 
دریافت و در بستر سامانه های مورد نظر ثبت می کنند که با این اقدام از ۳۴۰ پروانه 
چرای باقیمانده ۲8۰ مورد پروانه به ثبت رسیده است. هر چند ادامه کارهای این 
پروانه ها و تبدیل به طرح مرتع داری نیازمند پیگیری صاحبان پروانه چرای دام است. 
وی با بیان اینکه عرصه های مرتعی در حقیقت سرمایه های ملی هستند، عنوان 
کرد: افرادی که با دریافت مجوز از منابع طبیعی به عنوان بهره بردار عرصه های 
مرتعی شناخته می شوند باید به مراتع استان نگاه سرمایه ای داشته و از ظرفیت ها 
و فرصت های موجود برای ارتقای اقتصادی استان استفاده کنند. فرشادمهر از 
تلاش های انجام شده برای ترویج کشت گیاهان دارویی در مراتع یاد کرد و گفت: در 
این شرایط اقتصادی پرداختن به طرح های اشتغال زا و درآمدزا اهمیت بسیاری دارد 
به همین علت، دولت به دنبال حمایت است و فرصت مناسبی برای عموم مردم به 

ویژه جوانان علاقه مند و صاحبان مراتع پدید آمده است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم  خبرداد

وخامت حال ۱۲7 بیمار کرونایی درقم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال حاضر ۵۵۳نفر مشکوک به کرونا در  

بیمارستان های قم بستری هستند که حال ۱۲۷ نفر از آنها وخیم است.
محمدرضا قدیر با اشاره به پذیرش ۱۱۳ نفر در ۲۴ ساعت گذشته در اورژانس مراکز 
درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا، گفت: 6۵ نفر از این افراد در 

بخش های درمانی بیمارستان های قم بستری شده اند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به اینکه ۷۵ نفر از کسانی که در روزهای 
گذشته بستری بودند مرخص شده اند، گفت: در حال حاضر ۵۵۳ نفر مشکوک به 

کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که حال ۱۲۷ نفر از آنها وخیم است.

اجتماعی

گزارش : هیفاء پردل

خانه دار  برای  مسکن  ملی  اقدام  طرح  درحالی که 
شدن اقشار مختلف مردم از سوی دولت اجراشده ولی 
هم چنان کارگران ساختمانی برای داشتن یک سرپناه 

مناسب حلقه گم شده هستند.
طرح اقدام ملی مسکن از طرح های ملی دولت تدبیر 
و امید است که برای مسکن دار شدن اقشار مختلف 

مردم از سال گذشته اجرایی شده است.
با توجه به این که 6 سالی است که از عمر دولت   
تدبیر و امید می گذرد شاید برای حل مشکل مسکن 
و مسکن دار شدن مردم به ویژه اقشار کم درآمد طرح ها 
و برنامه های مختلفی اجرا گردید که هرکدام مشکلاتی 
به همراه داشت اما مهم ترین طرح دولت که از سال 
گذشته آغازشده و قم پرچم دار نخست اجرای این طرح 

است »طرح اقدام ملی مسکن« است.
این طرح شامل ساخت ۴۰۰ هزار واحد مسکونی 
است که ساخت ۲۰۰ هزار واحد آن در شهرهای جدید 
در  واحد  هزار  خصوصی، ۱۰۰  بخش  مشارکت  با  و 
مناطق بافت فرسوده و توسط شرکت بازآفرینی شهری 
و ۱۰۰ هزار واحد بر عهده بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
است، برای استان قم بدون اطلاع خود قمی ها و حتی 
مسئولان مربوطه در شهر جدید امیرکبیر آن هم در ۷۰ 

کیلومتری قم؛ اراک جانمایی شده است.
و  فرهنگیان  مسلح؛  نیروهای  برای  طرح  این  در 
و  اقدامات  هم  کارگران  هم چنین  و  دولت  کارمندان 
برنامه هایی در نظر گرفته شده است اما مشکل اینجا 
است که با توجه به وضعیت اقتصادی موجود تأمین 
مسکن ارزان قیمت آن هم برای کارگران چالش هایی 
به کارگران  دارد. تحریم و کرونا ضربه هایی است که 
این  اما  است  واردشده  ساختمانی  کارگران  به ویژه 
کارگران که در طول سال مانند سنگر سازان بی سنگر 
ساختمان های  ساخت  صرف  را  خود  عمر  و  وقت 

لوکس تا عادی برای همه اقشار جامعه کرده اند امروز 
به قول معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم به 
مسکن سازان بی مسکن تشبیه شده اند چراکه در تأمین 
یک زمین دولتی برای این قشر در این طرح مسئولان 

درمانده هستند.
کارگران ساختمانی مسکن سازان بی مسکن

معاون استاندار قم گفت: طبق ابلاغیه ما باید برای 
کارگران ۱۰۰ هزار واحد مسکونی در کنار شهرک های 
صنعتی ایجاد کنیم این در حالی است که کارگران طی 
سال های گذشته حاضر نبودند حتی در شهر جدید 
واحد مسکونی  و متقاضی یک  پردیسان هم ساکن 
باشند. محسن بهشتی بیان کرد: برای اختصاص واحد 
مسکونی برای کارگران در جوار شهرک های صنعتی 
باید به این نکته توجه شود آیا این زمین ها درحالی که 
این  خانواده  و  کاهش  را  کارگران  حمل ونقل  هزینه 
کارگران را مجبور می کند در جوار شهرک و با محدودیت 

زندگی کنند ارزان قیمت است؟
به گفته این مسئول؛ دردآور است که کارگرانی که 
خود در صنعت مسکن سازی فعالیت دارند خود هیچ 
سرپناهی نداشته باشند و باوجوداین همه مشکلات 

اقتصادی از وجود مسکن ارزان محروم باشند.
وی افزود: در اجرای این طرح که قم جزو نخستین 
نکته  این  است  طرح  اجرای  در  پیشرو  استان های 
ارزیابی شود که تعداد متقاضیان این طرح ابتدا پالایش 
شوند و بعد متقاضیان اصلی جمع بندی و بعداً برای 
تأمین مسکن اقدامی صورت گیرد چراکه ممکن است 

تعداد متقاضیان تغییر کند.
قمی ها در شهر جدید امیرکبیر اسکان نمی شوند

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: 
بدون  متقاضی  برای ۱۱ هزار  ثبت نام صورت گرفته 
از  هیچ کس  و  است  بوده  مسئولان  و  مردم  اطلاع 
جانمایی برای اسکان قمی ها در شهر جدید امیرکبیر 
اطلاعی نداشته است لذا با پیگیری مستمر استاندار 

از وزارت خانه راه و شهرسازی هیچ قمی در این شهر 
جدید اسکان داده نخواهد شد.

تأمین زمین برای کارگران مشکل زا است
با  جلسه  این  در  هم  شهرسازی  و  مسکن  مدیرکل 
اشاره به تأمین ۱۰۰ هزار واحد مسکونی در اطراف 
شهرک های صنعتی برای کارگران گفت: برای تأمین 
مسکن کارگران طبق ابلاغیه قرار است زمین هایی در 
شهرک های صنعتی در نظر بگیریم در این میان دو 
بحث را مدنظر داریم بحث مسکن ۹۹ ساله که باید 
اجاره پرداخت تا قیمت زمین به صفر برسد یا این که 
فروش اقساطی تنفس ۲ ساله در 8 سال و دو سال 
دوره تنفس ولی با توجه به این که زمین گران است 
برای این قشر مشکل زا است. حسن صبوری افزود: 
کارگران جزو دهک ۲ و ۳ هستند، تأمین زمین برای 
این اقشار بسیار مشکل است هرچند ما طرح الحاق 
اراضی 6۳ هکتاری هم داریم، کار ساده ای نیست و ما 
نمی توانیم بدون در نظر گرفتن جوانب کار قول تأمین 

مسکن دهیم.
درخواست برای زمین دولتی برای کارگران

عباس شیری رئیس انجمن جامعه کارگران استان قم 
بابیان این که کارگران به ویژه کارگران ساختمانی خود 
جزو آسیب پذیرترین اقشار جامعه هستند عنوان کرد: 
این در حالی است که خود در تأمین مسکن جامعه 

نقش اساسی دارند.
وی افزود: ۱۰۰ هزار واحد مسکونی برای کارگران در 
جوار شهرک صنعتی در نظر گرفته شده است با توجه 
به این که ۳ جلسه برای پیگیری امر تأمین زمین این 

واحدها تشکیل شده تاکنون هیچ جوابی نگرفتیم.
محدوده  از  خارج  زمینی  اگر  حتی  ؛  وی  گفته  به 
شهر قم در اختیار داشته باشیم رضایت داریم، برای 
برای  ارزان  مسکن  تأمین  و  تهیه  اصل  مهم ترین  ما 
قشر کارگری است که در این شرایط بیشترین ضربه را 

خورده اند.

چگونه با کرونا زندگی کنیم؟

فضای منفوری که یک دفعه محبوب شد 

چرا دولت در طرح اقدام ملی مسکن کارگران را ندید؟

روزگار ناخوش کارگران ساختمانی  
برای تامین مسکن 
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معاون وزیر صنعت:

۱4۰ گروه کالایی بومی سازی می شود 
معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: حمایت از بومی سازی و 

ساخت داخل حدود ۱۴۰ گروه کالایی در دستور کار این معاونت قرار دارد.
»مهدی صادقی نیارکی« در نشست هم اندیشی با رییس جهاد دانشگاهی، با 
اعلام آمادگی برای حمایت از فعالیت های فناورانه این نهاد افزود: سیاست معاونت 
امور صنایع وزارت صنعت، حمایت از ساخت داخل و بومی سازی محصولات و 

تجهیزات مورد نیاز کشور است.
وی ضمن تاکید بر استفاده از ظرفیت جهاد دانشگاهی برای ساخت داخل واگن 
مترو، به لزوم بومی سازی فناوری مونولیت سرامیک کاتالیست خودرو به علت نیاز 

آتی کشور اشاره و بر حمایت کامل از جهاد دانشگاهی در این زمینه تاکید کرد.
صادقی نیارکی گفت: وزارت صنعت مخالف واردات محصولات پیش ساخته 
)CBU( است، بلکه با استفاده از ظرفیت فناورانه جهاد دانشگاهی و مشارکت 
سرمایه گذاران، کسب وکارهای فناورانه با ارزش اقتصادی بالا در کشور را می توان 

راه اندازی کرد.
معاون امور صنایع وزارت صنعت، در زمینه خرید خارجی نیز به ضرورت انتقال 
و بومی سازی فناوری اشاره و  اعلام آمادگی کرد تا جهاد دانشگاهی به عنوان یک 

نهاد فناور در کنار وزارت صنعت، انتقال و بومی سازی فناوری را انجام دهد.
بهره برداری از واگن ملی مترو، تا بهمن ماه

در این نشست، »حمیدرضا طیبی« رییس جهاد دانشگاهی نیز بر استفاده از 
توانمندی های فناورانه جهاد دانشگاهی برای حل مشکلات و نیازهای اساسی 

جامعه تاکید کرد.
وی گفت: جهاد دانشگاهی با برنامه ریزی و حمایت دولت، چندین طرح فناورانه 

با رویکرد رفع برخی مشکلات صنعت کشور را  در دست اجرا دارد.
طیبی، بر ضرورت حمایت از محصولات فناورانه جهاد دانشگاهی در داخل 
کشور تاکید کرد و افزود: با وجود ساخت تجهیزات زیادی توسط جهاد دانشگاهی، 

اکنون مشابه این تجهیزات از شرکت های خارجی خریداری می شود.
وی تاکید کرد: با توجه به فناور بودن جهاد دانشگاهی، این نهاد در زمینه  تامین 

مواد اولیه و تجهیزات خاص نیازمند حمایت بیشتر است.
طیبی، به اجرای پروژه های کاتالیست خودرو و سیستم رانش واگن مترو توسط 
جهاد دانشگاهی اشاره کرد و گفت: پروژه واگن ملی مترو تا بهمن ماه امسال به 

بهره برداری خواهد رسید.
تهران،  متروی  نیاز خطوط  مورد  واگن های  تامین  برای  وی خاطرنشان کرد: 
می توان از ظرفیت ها و توانمندی های داخل کشور و جهاد دانشگاهی استفاده 

کرد.

سخنگوی صنعت برق  خبرداد

برق رسانی به ۶۲5 روستای فاقد برق تا 
پایان دولت  دوازدهم

سخنگوی صنعت برق با اشاره به اینکه از ابتدای امسال تاکنون ۱۵۰ روستا 
برق رسانی شده است، از برنامه ریزی برای برق رسانی به 6۲۵ روستای فاقد برق تا 

پایان دولت دوازدهم خبر داد.
مصطفی رجبی مشهدی با بیان اینکه برق رسانی به روستاها بر مبنای آمار 
سرشماری نفوس و مسکن انجام می شود، خاطرنشان کرد: برق رسانی به 6۲۵ 

روستای فاقد برق تا پایان دولت دوازدهم انجام خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه از ابتدای امسال تاکنون ۱۵۰ روستا برق رسانی شده است، 
افزود: با انجام این پروژه ها، ۲۰۳۰ خانوار از طریق احداث ۳۰۰  کیلومتر شبکه و 

نصب ۱۷۰ دستگاه ترانسفورماتور با 6.۵ مگاولت آمپر برق دار شدند.
سخنگوی صنعت برق با بیان این که در شش ماهه ابتدای سال جاری در هر 
روز کاری حدود یک روستا برق دار شده است، یادآور شد: با توجه به برق رسانی به 
۲۹۲۹ روستا در دولت تدبیر و امید، به طور میانگین هر هفته به هشت روستا در 

این دولت برق رسانی شده است.
رجبی مشهدی گفت: نزدیک به 6۰ درصد روستاهای برق دار شده از طریق 
سیستم های تجدیدپذیر، در دولت تدبیر و امید انجام شده است. با برنامه ریزی 

صورت گرفته به ۲۴۰ روستای دیگر نیز تا اسفندماه برق رسانی خواهد شد.
طبق اعلام وزارت نیرو، وی با اشاره به این که در این میان برق رسانی به ۹ روستا 
از طریق انرژی های نو  انجام می شود، یادآور شد: همچنین برق رسانی به ۲۰ 

هزارخانوار عشایر کوچنده فاقد برق نیز برنامه ریزی شده است.
سخنگوی صنعت برق در خصوص تعداد روستاهای برق دار کشور نیز گفت: 
تاکنون به ۵۷ هزار و ۵۷۰ روستا برق رسانی شده است که به طور میانگین پس از 

انقلاب در هر روز چهار روستا برق دار شده است.
وی تعداد روستاهای برق دار شده توسط انرژی خورشیدی را نیز ۲۴۱ روستا 
المللی همگی نشانگر آن است که ضریب  آمارهای بین  عنوان کرد و گفت: 

برق رسانی به روستاها در ایران از میانگین جهانی بالاتر است.
رجبی مشهدی با بیان اینکه نتیجه دسترسی به برق در جمعیت روستایی ایران 
دارای وضعیت بسیار مناسبی است، ادامه داد: بر اساس اطلاعات ثبت شده 
در سایت آژانس بین المللی انرژی در سال ۲۰۱۹، آخرین وضعیت دسترسی 
جمعیت روستایی به برق در جهان ۷۹ درصد و بر اساس آمار رسمی ثبت شده در 

کشور، آمار دسترسی به برق جمعیت روستایی ایران ۹۹.۷ درصد است.

رئیس جمهور تاکید کرد

ضرورت هماهنگی برای آزادسازی
منابع بلوکه شده

رئیس جمهور با اشاره به موانع ایجاد شده از سوی آمریکایی ها در زمینه آزاد 
سازی منابع مالی بلوکه شده ایران در برخی کشور ها بر ضرورت هماهنگی بیشتر 

وزارت امور خارجه و بانک مرکزی در این زمینه تاکید کرد.
روحانی روز سه شنبه در یکصد و هشتادمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت به تحولات پیش رو در آمریکا اشاره کرد و افزود: دولت جدید آمریکا پیش از 
هر اقدامی برای ترمیم چهره مخدوش این کشور در جامعه جهانی می بایست در 

رفتار های غیرانسانی خود با سایر کشور ها تجدید نظر کند.
روحانی در ادامه با اشاره به مصوبه روز گذشته دولت درخصوص موظف شدن 
با  وزارت خارجه و دستگاه های مرتبط برای تسریع و تسهیل تبادلات تجاری 

کشور های علاقمند، بر برنامه ریزی و اقدامات سریع در این زمینه تاکید کرد.
آزاد  برای  گرفته  انجام  فعالیت های  از  گزارشی  خارجه  وزارت  جلسه  این  در 
سازی منابع مالی بلوکه شده ایران در برخی کشور ها ارائه کرد و مقرر شد علیرغم 
فشار های تحریمی آمریکا، بانک مرکزی و وزارت امور خارجه با هماهنگی بیشتر 
و موثرتر نسبت به آزاد سازی و استفاده از این منابع برای تامین نیاز های تولیدی 

کشور اقدام کنند.

رییس اتحادیه آهن فروشان:

قیمت تیرآهن 3/5 برابر شد
رییس اتحادیه آهن فروشان اظهار کرد: با این افزایش قیمت حدود ۲۰ درصد از 
خریداران آهن کاهش یافته است و افرادی که قادر به خرید نیستند، فعالیت شان 

را عقب انداخت.
محمد آزاد مورد آمار منتشر شده در مورد افزایش سه برابری قیمت تیرآهن اظهار 
داشت: این آمار نسبت به اواخر سال ۹8 است و آمار درستی است. بعضی اقلام 
مثل ورق آهنی حتی ۴ برابر شده، تیرآهن نیز نزدیک ۳ و نیم برابر شده است. 
کالایی که کیلویی ۳ تا ۴ هزار تومان بود حالا به کیلویی ۱۲ تا ۱۳ هزار تومان 
رسیده است.  وی افزود: علت افزایش قیمت این است که براساس قیمت فوب 
جهانی به دلار هر کالایی را به ریال تبدیل می کنند و به عنوان قیمت پایه ارائه 
می دهند درحالی این اقدام اشتباه است، ما که واردات نداریم و حتی این کالا را 
صادر می کنیم و قیمت آن در داخل اصلا ربطی به قیمت ارز ندارد. این اقدامات 

باعث افزایش قیمت آهن شد. 

با اتفاقات سیاسی اخیر و ریزش قیمت ها در بازار طلا و ارز، سایر  همزمان 
بازارهای موازی مانند مسکن نیز تحت تأثیر قرار گرفته و کاهش قیمت ها در این 

بخش کلید خورده است. 
درمیان بازارهای مختلف اما وضعیت بازار مسکن کمی متفاوت است و باید گفت 
کاهش قیمت ها سرعت سایر بخش ها را ندارد اما با این وجود نشانه های ریزش 
نرخ  مسکن آغاز شده و به نظر می رسد برخلافماه های گذشته، این بار قیمت 

مسکن مسیر نزولی را در پیش بگیرد.
حداقل در یک هفته و ۱۰روز اخیر میزان آگهی های فروش خانه در دنیای 
مجازی و قیمت املاک بگونه ای دچار تغییرات شده به طوری که همزمان با 
ریزش نرخ دلار، ناگهان آگهی فروش ۱۰۰ تا ۲۰۰ واحد آپارتمان در اطراف تهران 
درج می شود که نشان می دهد احتکارکنندگان بازار مسکن از شرایط حاکم بر 
بازار و اقتصاد احساس خطر کرده اند. از آن سو عده ای هم هستند که به دنبال 
خرید تعداد زیادی آپارتمان به صورت یک جا بوده تا با احتکار آنها بتوانند در شرایط 

مناسب، سود هنگفت به جیب بزنند. 
آخرین روایت بانک مرکزی از قیمت مسکن

بر اساس آخرین گزارش بانک مرکزی، متوسط قیمت مسکن در تهران برای 
مهرماه امسال ، ۲6 میلیون و ۷۲۰ هزار تومان در هر مترمربع اعلام شده که این 
شاخص در مقایسه با ماه گذشته )شهریور ۹۹( رشد ۱۰ و نسبت به ماه مشابه سال 

قبل )مهرماه ۹8( رشد ۱۱۰.۱ درصدی داشته است.
تعداد معاملات مسکن نیز در مهر ماه امسال هشت هزار و 6۵6 فقره بود که 
نسبت به ماه گذشته که هشت هزار و ۴6۳ فقره بود، رشد ۲.۳ درصدی و نسبت 
به ماه مشابه سال گذشته )مهرماه ۹8( که سه هزار و ۴۰۱ فقره معامله ثبت شده 

بود، افزایش ۱۵۴.۵ درصدی نشان می دهد.
بیشترین تعداد واحدهای معامله شده در تهران به تفکیک عمر بنا به واحدهای 

تا پنج سال ساخت با سهم ۳۷درصد از کل معاملات مسکن مهرماه اختصاص 
داشت.واحدهای ۱6 تا ۲۰ سال ساخت با ۱۹ درصدکل معاملات در رتبه بعدی 

قرار داشتند.
کاهش ۱۰ تا ۲۰ درصدی قیمت ها

گویا قرار است آبان ماه وضعیتی متفاوت از سایر ماه ها داشته باشد زیرا بررسی ها 
نشان می دهد در مجموع یک هفته اخیر بین ۱۰ تا ۲۰ درصدی از میزان نرخ های 

نجومی برای فروش خانه و آپارتمان در پایتخت کاسته شده است.
برخی از مالکان که در ماه های گذشته برای املاک خود، قیمت های بالایی 
تعیین می کردند اکنون جانب احتیاط را رعایت کرده و حتی بعضی ها اقدام به 
فروش ملک خود با تخفیف کرده اند. به اعتقاد کارشناسان و فعالان بازار مسکن در 
صورت تداوم کاهش نرخ دلار، قیمت ها در بازار مسکن هم پایین خواهد آمد هر 
چند این اتفاق به سرعت سایر بازارها نخواهد بود و بازار تحت تأثیر فوری جو حاکم 

بر دیگر بازارها مانند سکه، طلا و خودرو قرار نمی گیرد.
به اعتقاد بالاترین مقام حوزه مسکن، یعنی محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی 
؛ ریزش نرخ ارز و طلا به طور طبیعی کالاها و خدمات از جمله مسکن را متاثر 

می کند.
وی با اشاره به چسبندگی قیمت ها در بازار مسکن، بیان کرده؛ اگرچه قیمت ها 
با رشد ارز و طلا افزایش می یابد اما هنگامی که با کاهش نرخ ارز در بازار مواجه 

هستیم بازگشت قیمت ها به راحتی ممکن نیست.
تأثیر تداوم ریزش نرخ ارز بر سقوط قیمت مسکن

مصطفی قلی خسروی، رئیس اتحادیه مشاوران املاک گفت: همزمان با کاهش 
قیمت را در بازارهای موازی شاهد سقوط چشمگیر قیمت مسکن هستیم.وی 
بیان کرد: ماه هاست قیمت مسکن و املاک تحت تأثیر نرخ ارز به ویژه دلار قرار 

گرفته و اکنون دارای حباب بسیار زیادی است.

به گفته در ماه های گذشته شاهد بودیم که با افزایش نرخ ارز و دلار،  قیمت 
مسکن بالا رفت اما باید در نظر داشت که کاهش نرخ دلار تاثیر فوری در بازار 
مسکن ندارد قیمت ها به سرعت پایین نخواهد آمد بلکه این مساله اکنون در گرو 
تداوم کاهش نرخ ارز است و در این صورت می توان به پایین آمدن قیمت ها در 

هفته های آتی امیدوار بود.
نقش سوداگران در گرانی قیمت مسکن

نایب رییس انجمن انبوه سازان استان تهران در گفت و گو با خبرآنلاین گفت: 
بازار مسکن از اقتصاد کل کشور تاثیر می گیرد به عبارت دیگر اگر هر اتفاقی برای 

اقتصاد کل کشور بیافتد، بر شرایط بازار مسکن نیز موثر می شود .
ایرج رهبر اظهار کرد: باید توجه داشت که بخش مسکن سهم ۳۰ تا ۳۵ درصدی 
در اقتصاد کشور دارد،  هرگونه تحولات در سطح کلان می تواند بر این بخش 

اثرگذار باشد.
وی درباره نوسانات قیمت در بخش مسکن و قیمت مصالح ساختمانی افزود: 
دربخش مسکن شاهد دو نوع افزایش قیمت هستیم،در واقع یک بخش در اثر 
گرانی مصالح و هزینه ساخت و ساز و قیمت زمین در قیمت مسکن موثر است 
که باید گفت گرانی واقعی محسوب می شود اما بخش دیگری وجود دارد که به 
اعتقاد بنده حباب یا سوداگری است و برخی از افراد فرصت طلب، از این موقعیت 
استفاده کرده و مانند سایر کالاها )که در بازار روز به روز گران تر می شود و احتکار 
می کنند( ، موجب می شوند قیمت ها در بازار مسکن افزایش یابد در اصل این 

افراد هستند که تاثیر چندین برابری در گرانی بخش مسکن دارند.
وی بیان کرد: بخش مسکن در یک سال شاهد تغییرات بسیار فراوانی بوده و 
قیمت ها ۲۰۰ تا ۳۰۰ درصد نسبت به سال های گذشته افزایش یافته که بخشی 
مربوط به گرانی مصالح، زمین، دستمزد ساخت و هزینه های تولید می شود که در 
مجموع شاید علت ۲۰ تا ۳۰ درصد این افزایش قیمت باشد و در مقابل سوداگری،  
بورس بازی و احتکار و سودجویی علت اصلی گرانی این بخش مهم اقتصاد است.
وی درباره مدت زمان کاهش قیمت مسکن تحت تأثیر کاهش نرخ ها در سایر 
بازارها توضیح داد: معمولا بر روی بخش مسکن زمان فوری و سریع اثر ندارد مگر 
اینکه بسیار خاصی در سطح اقصاد کلان رخ دهد. معمولا افزایش قیمت ها بسیار 
سریع رخ می دهد اما کاهش قیمت ها متناسب با آن سرعت نیست. بنابراین اگر 
اتفاق خاص اقتصادی رخ ندهد حداقل ۲ تا۳ ماه زمان برای کاهش نرخ ها در 

بازار مسکن لازم است.
سودجویی و احتکار مسکن

و  سوداگری  کرد:  بیان  جا  یک  صورت  به  آپارتمان  عمده  فروش  درباره  وی 
سودجویی و احتکار در چنین زمان هایی خود را نشان می دهد و کسی  که در 
بخش کلان سرمایه گذاری مسکن شرکت کرده بوده با نیت اینکه قیمت مسکن 
را بالا ببرد )خود و همکارانش که شاید انگشت شمار هستند و کنترل شرایط را در 
دست دارند( اکنون احساس خطر کرده و به تکاپو افتاده اند. به دلیل اینکه این 
افراد سرمایه گذاری کلان را در اختیار داشتع و از افتادن اتفاقات خاص هراس 

دارند در نتیجه در چنین شرایطی سریع برای فروش اعلام آمادگی می کنند.
وی تاکید کرد: این افراد، سودجویانی هستند که در افزایش قیمت ها نقش دارند 
و در شرایط خاص دست خود را با اعلام آمادگی برای فروش تعداد واحدهای زیاد 

و کلان به راحتی رو می کنند.
وی خاطر نشان کرد: به اعتقاد بنده اگر این رویه ادامه پیدا کند و اتفاق خاصی 
در اقتصاد کل کشور مشاهده شود، این سودجویان سریع واکنش نشان داده و 

واحدهای احتکار شده را عرضه می کنند.

سودجویان بازار مسکن احساس خطر کردند؛

 کاهش قیمت مسکن در آینده نزدیک

آگهی مورد مزایده ۰/۷سهم مشاع از 6 سهم ششدانگ پلاک ثبتی ۵۷ فرعی از 
۱۱۰۳۹ اصلی بخش یک به استثنای بهای ثمنیه عرصه و اعیان  مربوط به پرونده 

کلاسه۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۰8/۱
بموجب پرونده اجرایی کلاسه۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۰8/۱ )با شماره بایگانی 
۹۹۰۰۵۵۱  (، له: خانم مریم چابک ، بر علیه: آقای حسن رشیدی مستند سند 
،مقدار ۰/۷سهم  ازدواج شماره ۵۵ قم  – ۱۳88/۰۱/۱۹دفترخانه  ازدواج ۴۰۴ 
مشاع از 6 سهم ششدانگ ) هفت دهم دانگ مشاع از ششدانگ ( پلاک ثبتی ۵۷ 
فرعی از ۱۱۰۳۹ اصلی ) پنجاه و هفت فرعی از یازده هزار و سی ونه اصلی ( بخش 
یک قم به استثنای بهای ثمنیه عرصه و اعیان  واقع در قم، خیابان جمهوری، خیابان 
بقیه اله )یزدانشهر( کوی 8- انتهای کوچه - پلاک ۳۱ ، متعلق به سهم الارث آقای 
حسن رشیدی از آقای علی رشیدی  که در قبال طلب خانم مریم چابک  بازداشت 

شده است و از طریق مزایده به فروش میرسد:
حدود و مشخصات مورد مزایده ۰/۷سهم مشاع از 6 سهم ششدانگ پلاک ثبتی 

۵۷ فرعی از ۱۱۰۳۹ اصلی بخش یک به استثنای بهای ثمنیه عرصه و اعیان:
شمالًا : بطول ۱8 متری به کوی 6 متری .  

شرقاً : بطول ۷ متر به خیابان ۱۰ متری . 
جنوباً : بطول ۱8 متر به پلاک باقیمانده ۲ از ۱۱۰۳۹ اصلی . 

غرباً : بطول ۷ متر به پلاک باقیمانده ۲ از ۱۱۰۳۹ اصلی . 
مشخصات مورد مزایده:   

ملک با نمای سیمان سفید و در سه طبقه زیرزمین ، هم کف و طبقه اول احداث 
شده است و به صورت دوبر دارای راه دسترسی به شارع 6 متری از سمت حیاط 
و راه پله و به مشاع ۱۰ متری شامل دو باب مغازه با درب فلزی شیشه خور، کف 
سرامیک بدنه ترکیبی از کاشی و پتینه و دارای یک عدد کولر گازی به ارتفاع مفید 
حدود ۴/۵۰متر میباشد و قسمت حیاط با پوشش کف موزائیک و بدنه سیمان 
سفید است. زیر زمین شامل سالن، یک اتاق خواب با پوشش کف موزائیک و بدنه  
۱/۱۰متر از سنگ و مابقی به همراه سقف از گچ و دارای آشپزخانه به صورت open با 
پوشش کف سرامیک ، بدنه حدود ۱/۵۰متر از کاشی و کابینت فلزی است . طبقه 

همکف شامل سالن و یک اتاق خواب با پوشش کف موزائیک و بدنه گچ و پنجره 
آلومینیومی دارای آشپزخانه به صورت open  با پوشش کف سرامیک و بدنه به ارتفاع 
۲ متر از کاشی و کابینت MDF و طبقه اول شامل سالن و دو اتاق خواب با پوشش 
کف موزائیک و بدنه ۱ متر از سرامیک و ما بقی از گچ و دارای اشپزخانه به صورت 
open با پوشش کف موزائیک بدنه کاشی و کابینت فلزی است . این طبقه شامل 
حیاط خلوت  با سقف از ورق فلزی است . سیستم اسکلت ملک دیوار باربر با مصالح 
بنایی و تعدادی ستون فلزی و سقف طاق ضربی از تیر آهن است . طبق  اظهار مالک 

محترم ملک دارای سه کنتور برق، یک کنتور آب و یک کنتور گاز است . 
کارشناس رسمی دادگستری نظریه خود را به شرح ذیل اعلام نموده اند:

 با بررسی انجام گرفته و عزیمت به شهرداری منطقه چهار در خصوص پرونده 
شهرسازی پلاک فوق الذکر با کد نوسازی ۱-۰-۱-۳۲-8۵-۴۰۳-۴  مدارکی در 
خصوص پایان کار تجاری دوباب مغازه مشاهده نشده و لذا ارزش تجاری این ۲ باب 

مغازه در ارزیابی لحاظ نشده است. 
۱ - ارزش مساحت عرصه ۱۲6 مترمربع ،هر مترمربع از قرار ۰۰۰/۰۰۰/ 8۰ریال 

............... جمعاً برابر با ۱۰/۰8۰/۰۰۰/۰۰۰
قرار  از  مترمربع  هر  مترمربع،   ۲68 طبقات  اعیانی  مساحت  ارزش   -  ۲

۱۷/۰۰۰/۰۰۰ریال ....جمعاً برابر با ۴/۵۵6/۰۰۰/۰۰۰ریال  
۳ - ارزش حیاط سازی ، کولر گازی ، انشعابات، حیاط خلوت و سرپله مجموعاً 

................. جمعاً برابر با ۵۳۰/۰۰۰/۰۰۰ریال 

ملک موصوفی مجموعا به مبلغ ۱۵/۱66/۰۰۰/۰۰۰ریال ) پانزده میلیارد و یکصد 
و شصت و شش میلیون ریال ( برآورد و اعلام میگردد . قابل ذکر است که سهم الارث 
آقای حسن رشیدی معادل هفت دهم دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان به 
استثنای ثمنیه عرصه و اعیان  معادل ۱/۵۴8/۱۹۵/8۳۴ریال ) یک میلیارد و 
پانصد و چهل و هشت میلیون و یکصد و نود وپنج هزار و هشتصد و سی و چهار ریال 

( میباشد . 
مزایده مقدار ۰/۷سهم مشاع از 6 سهم ششدانگ پلاک ثبتی ۵۷ فرعی از ۱۱۰۳۹ 

اصلی بخش یک قم به استثنای بهای ثمنیه عرصه و اعیان از ساعت ۹ صبح الي ۱۲ 
ظهر روز چهارشنبه ۱۳۹۹/۰۹/۰۵در اداره اجراي اسناد رسمي قم واقع در خیابان 
ساحلي ) لواسانی ( نبش کوچه ۷ - طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد واملاک بخش یک 

قم - اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام مي شود.
فرعی   ۵۷ ثبتی  پلاک  ششدانگ  سهم   6 از  مشاع  ۰/۷سهم  مقدار  مزایده   
به  اعیان   و  عرصه  ثمنیه  بهای  استثنای  به  قم  یک  بخش  اصلی   ۱۱۰۳۹ از 
مبلغ۱/۵۴8/۱۹۵/8۳۴ریال   )یک میلیارد و پانصد و چهل و هشت میلیون و یکصد 
و نود وپنج هزار و هشتصد و سی و چهار ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادي 
فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی 
به حساب سپرده ثبت به شماره شبا IR۹8۰۱۰۰۰۰۴۰۷6۰۱۳۲۰۷8۹۵6۹۳ با 
شناسه واریز ۹6۵۱۰8۵۷6۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰6 می باشد و حضور 
خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است 
مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب 
صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت 
مقرر ،  مانده فروش را به حساب سپرده ثبت  واریز نکند ، مبلغ مذکور قابل استرداد 
نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد . و در این صورت عملیات فروش از 

درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابي به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهي 
هاي ملك اعم از مالیات و عوارض شهرداري و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج 
اعم از اینکه رقم قطعي آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد 
بود.  در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر 
اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی 
غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعداز تعطیل درهمان محل و ساعت انجام می 
شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.)م-الف۱۳۲۷۳(
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده:۱۳۹۹/۰۸/۲۱

قوه قضائیه – سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
اداره اجرای اسناد رسمی قم

آگهی مزایده اموال غیرمنقول )اسناد ذمه(

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
گفت: رمز ارزها ظرفیت مناسبی برای توسعه فعالیت های 

اقتصادی در شرایط تحریم است.
کدهای  یا  و  رمزگرافیکی  پروتکل های  از  ارزها  رمز 
فوق العاده پیچیده برای رمزگذاری دیتاهای حساس و 
انتقال آن ها استفاده می کنند تا معاملات امنی را فراهم 

کنند.
توسعه دهندگان رمز ارزها این پروتکل ها را بر پایه اصول 
پیچیده ریاضیات و مهندسی کامپیوتر بنا کرده اند که 
آن ها را غیرقابل نفوذ می کند. این پروتکل ها همچنین 

هویت افراد استفاده
کننده از رمز ارزها را مخفی نگه می دارد و ردیابی و پیدا 
کردن آن ها را برای هر کسی و هر دولتی دشوار می کند. 
رمز ارزها همچنین برای کنترل شدن غیر متمرکز خود 
شناخته می شوند. این به آن معناست که تمام فعالیت ها و 
ارزش های این بازار توسط همان کدهای پیچیده کنترل 
و ارزیابی می شوند و بانک ها و یا مقامات دولت ها کنترلی 

روی آن ها ندارند.
همتا،  به  همتا  بودن،  غیرمتمرکز  بودن،  دیجیتالی 
استفاده از نام مستعار، بدون نیاز به اعتماد، رمزنگاری 

 شده و جهانی بودن از جمله ویژگی های رمز ارزها است.
»محمدرضا پور ابراهیمی داورانی« در گفت و گو با خانه 
ملت و تشریح نشست روز سه شنبه کمیسیون اقتصادی 
در این باره افزود: موضوع رمز ارزها از حدود یک دهه 

پیش در فضای اجتماعی و اقتصادی کشورها مطرح 
شده است و از آنجایی که این حوزه مرز نمی شناسد و 
تمامی افراد امکان فعالیت در آن را دارند، باید نسبت به 
تدوین چارچوب های قانونی در کشور تصمیم گیری شود.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه کشور ما با تاخیر به حوزه رمزارزها از نظر 

اجرایی و عملیاتی وارد شد، اظهار داشت:  نخستین 
مصوبات هیات وزیران درباره رمز ارزها در سال گذشته 
ابتدایی  ساماندهی  برای  لازم  اقدامات  تا  شد  تصویب 

صورت گیرد.
وی اضافه کرد: هرچند طی یک سال و نیم گذشته 
مصوباتی از سوی دولت، وزارت امور اقتصاد و دارایی و 

بانک مرکزی مطرح شده اما شرایط کنونی بیانگر این 
است که تصمیمات گرفته شده نتوانسته ابعاد رمزارزها را 

پوشش دهد.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه مقرر شده تا این کمیسیون گزارشی درباره 
رمز ارزها تدوین کند، ادامه داد: در شرایط کنونی رمز 
ارزها می توانند ظرفیت مناسبی برای توسعه فعالیت های 
اقتصادی در شرایط تحریم باشد. بر همین اساس مقرر 
شده دستگاه های مرتبط با رمزارزها گزارشات تکمیلی را 
تا ۱۰ روز آینده در اختیار کمیسیون اقتصادی قرار دهند 
تا پیش نویس گزارش کمیسیون درباره رمزارزها برای 
ارائه به صحن علنی در قالب تبصره ۴۵ آئین نامه داخلی 

مجلس تدوین شود.
وی عدم وجود قانون مربوط به حوزه رمزارزها را یکی 
اگر در حوزه  و تصریح کرد:  از چالش ها دانست  دیگر 
رمزارزها ضابطه ، مبنای تصمیم گیری قرار گیرد، می توان 
با موارد خروج از چارچوب که به تخلفات منجر می شود، 

برخورد کرد.
پورابراهیمی با بیان اینکه رمزارزها به ضابطه مندی و 
نیازمند است که در حال حاضر خلاهای  قانونمندی 
جدی در این حوزه وجود دارد، خاطرنشان کرد: پس از 
اخذ گزارش دستگاه های مرتبط با رمزارزها، در صورت 
خلاهای  رمزارزها  جامع  طرح  تدوین  با  می توان  نیاز 

قانونی را برطرف کرد.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی؛

رمز ارزها، ظرفیتی مناسب برای توسعه اقتصاد در تحریم
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معاون اجرایی باشگاه پرسپولیس با بیان اینکه امکان استفاده از بازیکن جدید 
برای فینال لیگ قهرمانان آسیا وجود ندارد، گفت: با »رضا قوچان نژاد« مذاکره 

مستقیم نداشتیم و جذب او شرایط خاصی دارد.
»ابراهیم شکوری« روز سه شنبه در گفت وگویی اعلام کرد: روز پنج شنبه 
جلسه استیناف برگزار شد و بلافاصله نیز محرومیت بازیکن پرسپولیس تایید 
شد اما باشگاه درخواست رای تفصیلی »عیسی آل کثیر« به AFC را داد و این 
نهاد بین المللی ورزش نیز با آن موفقت کرده است. در چند روز آینده رای به 
دست ما خواهد رسید و با یک تیم مجرب حقوقی که قرار است در باشگاه مستقر 
شود روی آن کار خواهیم کرد و دفاعیه خود را به دادگاه عالی ورزش خواهیم 

فرستاد.
او با بیان اینکه کار سختی است اما مدیران پرسپولیس به بخشش این بازیکن 
امیدوار هستند گفت: آل کثیر از این حرکت منظوری نداشت اما یک سری 
قوانین بین المللی وجود دارد که کار را سخت کرده است. امیدوارم همه کمک 
کنند تا پرسپولیس در این تک بازی موفق شود و افتخاری بزرگ برای فوتبال 

ایران به ارمغان آورد.  
برای فینال آسیا نمی توانیم بازیکن جذب کنیم

معاون اجرایی باشگاه پرسپولیس با اشاره به محرومان این تیم در فینال لیگ 
قهرمانان آسیا افزود: پرسپولیس نمی تواند برای فینال لیگ قهرمانان بازیکن 
جدید جذب کند و باید با ترکیب کنونی به میدان برویم. تنها یک بازیکن )شجاع 

خلیل زاده(  از ما جدا شده است و ما برای ۲ محروم خود )وحید امیری و احسان 
پهلوان( اقداماتی انجام دادیم که امیدوارم مثمر ثمر باشد.  

شکوری با اشاره به باز بودن پنجره نقل و انتقالات تیم های شرق آسیا نیز 
تصریح کرد: به خاطر فصل فوتبالی آن کشورها هنوز آنان می توانند که بازیکن 
استخدام کنند و این مربوط به امسال نیست بلکه در فصول گذشته هم وجود 
داشته است. معاون اجرایی باشگاه پرسپولیس در خصوص تقویت سرخپوشان 
برای ادامه مسابقات لیگ برتر خاطرنشان کرد: صحبت های زیادی در مورد 
اسامی مطرح می شود اما مسائل مربوط به جذب یا خروج بازیکن از فهرست را 
با نظر کادر فنی انجام خواهد گرفت. تلاش خواهیم کرد با توجه به فهرستی که 
سرمربی تیم از بازیکنان مد نظرش در اختیار باشگاه قرار خواهد داد، کار نقل و 

انتقالات را به بهترین شکل انجام دهیم.
با قوچان نژاد مذاکره مستقیم نداشتیم

وی در خصوص جذب »رضا قوچان نژاد« تصریح کرد: با این بازیکن مذاکره 
داد.  رخ خواهد  اتفاقی  ببینیم چه  تا  منتظر هستیم  اما  نداشتیم  مستقیم 
قوچان نژاد در ایران نیست و از طرفی او تحت قرارداد یک باشگاه دیگر است و 
شرایط زندگی خاصی هم دارد. با این حال تلاش می کنیم هر بازیکنی که کادر 

فنی صلاح بداند را جذب کنیم.
شکوری ادامه داد: در حال بررسی هستیم تا ببینیم چه بازیکنانی آزاد هستند 
و می توانند به ما کمک کنند. در این مقطع نمی توانیم بازیکن خارجی بگیریم و 

فهرست تیم هم تکمیل است با این وجود پرسپولیس نیاز به تقویت دارد و باید 
برای این کار با نظر کادر فنی پیش می رویم.  البته باید در نظر داشت که تیم 

خوبی داریم و توانسته قهرمان غرب آسیا شود.
موجودی ۷ میلیون تومانی باشگاه

معاون اجرایی باشگاه پرسپولیس در خصوص اینکه گفته می شود در حساب 
باشگاه پرسپولیس تنها ۷ میلیون موجودی است، خاطرنشان کرد: مبلغ ۷ 
میلیون شاید چندان دقیق نباشد اما متاسفانه همین حدود موجودی در حساب 

باشگاه است.
مشکلات مالی را کتمان نمی کنم

وی افزود: اقدامات خوبی برای درآمدزایی صورت گرفته و از طرفی طلب 
برانکو و بسیاری از طلبکاران قبلی نیز پرداخت شده است و در حساب باشگاه 
موجودی ناچیزی است. مشکلات مالی داریم و نمی توانیم آن را کتمان کنیم اما 
پرسپولیس یک باشگاه هوادار محور است و قدرتش به هواداران است و در این 
خصوص در آسیا حرف اول را می زند و چندین بار AFC از ما به خاطر هواداران 
تقدیر کرده است. این تیم در چهار سال گذشته قهرمان لیگ ایران بوده و ۲ بار 
به فینال آسیا راه یافته است. پرسپولیس در سال های اخیر همواره با مشکلات 

مالی مواجه بوده است اما تلاش می کنیم آن را حل کنیم.
شکوی یادورآور شد: تلاش می کنم ارتباط بین کادر فنی و باشگاه به بهترین 
شکل برقرار و مشکلات به حداقل برسد. باید قبول کنیم نیاز به زمان است 
و  عدیده  مشکلات  کنید  باور  آمده ایم.  باشگاه  به  که  است  روز  حدود ۱۰  و 
پرونده های مختلف به حدی است که به ذهن هیچکس نمی رسد. از طرفی هر 
روز پرونده های جدید و مشکلات جدیدی سر راه ما قرار می گیرد اما باید کار را 

پیش ببریم و هیچ جای بهانه جویی نیست. هواداران از ما توقع دارند.
حساس ترین برهه تاریخی پرسپولیس 

وی تاکید کرد: شاید در حساس ترین برهه تاریخ پرسپولیس باشیم و با شرایط 
سختی که داریم باید بتوانیم قهرمان آسیا شویم و دل یک ملت را شاد کنیم. به 
نظر من باید همه ارگان ها پای کار بیایند، چرا که بحث ملی است. اینکه بقیه 
باشگاه ها راحت بازیکن جذب می کنند که آن هم به این دلیل است که شرایط و 
فشردگی کار را نداشتند و بازیکنان آنها دیده نشدند که بخواهند ترانسفر شوند. 
شاید ۴، ۵ نفر از بهترین بازیکنان پرسپولیس جدا شدند که دلیل عملکرد خوب 

در این مقطع است و سبب شد بیشترین انتقال را تیم ما داشته باشد.
شفاف سازی در خصوص پاداش لیگ قهرمانان

معاون اجرایی باشگاه پرسپولیس در خصوص اینکه تکلیف پاداش حضور 
پرسپولیس در  فینال لیگ قهرمانان آسیا در سال  ۲۰۱8 چه شد؟ گفت: فعلا در 
حال بررسی هستیم تا ببینیم چه پیش می آید. به طور حتم در چند روز آینده در 

این باره گزارش می دهیم تا شفاف سازی صورت گیرد.
وی همچنین در مورد پاداش صعود به فینال لیگ قهرمانان آسیا در فصل 
جاری نیز اظهار داشت: تا امروز امکان گرفتن پول وجود نداشت. البته در بهترین 
حالت اگر تحریم ها هم وجود نداشته باشد، یک ماه بعد از فینال می توانیم پول را 
بیاوریم. سعی می کنیم شفاف و با صداقت کار کنیم و مردم این را خواهند دید.

معاون اجرایی باشگاه پرسپولیس:

 با قوچان نژاد مذاکره  مستقیم نداشتیم
به مناسبت درگذشت محمود یاوری؛ 

پایان 5۰ سال خدمت صادقانه 
به فوتبال ایران

فوتبال  پیشکسوت  یاوری«  »محمود 
سال   ۵۰ از  پس  اصفهان  و  ایران 
ایران،  مختلف  تیم های  در  مربیگری 

دارفانی را وداع گفت.
از  پس  دیروز  صبح  یاوری«  »محمود 
تحمل چندین روز مبارزه با بیماری در 
8۱ سالگی و در یکی از بیمارستان های 

شهر اصفهان درگذشت. 
با اخلاق به عنوان یکی از  این مربی 
قدیمی ترین پیشکسوتان فوتبال ایران 
و اصفهان شناخته می شد. سرهنگ یاوری کار مربیگری را از سال ۵۰ شروع کرد و 

کمتر فوتبالیستی در اصفهان پیدا می شود که شاگرد او نباشد.
با اخلاق در روز ۱8 مهر سال ۱۳۱8 در شهر اصفهان متولد شد و  این مربی 
فوتبالش را نیز از باشگاه شاهین اصفهان شروع کرد. او سپس برای استخدام در 

نیروی انتظامی به پاس تهران رفته و فوتبالش را در این تیم ادامه داد.
ذوب آهن،  سپاهان،  تیم های  در  حضور  سابقه  نیز  مربیگری  زمینه  در  یاوری 
فجرسپاسی، برق شیراز، شاهین بوشهر، تراکتورسازی تبریز، ابومسلم مشهد، صبای 
قم، استقلال اهواز، پاس، استیل آذین، راه آهن و مس کرمان را در کارنامه خود دارد.

او همچنین در رده ملی در تیم جوانان و تیم ملی فوتبال ایران به عنوان سرمربی 
فعالیت داشته است.

در راستای درگذشت مرحوم یاوری با چند نفر از هم دوره های این پیشکسوت 
بااخلاق گفت وگویی انجام دادیم که در زیر از حضورتان خواهد گذشت.

»رسول کربکندی« بهترین عنوان برای یاوری را امیر کبیر فوتبال ایران دانست و 
گفت: او سال ها در فوتبال اصفهان و ایران فعالیت داشت و توانست بسیار اثرگذار 

باشد. یاوری آدم بزرگی بود و نبود او برای فوتبال دردناک است.
وی افزود: در روزهای گذشته، خانواده اش خبر از بهبودی او می دادند اما یاوری 
پس از ۵۰ روز درگیری با بیماری کرونا درگذشت و قبول کردن این خبر ناخوشایند 
است. درگذشت محمود خان یاوری را به خانواده او و جامعه ورزش و فوتبال ایران و 

اصفهان تسلیت می گویم.
»ناصر ابراهیمی« پیشکسوت فوتبال ایران نیز در این خصوص، گفت: برخی 
افراد در فوتبال ما تاریخ ساز بودند که یاوری یکی از آن ها است. اهالی ورزش باید 
پروین ها،  یاوری ها،  بدهند.  اهمیت  هستند،  زنده  که  وقتی  تا  پیشکسوتان  به 
پورحیدری ها، ابراهیمی ها و خیلی از پیشکسوتان دیگر تا وقتی که زنده هستند باید 
مورد توجه قرار بگیرند. نه از لحاظ مادی بلکه یادبودی گرفته شود و از آن ها تقدیر 

شود.
وی افزود: یاوری ۵۰ سال مربیگری کرد و برخلاف لقبش که به او سرهنگ یاوری 
می گفتند، اخلاق بسیار خوبی داشت. او مردم دار و بسیار مهربان بود. در تیم ملی 
فوتبال من سرمربی بودم و همکارم بود. شخصا به فدراسیون گفتم که دوست ندارم 

یاوری که سن بیشتر از من دارد، اسمش بعد از من بیاید.
پیشکسوت فوتبال ایران ادامه داد: خاطرات بسیار خوبی از او دارم. لبخندهای 
معروفش که همیشه بر لب داشت به یادم هست. خبر از بیماری او نداشتم و با 
شنیدن این مساله بسیار ناراحت شدم. او خدمت ۵۰ ساله به فوتبال ایران داشت و از 

همینجا به خانواده او و مردم تسلیت می گویم.   

 اسکوچیچ: 

امیدوارم بوسنی غیر از دیدار با ایران 
همیشه برنده باشد

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران گفت: امیدوارم تیم ملی بوسنی در همه مسابقات 
خود به غیر از بازی مقابل ایران، پیروز باشد.

تیم ملی فوتبال ایران قرار است از ساعت ۲۰:۳۰ پنجشنبه ۲۲ آبان در دیداری 
تدارکاتی به مصاف تیم ملی بوسنی و هرزگوین برود. »دراگان اسکوچیچ« سرمربی 
تیم ملی ایران در آستانه این دیدار در گفت و گو با یک سایت بوسنیایی اظهار داشت: 
ایران کشوری بسیار مهمان نواز است.   هرکسی که فقط یک روز در ایران حاضر باشد، 

بدون شک این حرف را می زند.
وی افزود: ایران در کنار ژاپن بهترین تیم های آسیا هستند. رده بندی فیفا این ادعا 
را تایید می کند. فوتبال ایران هر سال پیشرفت می کند و باعث افتخارم است که 
هدایت این تیم را برعهده دارم. اسکوچیچ درباره مدرسه فوتبال رییکا کرواسی گفت: 
از چندین دهه گذشته باشگاه رییکا مدرسه فوتبال مشهوری داشته است. من هم 

پرورش یافته این مدرسه هستم و در کنار بازیکنان مشهوری بازی کردم.
بازیکن  اولین  نیز گفت:  ادامه درباره حضورش در لیگ اسپانیا  اسکوچیچ در 
کرواسی بودم که به لیگ اسپانیا رفتم و به لاس پالماس ملحق شدم. اگرچه فصل 

خوبی را پشت سر گذاشتیم ولی در نهایت به دسته پایین سقوط کردیم.
سرمربی ایران درباره آغاز کار مربیگری با تیم شهر زادگاهش گفت: در ابتدا با 
»الویس سکوریا« کار مربیگری را آغاز کردم. در ادامه در کشورهای کویت، ایران، 
عربستان، کرواسی و اسلوونی مربیگری کردم. در ابتدای مربیگری ام فلسفه »ایویتسا 
اوسیم« اسطوره یوگسلاوی را دنبال کردم. به عنوان یک مربی مبتدی شیوه او را 
تقلید کردم. می خواهم با اوسیم در دیدار با بوسنی ملاقات داشته باشم البته می دانم 

او وضعیت جسمانی خوبی ندارد که برای او آرزوی سلامتی می کنم.
اسکوچیچ درباره تیم ملی بوسنی گفت: نیاز نیست درباره بازیکنان بزرگی چون 
»ادین ژکو« و »میرالم پیانیچ« حرف بزنم چون بازیکنانی جهانی هستند. همیشه تیم 
ملی بوسنی بازیکنانی در سطح اول جهان داشت. آرزو می کنم تیم ملی بوسنی در 

تمام بازی های پیش رو برنده باشد به غیر از بازی با ایران.

پنجره ای معکوس عمل کرد؛

پشت پرده فسخ قرارداد مدافع 
ملی پوش استقلال

بلافاصله بعد از باز شدن پنجره نقل و انتقالاتی استقلال، فسخ مدافع این تیم 
شوک بزرگی به هواداران آن وارد کرد.

باز شدن پنجره نقل و انتقالات در استقلال عملکردی معکوس داشت و اولین اتفاق 
بعد از باز شدن پنجره برخلاف آنچه تصور می رفت، جدایی یک بازیکن بود.

شاهین طاهرخانی مدافع بلند قامت آبی پوشان و عضو تیم فوتبال امید، در مقطعی 
از فصل گذشته در این تیم فیکس شد و بازی های خوبی در لیگ برتر، پلی آف و 
مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا به نمایش گذاشت تا در تیم پر مهره استقلال 
سری در میان سرها در بیاورد. وی در دوران پر خبر نقل و انتقالات آبی پوشان در حالی 
که یک پیشنهاد کاملًا جدی از لیگ قطر داشت، با اصلاح مدت و مبلغ قراردادش 
در این تیم ماندنی شده بود. با این حال دقایقی بعد از خبر باز شدن پنجره نقل و 
انتقالاتی باشگاه استقلال، این بازیکن با حضور در باشگاه قراردادش را فسخ کرد و با 
اینکه گفته می شود احتمال نزدیک شدن او به پرسپولیس وجود دارد، وی از مشخص 

کردن مقصد بعدی اش خودداری کرد.
مدیران استقلال که این روزها انرژی زیادی برای اصلاح رقم قرارداد بازیکنان این 
تیم می گذارند، از این بازیکن جوان هم خواستند تا رقم قراردادش تعدیل شده و با 
قراردادی جدید برای این تیم بازی کند که وی قبول نکرد و در نهایت این موضوع 
به فسخ قرارداد طاهرخانی انجامید. طاهرخانی فصل گذشته 6 بار در لیگ برتر، ۲ 
بار در مرحله پلی آف لیگ قهرمانان آسیا و ۲ بار هم در مرحله گروهی این مسابقات 
برای استقلال به میدان رفت و جمعاً ۷۰۲ دقیقه برای آبی پوشان بازی کرد. وی در 
نیم فصل اول لیگ برتر مقابل ماشین سازی و در نیم فصل دوم مقابل نفت مسجد 
سلیمان، پرسپولیس و ذوب آهن در ترکیب ثابت قرار گرفت و ۹۰ دقیقه در زمین 
حضور داشت. همچنین در نیم فصل اول 6 دقیقه مقابل سپاهان و در نیم فصل دوم 

۱۲ دقیقه مقابل صنعت نفت فرصت بازی پیدا کرد.

تیم بسکتبال شیمیدر قم در دیداری از نیم فصل نخست 
مرحله گروهی فصل جدید پیکارهای لیگ برتر باشگا های 

کشور از سد تیم نیروی زمینی تهران عبور کرد.
برپایه این گزارش ، در حالی که دیدارهای دور مقدماتی از 
فصل ۱۳۹۹ لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور در گروه 
آزادی  ورزشی  مجموعه  بسکتبال  سالن  در  مقدماتی  دوم 
تهران آغاز شده است، هشت تیم در این گروه با یکدیگر پیکار 

می کنند.
تیم  در  هاشمی  مصطفی  شاگردان  مسابقات  این  در 
بسکتبال شیمیدر قم با تیم های مهرام تهران یکی از مدعیان 
قهرمانی و تیم های شهرداری بندرعباس، ذوب آهن اصفهان، 
صنعت مس کرمان، کوچین آمل، آینده سازان و نیروی زمینی 

تهران رقابت می کنند و هشت تیم این گروه به مرحله پلی آف 
ابتدا  مرحله  این  آغازین  روز  دیدار  نخستین  در  می روند. 
تیم های شیمیدر قم و نیروی زمینی تهران در سالن خالی از 
تماشاگر به مصاف یکدیگر رفتند که در این دیدار زیبا، جذاب، 
مهیج این تیم شیمیدر قم بود که حریف خود را با نتیجه 
نهایی ۱۰۹ بر 6۹ شکست داد. دو تیم از آغاز تا پایان مسابقه 
جدال جذابی به نمایش گذاشتند بسکتبال داشتند ولی این 
شیمیدر قم بود که بازی برتری ارائه کرد و کوارتر نخست را با 
نتیجه ۲۴ بر ۷ به نفع خود تمام کرد، در کوارتر دوم با حساب 
۲۳ بر ۲۱ پیروز شد و نیمه نخست را با برتری ۵۷ بر ۲8 به 

پایان رساند.
در نیمه دوم این دیدار تیم شیمیدر قم ابتدا با حساب ۲6 

بر ۱6 کوارتر سوم را برد و کوارتر چهارم نیز با نتیجه ۲6 بر ۲۵ 
به نفع شیمیدر تمام شد تا شاگردان مصطفی هاشمی این 
دیدار را در مجموع با نتیجه ۱۰۹ بر 6۹  به نفع خود به پایان 
رسانده و گام نخست از فصل ۱۳۹۹ لیگ برتر بسکتبال را 

محکم بردارند.

لازم به ذکر است: نماینده بسکتبال قم در ادامه دیدارهای 
گروه دوم از مرحله مقدماتی فصل جدید لیگ برتر بسکتبال 
روز بیستم آبان ماه در سالن بسکتبال آزادی تهران با تیم 
آینده سازان تهران دیدار می کند و سپس لیگ برتر به دلیل 

تشکیل اردوی تیم ملی تعطیل می شود.

مرحله گروهی پیکارهای لیگ برتر بسکتبال؛

شیمیدر قم مقتدرانه از سد نیروی زمینی گذشت

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند

۱- رأی شماره ۱۳۹۹6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۰۷۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۹۳6۳مربوط به غلامعلی 
آقاکوچکی فرزند عباسعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴8/۹۰ مترمربع پلاک 
شماره ۲۳۲۰/۵۳اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از جبرئیل 

فضلی جهردانی )م الف۷888(
۲- رأی شماره ۱۳۹۹6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۲۰۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۲۴ مربوط به اصغر شاباز 
فرزند عباس درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۷۳ فرعی از 
۱۹۴۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی سند رسمی ثبت دفاتر الکترونیکی شماره 

۱۳۹۵۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۴6۵)م الف۷88۹(
۳- رأی شماره ۱۳۹۹6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۷۵۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۵8 مربوط به فاطمه 
بداغی فرزند عباس درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۹/۲۵مترمربع پلاک شماره 
۲۲۰۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از عباس بداغی)م 

الف۷8۹۱(
۴- رأی شماره ۱۳۹86۰۳۳۰۰۰۲۰۱۷۰۱۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۵۵۹6 مربوط به مرتضی 
جهانی فرزند محمد درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰متر مربع پلاک شماره ۰ 
فرعی از ۲۱۷۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از آقای رضا 

بیگدلی ثبت شده در دفتر ۲6 صفحات ۴۴۹ الی ۴۵۲)م الف۷8۹۳(
سید  به  مربوط  کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۹۳6  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳۹۷6۰۳۳۰۰۰۲۰۱۷66۴  رأی   -۵
محسن رضائی فرزند سید مرتضی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵8/۱۰ )پنجاه و 
هشت متر و ممیز ده( متر مربع پلاک شماره ۳۳/۴۲۴ فرعی از ۲6۰6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی / سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی دارای مالکیت می باشد )م الف۷8۹6(
6- رأی شماره ۱۳۹۹6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۳۴۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۳۷ مربوط به بهرامعلی 
اوتادی فرزند نجفعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۳۷/۷۲مترمربع پلاک شماره 
۱۷۹ فرعی از ۱8۹۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت 

دفتر ۲6۷ صفحه ۲۵6 می باشد. )م الف ۷8۹۷(
۷- رأی شماره ۱۳۹۹6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۷۲8 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹6۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱68۹ مربوط به علی بیات 
بخش فرزند منصورعلی در ۳دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۴ مترمربع پلاک 
شماره ۲۵۵6/۷۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی از علیرضا بیات خریداری نموده است 

)م الف ۷8۹8(
8- رأی شماره ۱۳۹۹6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۷۲۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹6۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱688 مربوط به علیرضا 
بیات بخش فرزند منصورعلی در۳دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۴ مترمربع 
پلاک شماره ۲۵۵6/۷۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی سند رسمی ثبت دفاتر 

الکترونیکی شماره ۵۳۵۹)م الف۷8۹۹(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/۰۸/۰۵  تاریخ انتشارنوبت دوم:۹۹/۰۸/۲۱
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۴۷۰8 شماره  رای   -۱
میرزاآقا  فرزند  رزوهء  رضائی  علی  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۵۹
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱8/۵6 مترمربع پلاک شماره 
۱۱۰۳۹/۲ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی خریداری از سید علی حسینی صادره در دفتر ۲۲۹ صفحه ۳۲۵)م الف 

)۷88۵
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۱۱8 شماره  رای   -۲
فرزند  مظفر  درویش  غلامحسن  به  مربوط   ۱۳۹8۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹6۰
غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳8/۵۰ مترمربع پلاک 
شماره ۲6 فرعی از ۱۱۰۳8 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی صادره در دفتر 

۲۷۹ صفحه ۷۳)م الف۷886(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۲۹۲ شماره  رای   -۳  
در  غلام  فرزند  فرهادزاده  جواد  به  مربوط   ۱۳۹8۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰86۰
شماره  پلاک  مترمربع   ۱۴۰ مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ 

۱۱۱۰۰اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 
به شماره ۱88۵۱ مورخ ۱۳۹۴/۱۲/۰۵ دفترخانه ۴۰ قم بانضمام سهم الارث 

متقاضی از مالکیت مصطفی فرهادزاده )م الف۷88۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۲6۵ شماره  رای   -۴  
الله  وجیهه  فرزند  واحدی  مجتبی  به  مربوط   ۱۳۹8۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵6۴
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۱/۴۰مترمربع پلاک شماره 
۱۱۰۳8/۲۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی صادره در دفتر ۲۷۹ 

صفحه 6۷)م الف۷8۹۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۹۳۴ شماره  رای   -۵
۱۳۹8۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰6۴۴ مربوط به زهرا فقیهی فرزند حسین در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ۹۳/۳۷ مترمربع پلاک شماره ۱۱۱88/۲ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۳۵۷۹۹ 

مورخ ۹۹/۰6/۲۳ دفترخانه ۵ قم)م الف۷8۹۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۵۰8 شماره  6-رای 
در  علی  فرزند  نصیرزاده  محمد  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۵۰۰
شماره  پلاک  مترمربع   8۴/۰6 مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ 
اداره  ملک  ثبت  حوزه  یک  بخش  قم  در  واقع  اصلی  و ۱۰۴۷۲   ۱۰۴۷۳/۱۴

یک قم سند قطعی به شماره ۴۳۹88 مورخ ۱۳۵۳/۰۲/۲۹دفترخانه ۳ قم)م 
الف۷8۹۴(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۵۰۵ شماره  ۷-رای 
در  محمدعلی  فرزند  حسنی  جواد  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۵8
شماره  پلاک  مترمربع   ۱۲۷/۰۷ مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ 
۱۰۴۵۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره ۱۲۷۳۰۵ مورخ ۱۳۹۰/۱۱/۱۳ دفترخانه ۷ قم )م الف۷8۹۵(
 مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/۰۸/۰۵
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۹۹/۰۸/۲۱
محمودمهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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سخنگوی دولت گفت: امیدواریم دولت بعدی آمریکا نماینده ای شایسته از آرا 
و دیدگاه های مردم آمریکا باشد و اظهارات خود را در نقض معاهدات بین المللی 

توسط دولت قبل مدنظر قرار دهد. 
»علی ربیعی« روز سه شنبه در نشست خبری با اشاره به انتخابات ریاست 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا در هفته  جمهوری  آمریکا، گفت: برگزاری 

گذشته یکی از مهمترین اتفاقات در فضای بین المللی بود.
سخنگوی دولت افزود: موضع ما برابر رهبران آمریکا روشن است. همانطور که 
بارها تاکید کردیم به سیاست ها کار داریم نه به سیاستمداران. آنچه واضح بود، خود 
مردم آمریکا در این انتخابات به نژادپرستی، جنسیت زدگی، قانون شکنی و ایجاد 

دردسرهای جهانی نه گفتند.
ترامپ چهره آمریکا را مخدوش کرد

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با بیان اینکه ترامپ با این صفات، 
چهره آمریکا را در نزد افکار عمومی و ملت خود و ملت های جهان مخدوش کرد، 
ادامه داد: اکثریت قاطع رای مردم در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا نشان 
دادند که ملت آمریکا به خوبی تشخیص داد که  اقدامات غیرانسانی دولت آمریکا 

در چهارسال گذشته به چهره و جایگاه آمریکا لطمه جدی وارد کرده است.  
سخنگوی دولت یادآور شد: این حقیقت که در اکثر قریب به اتفاق کشورهای 
جهان، مردم از این انتخاب ملت آمریکا در نه گفتن به سیاست های ضد جهانی 
دولت ترامپ خرسند شده و خوشحالند یک واقعیت است. امیدواریم دولت بعدی 
آمریکا نماینده ای  شایسته از آرا و دیدگاه های مردم آمریکا باشد و اظهارات خود را 
در نقض معاهدات بین المللی توسط دولت قبل مدنظر قرار دهد. ما تحولات را با 

دقت بررسی می کنیم و قضاوت را به آینده موکول خواهیم کرد.
وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به آخرین وضعیت شیوع کرونا اظهار 
داشت: کرونا با افزایش ابعاد فاجعه آمیزش و تهدید جان انسان ها از مهم ترین 
مسایل دولت و مردم است. متاسفانه ویروس کرونا شباهت کمتری به نمونه های 
قبلی خود داشته و از رفتار آنها تبعیت نمی کند. به طوری که خصوصیات ویروس 
نسبت به آغاز شیوع، دچار تغییرات جهشی شده و امروز تهاجمی تر و با خشونت 

بیشتر عمل می کند. 6۰۰ مرگ روزانه در فرانسه نشان از این تغییرات دارد.  
گذر زمان نباید باعث خستگی در مبارزه با کرونا شود

از  می شدند  میر  و  مرگ  دچار  که  افرادی  درصد   88 تاکنون  افزود:  ربیعی 
سالمندان و افراد دارای بیماری زمینه ای بودند، اما هم اکنون این ویروس، سنین 

پایین تر را هم مورد درگیری شدید قرار می دهد.  
سخنگوی دولت ادامه داد: گذر زمان نه تنها نباید سبب خستگی از مبارزه 
بی امان با کرونا و عادی انگاری ما شود بلکه برعکس، باید سبب ایجاد رویکرد 
جدی تر به سبک زندگی همراه با سلامت شده و رعایت پروتکل های بهداشتی ابعاد 
گسترده تری در زندگی روزمره ما بیابد. با این حال، به رغم تمامی محدودیت ها و 
توصیه های بهداشتی، همچنان با زندگی بهداشتی متناسب فاصله زیادی داریم.

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: تمامی کارشناسان سلامت 
و اپیدمیولوژیست ها رعایت پروتکل های بهداشتی بیش از ۹۰ درصد را، راه حل 
بی بدیل و اجتناب ناپذیر این مقابله می دانند. دولت و ستاد ملی کرونا، دائما 
تدابیر و تصمیمات جدیدی را برای مقابله با کرونا می اندیشند اما راهکار مقابله 
اصلی، ایجاد یک جنبش عظیم اجتماعی مسئولیت پذیری برای حفظ جان خود 

و دیگران است.
وی خاطرنشان کرد: چاره ای جز یک نهادینه سازی گسترده از شهر و روستا تا 
محیط های اداری، تولیدی، آموزشی و خدماتی و مهم تر از همه در میان خانه ها 

نیست.
بیش از ۵۰ درصد ابتلا به کرونا به خاطر دورهمی های خانوادگی است 

ربیعی گفت: یافته های مطالعات در اسپانیا نشان می دهد که ۳۱ درصد مبتلاها 
به خاطر دورهمی های خانوادگی بوده است. تحلیلگران سلامت معتقد هستند 
در ایران بیش از ۵۰ درصد موارد ابتلا به خاطر دورهمی های خانوادگی است. 
با طولانی شدن شب ها در زمستان، درخواست ما از هموطنان این است که از 

تجمعات دوستانه فامیلی و خانوادگی به صورت گسترده کاسته شود.
وی ادامه داد: بحث مهم دیگر ضرورت انجام تهویه مناسب در فضاهای بسته 
است. مطالعات نشان می دهد تهویه مناسب باعث کاهش بسیار جدی در شیوع 
خواهد بود. علاوه بر این گزارشاتی از انتقال ویروس از انسان به حیوان خانگی 

مشاهده شده است. این موضوع می تواند به فزایندگی ویروس کمک کند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری یادآور شد: متاسفانه این روزها، 
به نقل از افراد مختلف، اخبار گوناگون نادرست یا ناقص بیان و منتشر می شود. 
این گونه اخبار باعث سردرگمی بیشتر مردم می شود. از این رو ستاد ملی مقابله با 

کرونا، سخنگویی مشخص تعیین کرده است.
 ربیعی اضافه کرد: توصیه دولت به همگان این است که صرفا به اظهارات 
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا توجه و استناد کنند و هر گونه اظهار نظری 

مغایر با سخنان ایشان فاقد صلاحیت هست.
 سخنگوی دولت در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به موضوعات مطرح در 
جلسه هیات دولت گفت: در این جلسه، ضرورت اتخاذ سیاست های متناسب در 
ابعاد منطقه ای، بین المللی، همسایگان و نیز  سیاست های اقتصادی متناسب با 
تاکید بر افزایش پایداری اقتصادی، اجتماعی و سیاسی و توجه به فرصت های 
جهانی و فرصت های پیش رو و در حوزه اقتصاد  مورد بحث و چارچوب های کلی 

آنها مورد بررسی قرار گرفت.  
وی افزود: علاوه بر آن، علل و ابعاد مختلف افزایش غیرمنطقی قیمت ها در 
این جلسه نیز به بحث گذاشته شد و وزارتخانه های ذیربط هر یک موظف شدند 
کالاهای مربوط به دستگاه های خود را با پیگیری روزانه و دقیق مورد نظارت قرار 
دهند. وزارت صمت، وزارت جهاد کشاورزی و وزارت دادگستری تکالیف ویژه ای 

در این زمینه عهده دار شدند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری ادامه داد: علاوه بر مسئله کاهش 
قیمت ها، دولت با تاکید بر حفظ ارزش پول ملی، حمایت از بازار سرمایه را مورد 

بحث قرار داد.
وی با تشریح دو تصمیم دولت برای ترخیص کالاها از گمرک گفت: تصمیم 
اول دولت در این زمینه ترخیص کالا بدون کد رهگیری و با تعهد ۳ ماهه بانک 
برای تامین ارز بود. علاوه بر این بر اساس بخشنامه جدید دولت ۹۰ درصد کالاها 

ترخیص و الباقی بعد از تامین ارز توسط بانک مرکزی وارد بازار می شود.
امنیت منطقه باید توسط کشورهای منطقه تامین شود

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با بیان اینکه امیدوارم با کاهش 
مداخله دولت آمریکا به پیمان های جمعی اقتصادی و امنیتی برای بهبود وضعیت 
مردم منطقه دست پیدا کنیم، ابراز داشت: هنوز هم معتقدیم امنیت منطقه با 
ترامپ یا بی ترامپ با کشورهای منطقه باید تامین شود در شرایط جدید و با رفتن 
جنگ افروز سیاسی و اقتصادی، فضای مساعدتری برای پیگیری سیاست های 

اصولی ما فراهم شده است.
وی تصریح کرد: دست دوستی خود را به سمت همه کشورهای منطقه دراز کرده 
و معتقدیم که عهد و پیمان های منطقه ای و با کار در منطقه می توانیم اقداماتی 

انجام دهیم که به نفع دولت و ملت های منطقه خواهد بود.
سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی در خصوص کاهش اخیر نرخ ارز با وجود 
عدم تصویب لوایح Fatf در روزهای اخیر گفت: این روزها با چند متناقض نما در 
اظهارات روبرو هستیم. از طرفی اگر وقتی قیمت دلار بالا می رود می گویند ربطی 
به برجام و تحریم ندارد و این ناکارآمدی دولت بوده که قیمت دلار بالا می رود، حالا 
که به تعبیر شما همه از کاهش قیمت ارز و خودرو حرف می زنند، می فرمایند به 
تحولات خارجی ربطی ندارد، حداقل پس بگویید مربوط به کارآمدی و عملکرد 

دولت است.
وی افزود: ۳ سال قبل می گفتند ترامپ از برجام خارج نمی شود، ترامپ خارج 
شد. امروز می گویند بایدن به برجام برنمی گردد چون هیچ منافعی در بازگشت به 

برجام ندارد. ظاهرا اصالت فقط نقد دولت است.
بخشی ازآثار روانی جنگ اقتصادی در حال تخلیه شدن است 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری یادآورشد: همه بحث ما این بود که 
تروریسم اقتصادی، جنگ اقتصادی و فشار ترامپ، علیه معیشت، رفاه و زندگی 
ایرانیان سامان گرفته بود و هدف ترامپ، سرنگونی ایران، تجزیه ایران، کوچک 

کردن ایران و فشار بر زندگی مردم و مستاصل کردن جامعه بود.  
وی اضافه کرد: متاسفانه عده ای در زمان جنگ اقتصادی، حتی حاضر نبودند 
اسم تحریم بیاورند و علل فشار اقتصادی بر زندگی مردم را بیان کنند و معتقدم این 

لاپوشانی به لاپوشانی جنایات آمریکا منجر می شد.
ربیعی گفت: به طور طبیعی با کنار رفتن محور شرارت و ترامپ و احتمال تغییر 
سیاست های آمریکا باعث شد بخشی از اثر روانی جنگ اقتصادی از جامعه زدوده 
شد. از ابتدا هم گفتیم که قیمت واقعی ارز این نیست و این قیمت ها آثار جنگ 
اقتصادی و تحریم و آثار روانی آن است و کاهش قیمت های این روزها، در حقیقت 

بخشی از تخلیه آثار روانی جنگ اقتصادی در حال تخلیه شدن است.
سخنگوی دولت ادامه داد: فراموش نشود در دوران جنگ اقتصادی، دولت با 
تدبیر و برنامه ریزی نگذاشت آمریکا به هدف خود که به دنبال فروپاشی ۳ ماهه، 6 
ماهه و شکستن ایران بود برسد. یادمان نرود ترامپ به رییس جمهور مهم اروپایی 

ترامپ گفت سه ماه صبر کنید درباره جایگزین نظام ایران صحبت کنیم.  
 ربیعی اضافه کرد: هر چند در این جنگ اقتصادی، فشار بر دولت، فشار بر 
زندگی مردم و برخی زندگی ها تلخ شد. زندگی و معیشت مردم دچار مشکل شد به 
هر حال مقاومت و مدیریت مقاومت در جامعه صورت گرفت و مقام معظم  رهبری 

در مقاطع مختلف حمایت کردند .
وی گفت: اگر به طور روشن بگوییم علت فرو ریختن ارز را صدای شکسته 
شدن صدای ضد ایرانی و فشار حداکثری به گوش مردم ما رسیده بعضی ها نمی 

خواهند این صدای شکسته شدن فشار حداکثری را بشنوند.
یک میلیون تن کالای اساسی تا پایان هفته ترخیص می شود

بر اساس اظهارات ربیعی با استفاده از بخشنامه جدید دولت تا پایان هفته آینده 
حدود یک میلیون تن کالای اساسی ترخیص می شود و ترخیص کالاهای اساسی 
بعد از این تاریخ هم ادامه خواهد یافت. این تصمیم با توجه به ضرورت ترخیص 
سریع کالا برای جلوگیری از افزایش قیمت ها و عدم کاهش تولید اتخاذ شده 

است.
وی خاطرنشان کرد: برای روشن شدن برخی از شبهات، تاکید می شود این 
اجازه فوری ترخیص ها، صرفا شامل کالاهای اساسی و مواد اولیه تولید است 
که اولویت آنها تنها توسط وزارت صمت مشخص خواهد  شد.  از همین جا اعلام 
می کنم خارج از این اولویت گذاری هیچ کالایی به این شکل ترخیص نخواهد 
این بخشنامه امکان  با  بنابراین کالاهای مصرفی، لوکس و غیر ضروری  شد. 

ترخیص ندارند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری افزود: بنابر گزارش رییس گمرک، 
 بلافاصله بعد از این بخشنامه ۲۵ هزار تن برنج از گمرک ترخیص شده است و تا 

یک میلیون تن کالا به زودی ترخیص خواهد شد.
 پاسخ ربیعی به اتهام ارزپاشی به دولت

ربیعی گفت: نکته دیگر مساله وابستگی به نفت است که همیشه از دغدغه های 
مقام معظم رهبری هم بوده است. وابستگی کشور به درآمدهای نفتی در متوسط 
بلند مدت ۴8.۵  درصد بوده که در سال های ۹۴ تا ۹۷ این وابستگی ۳۰.۵ درصد 
شده بود. می توانیم فعالیت سیاسی کنیم و علل سیاسی را بشمریم اما از تناقض ها 
باید جلوگیری کنیم. ما بعد از ۹۷ دچار فشار شدیدی شدیم. همین الان که آثار 

تخلیه شده اثر آن در زندگی مردم هم مشخص شد.
وی در ادامه گفت: من این اتهام را که دولت ارز را گروگان گرفته تا بعد از انتخاب 
بایدن ارزپاشی کند، حتی از برخی تریبون های رسمی شنیدم. بعد از سال ها 
کنش اجتماعی و سیاسی در کشور از این اظهارات به خود میلرزم. ظاهراً این ها 
ابعاد و آثار ادعای خود را نمی دانند اگر چنین اتفاقی افتاده باشد، خیانت بزرگ به 
ملت ایران است. این یک ادعای نادرست یا از روی کم آگاهی است و یا یک موضع 

سیاسی است که حتماً غیراخلاقی است.
سخنگوی دولت اظهارداشت: امیدوارم چنین اظهاراتی از روی کم آگاهی باشد 
چون آسیب زننده به آرامش اجتماعی نیز هست. زندگی روزمره و روح و روان مردم 
هم بازیچه نیست.  این نوع مواضع شبیه چیزهایی است که در رسانه های فارسی 

زبان بیگانه می بینیم.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: لازم است به دوستانی که 

این ادعا را مطرح می کند یادآوری کنم بحث فروش نفت را با دسترسی به ارز 
حاصل از نفت اشتباه نگیرند و اگر هم می دانند عامدانه این را مغلطه نکند. تاکنون 
هم به خاطر اقدامات و تدابیر بانک مرکزی به نحوی مشکل ارز را حل کرده بودیم.
وی تصریح کرد: آقای همتی جنگیده تا ارز را به دست بیاورد و نگذارد دولت دچار 
مشکل شود. وزارت خارجه و صادر کننده ها و همه اینها ابعاد آن مشخص است. 

ای کاش مرجع و نهادی این اتهامات نادرست و برهم زننده را آن رسیدگی کند.
افزایش توانمند سازی داخلی تعطیل بردار نیست

ربیعی در پاسخ به سوال ایرنا مبنی بر این که آیا رییس جمهوری منتخب آمریکا 
به جنگ اقتصادی ضد ملت ایران پایان می دهد، گفت: فارغ از تصمیماتی که 
امیدواریم دولت جدید آمریکا به نفع جامعه جهانی و دو ملت اتخاذ کنند، ما برنامه 
توانمندسازی داخلی خود را ادامه خواهیم داد و این تاکید رییس جمهوری در 

ستاد اقتصادی دولت و در جلسات متعدد بوده است.
سخنگوی دولت افزود: ما از فرصت توانمندسازی داخلی و رشد شرکت های 
دانش بنیان و شکوفا شدن اقتصاد داخلی به وجود آمده استفاده می کنیم. هرگز 
به شرایط قبلی باز نخواهیم گشت و این روند را ادامه خواهیم داد بنابراین اجازه 
بدهید از این عبارت که »افزایش توانمندسازی داخلی تعطیل بردار نیست« را به 

عنوان شعار دولت بیان کنم.
وی ادامه داد: ما در دوران جنگ اقتصادی یاد گرفتیم پایه های اقتصاد داخلی 
خودمان را محکم کنیم. معیشت مردم از این جنگ بزرگ آسیب دید و ما به این 
اعتقاد داریم. رد کردن )عبور از( تنش های اولیه ای که این جنگ اقتصادی در 
این چند سال به زندگی مردم وارد کرد ما را به سمت سناریوهایی برد که بتوانیم 

سیاست های جبرانی مناسب را هم اتخاذ کنید.
ربیعی درباره سناریوهایی در قبال چرخش محسوس دولت جدید آمریکا، گفت: 
تصمیمات مقتضی براساس شرایط در زمان خود اتخاذ خواهد شد. ما نظاره گر 
هستیم و مشاهده می کنیم و از همه فرصت ها استفاده خواهیم کرد و اعتقاد داریم 

حق مردم ایران از جامعه جهانی و از اقتصاد جهانی بیش از اینها است.
سخنگوی دولت افزود: ایالات متحده آمریکا حقوق مردم ایران و بهره مندی از 
اقتصاد جهانی و حتی تولیدات داخلی خود را محدود کرده بود. ما برای احقاق 
این حق خواهیم جنگید و از همه فرصت ها استفاده خواهیم کرد اما سناریو و 
تصمیمات مقتضی را با توجه به تحولات و مشاهده تحولات در زمان خود اعلام 

خواهیم کرد.
وی ادامه داد: سناریوهای متعددی را پیش بینی و طراحی کرده ایم و دستگاه ها 
مختلف  جاهای  در  فروش  و  صادرات  و  تولید  بخش  در  که  شده اند  مکلف 

سناریوهای متعددی را طراحی کنند.
سخنگوی دولت در پاسخ به سوال دیگر مبنی بر این که توصیه های شما به 
ساکنان جدید کاخ سفید برای عبرت آموزی از دوران ترامپ، چییست؟ گفت: 
آقای بایدن با این شعار به عرصه انتخابات آمد که خواهان اعاده حیثیت آمریکا 
نزد مردم جهان است. وی هم معتقد است اعتبار آمریکا به شدت مخدوش شده 
و امیدواریم رهبران جدید آمریکا از تجربه ۴ ساله اخیر درس های زیادی آموخته  

باشند.
وی تاکید کرد: عصر قلدری و یکجانبه گرایی پایان پذیرفت. مسائل جهانی 
نیازمند تعمیق همکاری بین المللی و احترام حقوق بین الملل و همه ملت ها 
است. امیدواریم در رابطه با ایران آموخته باشند که زبان زور و فشار کارآیی ندارد 
و مشاهده کردند که نه تنها ایران تسلیم نشد بلکه در دفاع از کرامت و استقلال و 

حقوق مردم ایران هم مقاومت تر شد.
سیاست فشار بر ایران شکست خورده است

ربیعی درباره انتظار دولت جمهوری اسلامی از بایدن در قبال سیاستی که پیش 
از این دولت ترامپ در فشار حداکثری علیه کشور اعمال می کرد، گفت: انتظار 
ما کاملا روشن است و امیدواریم دولت بعدی آمریکا تداوم اشتباهات گذشته را 

متوقف کند و برای جبران آنها تلاش کند.
سخنگوی دولت تدبیر و امید بازگشت به برجام و تعهد بی قید و شرط به همه 
الزامات آن را گامی مهم در سیاست های دولت جدید آمریکا دانست و تصریح کرد: 
امیدواریم دولت آینده آمریکا درک کند که سیاست فشار بر جمهوری اسلامی ایران 
شکست خورده و شدیدترین تحریم هایی که در تاریخ علیه هیچ کشوری اعمال 

نشده بود، سبب تسلیم شدن ایران نشد.
وی ادامه داد: ملت ما با همه سختی ها و ناگواری ها ایستادگی کردند و برای 
شرافت، کرامت و عزت ملی خود راسخ ایستادند. البته باید هزینه ها وارد شده به 
ملت ما جبران شود و مردم ما باید بهترین زندگی را تجربه کنند و ما در این زمینه به 

ملت ایران متعهد هستیم.
ربیعی با تاکید بر اینکه تجربه نشان داده برابر ملت ایران و همه ملت های مستقل 
دنیا فقط زبان صلح و احترام جواب می دهد، افزود: از نزدیک فعالیت های دولت 
آینده آمریکا را دنبال می کنیم و می دانیم که آقای بایدن به مردم این کشور قول 

داده که چند جانبه گرایی و قانونمندی را به آنها بازمی گرداند.
قبال  در  آمریکا  جدید  دولت  که  ببینید  است  منتظر  نیز  جهان  افزود:  وی 
تحریم های یکجانبه ای که ایالات متحده که در عصر شیوع ویروس کرونا به ملت 
ایران وارد کرد و مردم بهای آن را با جان و مال خود پرداختند، چگونه برخورد 
خواهد کرد و امیدواریم دولت جدید آمریکا از این فرصت تاریخی برای آینده ای 

بهتر و انعکاس دیدگاه مردم صلح دوست آمریکا استفاده کند.

سخنگوی دولت :

بعضی ها نمی خواهند صدای شکسته شدن فشار حداکثری را بشنوند
امیدواریم دولت بعدی آمریکا نماینده شایسته آرای مردم باشد 

عنوان  به  بایدن«  »جو  می دهد  نشان  که  نتایجی  برابر  ترامپ«  »دونالد  مقاومت 
رئیس جمهوری چهل و ششم آمریکا برگزیده شده و گمانه زنی ها درباره عمل بایدن به 
وعده هایی چون بازگشت به برجام سوالات گوناگونی را در خصوص نتایج انتخابات۲۰۲۰ 

به دنبال داشته است. 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا در حالی به پایان رسید که جو بایدن نامزد حزب 
دموکرات با کسب آرای الکترال مورد نیاز رئیس جمهور منتخب آمریکا نام گرفت اما دونالد 

ترامپ رئیس جمهور فعلی هنوز نتیجه این رقابت ها را نپذیرفته است.
جو بایدن در تبلیغات انتخاباتی قول داده بود  که در صورت رئیس جمهور شدن با ایران 
تعامل کرده و به برنامه جامع اقدام مشترک )برجام ( بازخواهد گشت. اما آیا این بازگشت 

به سادگی صورت خواهد گرفت؟! با امیرعلی ابوالفتح متخصص مسائل آمریکا در مورد 
اتفاقات این روزهای آمریکا، وعده بایدن  و همچنین موانع احتمالی بازگشت آمریکا به 

برجام گفتگو کرده ایم.
بایدن در دوره تبلیغات انتخاباتی وعده هایی را مطرح کرد مثلا این که به توافق پاریس 
که ترامپ از آن خارج شده برخواهد گشت یا به برجام بازخواهد گشت اما در روزهای 
اخیر برخی رسانه های آمریکایی خبر داده اند که ترامپ در روزهای باقیمانده دوره ریاست 
جمهوری اش و تا زمان تحویل قدرت تحریم های دیگری را علیه ایران اعمال خواهد کرد تا 
کار بایدن را برای لغو تحریم های ایران مشکل تر کند. ارزیابی شما از عملکرد بایدن در مورد 

وعده هایش چیست؟
: من نمی توانم از طرف بایدن صحبت کنم اما طبیعتا میزان موفقیت یک دولت تازه 
بستگی زیادی دارد به میزان تعهدشان به اجرای برنامه هایی که از قبل اعلام کرده است 
.اما این را هم باید در نظرگرفت که همه این وعده ها محقق نمی شود مثلا ممکن است 
خود نامزد به قدرت رسیده آن موضوع را از اولویت هایش خارج کند یا بعد از دوره انتخابات 

نیاز نداشته باشد که بخواهد آن وعده ها به خصوص وعده های دشوار را به اجرا بگذارد.
بعضی وقت ها هم ممکن است نامزد پیروز با مقاومت های سیستمی مواجه شود یعنی 
خودش سعی می کند به وعده هایش عمل کند ولی با مخالفت هایی در دولت خودش 
یا حزب خودش یا حزب رقیب روبه رو می شود یا عوامل و مشکلات داخلی آمریکا برایش 

مانع ایجاد می کند.
به طور کلی در دولت ها مرسوم است که صد روزِ اول به قدرت رسیدن را دوره اثبات 
پایبندی به وعده ها معرفی می کنند و در پایان صد روز می شود قضاوت کرد که کدام وعده 

ها اجرایی شده و کدام یک نادیده گرفته شده است.
در مورد برجام هم الان نمی شود قضاوت کرد. ممکن است آقای بایدن این حرف ها 
را صرفا برای رقابت با دونالد ترامپ زده باشد و بعد انتخابات آن را از دستورکار خود خارج 
کند یا شاید هم واقعا بخواهد به آن عمل کند ولی با مقاومت هایی در دستگاه بوروکراتیک 
یا کنگره یا فشارهایی از کشورهای منطقه روبه روشود. یا مثلا تصور کنیم که بایدن انتظار 
داشته باشد که در ازای بازگشت به برجام امتیازاتی بدهد و اگر این انتظارات محقق نشود 

از بازگشت به برجام صرف نظر کند.
معمولا در این موضوعات انسان سعی می کند که یک مقدار خوش بین باشد هرچند 
که ما قبلا عملکرد تیم اوباما و بایدن را هم دیده ایم اصولا در این چهل سال دولت های 

مختلفی در آمریکا آمده و رفته اند اما تفاوت اساسی و بنیادی ایجاد نکرده اند اما من ترجیح 
می دهم تا زمانی که عکسش در عمل ثابت نشود این احساس خوش بینی را داشته باشم 
ضمن این که نباید بی دلیل اعتماد کرد و امیدواری ایجاد کرد و آرزوهایمان  را به عنوان یک 

امر محتوم از سوی دولت آمریکا قلمداد کنیم و دچارتوهم شویم.
به نظر من فعلا باید صبرکرد تا این گرد و غبار انتخاباتی فروکش کند و آقای بایدن وارد کاخ 

سفید شود و مدتی بگذرد تا ببینیم که به وعده هایش عمل خواهد کردیا نه.
ترکیب مجلس سنا چه تاثیری بر عمل کردن بایدن

 به وعده هایش خواهد داشت؟
تاکنون از صد کرسی مجلس سنا ، سرنوشت دو کرسی که متعلق به جورجیا است 
مشخص نیست. اما برآوردها نشان می دهد که که شانس دموکرات ها برای تصاحب این 
دو کرسی زیاد است و دراین صورت دموکرات ها و جمهوریخواهان هرکدام پنجاه کرسی 
در اختیار خواهند داشت و چون معاون رئیس جمهور، رئیس سنا خواهد بود  دموکرات ها 
می توانند اکثریت سنا را در اختیار داشته باشند ضمن این که در این صورت ریاست کمیته 
های سنا هم برعهده دموکرات ها خواهد بود و این به پیشبرد برنامه های دموکراتها -که 
موضوعات پرچالش و پرتنشی هم هست - کمک خواهد کرد و  برایشان راهگشا خواهد 

بود.
اما بر سر موضوع برجام و ایران ما با دو مانع مواجه هستیم؛ موانعی که از مصوبات کنگره 
نشات گرفته که صرفا با مصوبات خود کنگره هم تغییر خواهند کرد. رئیس جمهور چه 
دموکرات باشد و چه جمهوریخواه نمی تواند کنگره را وادار به لغو و یا تغییر اینگونه مصوبات 
بکند فقط می تواند چنین درخواستی را داشته باشد اما قبول این درخواست فقط به نظر 

خود سناتورها بستگی دارد.
اما در حوزه موضوعاتی که مربوط به فرامین اجرایی است مثلا تحریم ها و اعلام اسامی 
افراد و شرکت های افراد حقیقی و حقوقی که ذیل این گونه تحریم ها قرار می گیرند و این 
که چه کسی در لیست تروریسم قرار می گیرند یا نه دست رئیس جمهور آمریکا باز است و 
دولت می تواند تصمیم خودش در مورد تشدید یا تعدیل تحریم ها اجرایی کند و به اطلاع 

کنگره برساند.
دراین بحث، دولت بایدن در صورت داشتن عزم و اراده برای این کار می تواند منشا 
اثرباشد. اما در بحث قوانین کنگره، راه  بسیار دشواری برای بایدن متصور است حتی اگر 
اکثریت سنا را هم در اختیار داشته باشد. ما باید این را درنظر داشته باشیم که در بین خود 

دموکرات ها سناتورهای به شدت ضد جمهوری اسلامی و ضد برجام وجود دارند که در 
زمان اوباما روبه روی دولت هم حزبی هایشان ایستادند و به هرحال اگر بایدن بخواهد این 

مسیررا طی کند حتما با مخالفت افرادی مثل رابرت منندز دموکرات مواجه خواهد شد.
انتقال قدرت در آمریکا چگونه خواهد بود؟ آیا ترامپ بالاخره نتیجه انتخابات را خواهد 

پذیرفت یا خیر؟!
این سوال به قول فرنگی ها از آن سوال های یک میلیون دلاری است که اگر کسی 
جواب را بداند باید یک میلیون دلار جایزه بگیرد! اما من معتقدم که که اگر ترامپ الان دارد 
مقاومت می کند به امید آن فرآیند قانونی است که وجود دارد. او قصد دارد در محاکم طرح 
دعوا و شکایت کند به این امید که تغییری در نتیجه انتخابات حاصل شود اما اگر این مسیر 
کلا طی شود و هیچ راه قانونی دیگری وجود نداشته باشد ترامپ چاره ای جز پذیرش 
شکست نخواهد داشت. یعنی او اصلا نمی تواند مانع انتقال قدرت شود زیرا انتقال قدرت 
منوط به موافقت دولت قبلی نیست و ظهر روز ۲۰ ژانویه قدرت به رئیس جمهور جدید 
منتقل خواهد شد و کاخ سفید به عنوان محل سکونت و محل کار در اختیارش قرار خواهد 

گرفت حالا ترامپ می خواهد موافقت بکند یا نه!
من بعید می دانم که ترامپ مخالفت کند چون در این صورت نقش خودش را برای 
تاثیرگذاری در صحنه سیاست ایالات متحده برای همیشه از دست خواهد داد و تبدیل 
به یک فرد شورشی و یاغی خواهد شد که هم برای خود و هم خانواده و امور مالی اش 
عواقب وخیمی خواهد داشت ضمن این که آینده سیاسی اش هم برای همیشه از بین 

خواهد رفت.
از این جهت وقتی امید ترامپ از همه چیز قطع شد برای این که بتواند همچنان در 
صحنه سیاسی آمریکا باقی بماند نتیجه را خواهد پذیرفت. به هرحال ما نباید فراموش 
کنیم که شاید در سال ۲۰۲۴ شاهد رقابت دوباره بین بایدن و ترامپ باشیم حتی اگر به 
خاطر شرایط سنی این دو چنین اتفاقی نیافتد ممکن است شاهد رقابت بین ادامه دهنده 
راه بایدن و ادامه دهنده راه ترامپ باشیم و شاید یک ترامپ دیگر مثل ایوانکا ترامپ  با 
استفاده از نام و برند ترامپ ظهور پیدا کند! بنابراین اگر الان ترامپ بخواهد در برابر سیستم 
دست به یاغیگری بزند تمام کارت های آینده اش را از دست خواهد داد. ازاین نظر من فکر 
می کنم او هوشمندتر و با درایت تر ازین است که دست به یک اقدام انتحاری بزند و بی 
دلیل جلوی انتقال قدرت را بگیرد چون سیستم وساختار چنین اجازه ای را به او نخواهد 

داد چون در این قمار فقط برای او باخت است و بردی در کار نخواهد بود.

امیرعلی ابوالفتح کارشناس مسائل آمریکا پاسخ می دهد؛

ترامپ کلید کاخ سفید را به بایدن می دهد؟
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هر گاه مؤمن ، با فرزندان خود غذا بخورد ، به ازای هر 
لقمه ، ثوابِ آزاد کردن یك بنده برایش نوشته می شود ، 
و شهری ] در بهشت [برایش بنا می گردد ، و خداوند ، 

کارنامه او را به دست راستش می دهد .

چهار شنبه -بیست ویکم آبان 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5152

تنبیه الغافلین : ص ۳۴۴ ح ۵۰۰

از  قم  استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
و  فرهنگی  مشاغل  برای  جدید  تسهیلات  تصویب 

هنری و رسانه ای استان قم خبر داد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد 
کاشانی  حسینی  سیدموسی  قم،  استان  اسلامی 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با اعلام 
این خبر اظهار داشت: سامانه تحفه در راستای اجرای 
مفاد تفاهم نامه منعقد شده بین وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی و سازمان برنامه و بودجه )موضوع تبصره 18 
تولید  برنامه  اجرایی شدن  به منظور  بودجه(  قانون 
اشتغال فرهنگ و هنر و رسانه و صندوق کارآفرینی امید 
و اعطای تسهیلات حمایتی به طرح های اشتغال زایی 
از منابع بانک های عامل منتخب طراحی و پیاده سازی 
شده است. حسینی کاشانی گفت: اعتبار حمایتی از 
کسب و کارهای فرهنگی، هنری، رسانه ای و قرآنی 
در استان قم ۵۹ میلیارد ریال با کارمزد 4 درصد برای 

همه بخش ها می باشد و کارآفرینان و صاحبان کسب 
کلیه  شامل؛  رسانه ای  و  فرهنگی،هنری  کارهای  و 
اشخاص حقیقی و حقوقی بخش های خصوصی و 
تعاونی می توانند تقاضای دریافت تسهیلات بانکی را 
برای ایجاد و یا تثبیت فرصت های شغلی در قالب 3 
رسته رسانه ای، تولید محتوای دیجیتال و فرهنگی و 
https://tohfeh.  هنری در سامانه تحفه به نشانی

farhang.gov.ir  ثبت کنند.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم  خبرداد

تصویب تسهیلات جدید برای مشاغل فرهنگی، هنری و رسانه ای

طرح:کارلوس لتوف از برزیل

پایان ترامپ

کرونا جان 4۵۳ نفر دیگر را در ایران گرفت
سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: با فوت ۴۵۳ بیمار دیگر از مبتلایان قطعی به 
کرونا در ۲۴ ساعت گذشته، شمار جانباختگان قطعی بیماری کووید۱۹ در کشور به ۳۹ هزار و ۲۰۲ نفر 
رسید و ۲۷ استان همچنان در وضعیت قرمز کرونا هستند. سیما سادات لاری روز سه شنبه درباره آخرین آمار 
مبتلایان قطعی به ویروس کرونا در کشور و موارد فوت ناشی از این ویروس افزود: در ۲۴ ساعت گذشته تا ظهر 
امروز )۲۰ آبان ۱۳۹۹( و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۱۰ هزار و ۳۳۹ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ 
در کشور شناسایی شد و سه هزار و 88 نفر بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور 
به ۷۰۳ هزار و ۲88 نفر رسید.سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون ۵۳۰ هزار و 6۹۴ نفر از 
بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین ۵۵8۴ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در 
وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند و تاکنون پنج میلیون و ۳۰۲ هزار و ۲۰۰ آزمایش تشخیص 

کووید۱۹ در کشور انجام شده است.

تازه ترین خبر از تولید سریال حضرت معصومه )س(
نگارش فیلمنامه سریال سی قسمتی »حضرت معصومه )س(« به نویسندگی و کارگردانی جواد افشار از 
نیمه گذشت.جواد افشار که کارگردانی سریال هایی چون »کیمیا« و »گاندو« را در کارنامه خود دارد، این روزها 
در حال نگارش فیلمنامه سریال »حضرت معصومه« است.او درباره شرایط تولید این پروژه گفت: »در حال 
حاضر من به همراه حمید رسول پور مشغول نگارش قسمت های پایانی سریال هستیم و فکر می کنم تا پایان 
سال، نگارش فیلمنامه به اتمام برسد تا در سال ۱۴۰۰ برای پیش تولید و تولید سریال آماده شویم.«همچنین 
مجتبی امینی، تهیه کننده سریال حضرت معصومه )س( از انعقاد قرارداد با مرکز سیما فیلم برای تولید این 
پروژه در رده الف ویژه خبر داد.سریال حضرت معصومه )س( به کارگردانی جواد افشار، تهیه کنندگی مجتبی 
امینی و نویسندگی مشترک جواد افشار و حمید رسول پور، روایت گر زندگی حضرت معصومه )س( است که در 

سی قسمت در حال نگارش است.

زمان پخش سریال »نون.خ« اعلام شد
تصویربرداری فصل سوم سریال »نون.خ« به کارگردانی سعید آقاخانی و تهیه کنندگی مهدی فرجی در تهران 
با حفظ پروتکل های بهداشتی ادامه دارد.به گزارش روابط عمومی  سریال، تصویربرداری فصل سوم سریال 
»نون.خ« از اواسط مهر ماه در تهران آغاز شده و همچنان با حفظ پروتکل های بهداشتی ادامه دارد. هر روز 
قبل از آغاز تصویربرداری عوامل و بازیگران با حضور پزشک و با دستگاه های پزشکی تب و میزان اکسیژن خون 
آنها بررسی می شود و همچنین همه عوامل پشت دوربین باید در هنگام حضور در لوکیشن از ماسک استفاده 
کنند.تاکنون ۲۵ درصد از سریال تصویربرداری شده است. فصل سوم سریال »نون.خ« در ۱6 قسمت برای 

پخش در نوروز ۱۴۰۰ از شبکه اول سیما ساخته می شود.

فغانی به لیست بین المللی برمی گردد
سایت فدراسیون فوتبال نوشت: سرپرست فدراسیون فوتبال، کمیته داوران را مامور کرد به قید فوریت موضوع 
دستورالعمل و آیین نامه های مرتبط با معرفی علیرضا فغانی در فهرست داوران بین المللی فوتبال کشورمان را 
از طریق فیفا مجددا بررسی کند. سرپرست فدراسیون فوتبال، کمیته داوران را مامور کرد به قید فوریت موضوع 
دستورالعمل و آیین نامه های مرتبط با معرفی علیرضا فغانی در فهرست داوران بین المللی فوتبال کشورمان را 
از طریق فیفا مجددا بررسی  کند. حیدر بهاروند، سرپرست فدراسیون فوتبال از فریدون اصفهانیان، سرپرست 
کمیته داوران خواسته در اسرع وقت نظر کمیته را برای اقدامات بعدی به اطلاع سرپرست فدراسیون برساند.

آزادی 8 ملوان ایرانی زندانی در تانزانیا
رییس دفتر نمایندگی وزارت امور خارجه در منطقه آزاد چابهار گفت: هشت ملوان ایرانی ساکن سیستان و 
بلوچستان پس از چهار سال تلاش و رایزنی در دارالسلام تانزانیا آزاد و در مسیر بازگشت به میهن اسلامی ایران 
هستند.حمیدرضا طوسی در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت: این ملوانان ایرانی ساکن سیستان و بلوچستان 
حدود چهارسال پیش توسط گارد ساحلی کشور تانزانیا دستگیر و زندانی شدند. وی ادامه داد: با آزاد شدن 
این ملوانان و برگشت آنان به کشور حدود ۲۲ صیاد زندانی در آن کشور داریم که امیدواریم پیگری های بعمل 

آمده موجب تسریع در فرایند رسیدگی قضایی به پرونده آنان و شاهد آزادی همه ملوانان باشیم.

روایت ضرغامی از شرط برای ورود آمریکا به برجام 
عزت الله ضرغامی عضو شورای عالی فضای مجازی درباره شرط ورود آمریکا به برجام طی توییتی نوشت: 
تکلیف ما با آمریکا از همیشه روشن تر است. برداشتن کامل تحریم ها شرط اولیه ورود آنان به برجام است. این 
شرط، دموکرات و جمهوریخواه نمی شناسد. مقدم داشتن هر موضوع دیگر، دور کردن ملت ایران از مطالبات 

قانونی و بازی در زمین دشمنان آنان است.

معاون خدمات شهری شهرداری قم خبرداد

ابلاغ وظایف مناطق هشتگانه برای 
مقابله با آب گرفتگی ها

معاون خدمات شهری شهرداری قم از ابلاغ وظایف مناطق هشتگانه شهری 
برای مقابله با آب گرفتگی ها خبر داد.

سید امیر سامع با توجه به برنامه های شهرداری برای مدیریت آبهای سطحی، 
دوره های  یا  اقلیم  تغییر  دلیل  به  بارندگی ها  وقت ها  بعضی  داشت:  اظهار 
خشکسالی و ترسالی که یک مسئله کاملًا تخصصی است با شدت بیشتری 
همراه هستند به طوری که در استان قم در سال گذشته ظرف ۲۰ دقیقه حدود 
۳۰ میلی متر بارندگی داشتم و در شهر قم هم سابقه ۲۳ میلی متر بارندگی در 
۲۰ دقیقه را در یکی دو سال گذشته داشته ایم. معاون خدمات شهری شهرداری 
قم با تأکید بر اینکه شرایط جدید بارش ها ضرورت پیش بینی های لازم را بیشتر 
می کند، تأکید کرد: هرسال در بودجه شهرداری ردیف بودجه ای برای جمع آوری 
و دفع آب های سطحی پیش بینی می شود اما در سال ۹8 به صورت ویژه به این 
موضوع پرداخته شد. سامع ادامه داد: جلسات خیلی خوبی با شهرداران مناطق 
و حوزه فنی و خدمات شهری شهرداری برگزار شد و نتیجه بازدیدها با حضور 
کارشناسان در قالب فیلم و گزارش مستند شد و از سوی دیگر هم گزارش هایی 
که در۱۳۷ و مرکز تماس آتش نشانی داشتیم بررسی و رسیدگی شد و مجموع این 
اطلاعات  صورت جلسه شد. وی بابیان اینکه درنتیجه این صورت جلسه ها برای 
هر منطقه حدود ۱۵ تا ۳۰ بند تعریف شد، تصریح کرد: این صورت جلسه ها به 
شهرداران مناطق ابلاغ شد و مناطق متعهد شدند که در راستای رفع این موارد 
اقدام کنند. به گفته معاون خدمات شهری شهرداری قم همه مناطق یک الی 
دو ردیف کلی دارند که مجموعه اقدامات جزئی که باید صورت بگیرد مانند نهری 
که باید روی آن تعریضی صورت بگیرد یا خط لوله ای که باید ادامه پیدا کند و 
کارهایی مانند این همگی در این ردیف ها انجام می شود. سامع افزود: علاوه بر 
این کارهای گسترده تری هم در این صورت جلسات به مناطق ابلاغ شده است که 
باید حتماً با نام برای آن در بودجه ردیف تعیین می شد بنابراین برای کارهایی که 
در سال ۹8 ردیف در بودجه وجود نداشت در سال ۹۹ ردیف پیش بینی شد و در 
دستور کار قرار گرفت. به گفته وی با توجه به همراهی بخش طراحی در بازدیدها و 
جلسات طراحی های لازم برای اجرای پروژه های آب گرفتگی هم هم زمان در حال 
انجام است. معاون خدمات شهری شهرداری قم افزود: آخرین نتیجه ای که بعد از 
چند مرحله بازدید از اقدامات مناطق به وجود آمده است این است که از بین ۱۵ 
تا ۳۰ بند مانده اکثریت موارد نهایی شده اما ازهر منطقه حدود ۳ الی ۵ مورد که 

نیاز به وقت و تمرکز بیشتری داشته است هنوز نهایی نشده است.

با حضور امام جمعه قم صورت گرفت 

آغاز کاشت نهال در بوستان 
یادمان شهدای قم 

عصر دیروزآیین کاشت نهال و آغاز عملیات اجرایی بوستان یادمان 6۰۹۰ شهید 
استان قم  برگزار شد.

همزمان با ایام روز قم و در راستای برنامه های کنگره ملی شهدای استان قم، 
آیین غرس 6۰۹۰ نهال به یاد 6۰۹۰ شهید استان قم و آغاز عملیات اجرایی 

بوستان یادمان شهدا با حضور شهردار قم و مدیران استانی و شهری برگزار شد. 
در این آیین آیت الله سعیدی  امام جمعه قم در این آیین پس از کاشت نهال 
زیتون در این بوستان گفت: انجام این اقدام برای حفظ و پاسداشت نام شهدا 
تجلیلی پسندیده است و انتظار می رود که سیره و روش زندگی شهدا هم در تمام 
زندگی مردم جریان پیدا کند. معاون خدمات شهری  شهرداری قم نیز  در این 
آیین گفت: در بوستان یادمان شهدای استان برای 6۰۹۰ شهید استان نهال 
زیتون، انار و انجیر و سرو که سازگار با اقلیم استان هستند با حضور خانواده های 
شهدا کاشته می شود. سامع ادامه داد: این بوستان تا یک  سال آینده تکمیل 
اوقات  گذراندن  برای  مناسب  محلی  سبز  فضای  سرانه  افزایش  بر  علاوه  و 

همشهریان می باشد.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم این درخصوص  گفت: 
این نهال ها از میوه های قرآنی مانند انجیر، انار و زیتون انتخاب شده و از درخت 

سرو هم به عنوان نماد مقاومت استفاده می  شود. 
جوادیان با اشاره به اینکه از سال گذشته پیشنهاد این بوستان همزمان با جریان 
کنگره ملی شهدای استان قم داده شد، اظهار داشت: شهردار در مراسم رونمایی 

از المان کنگره قول داده بودند که این بوستان امسال کلنگ زنی شود.
پیام جوادیان به بودجه 6 میلیارد ریالی بوستان یادمان شهدا برای امسال اشاره 
کرد و گفت: امیدواریم بتوانیم تا آخر سال بخش قابل توجهی از این بوستان 
را نهال کاری کنیم.  بوستان یادمان شهدا در مساحت صد هزار متر مربعی 
یادمان شهدای گمنام قرار دارد. گفتنی است  و  نبی  در مجاورت کوه خضر 
خانواده های شهدا در صوت تمایل می توانند برای کاشت نهال به یاد شهید خود 

در این بوستان اقدام کنند.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

اتوبوسرانی به حمایت های
 ملی و استانی نیاز دارد

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: سازمان اتوبوسرانی برای ادامه 
مطلوب فعالیت هایش به حمایت های ملی و استانی نیاز دارد.

عباس ذاکریان مشکلات حوزه حمل ونقل را با شیوع ویروس کرونا موردتوجه 
قرارداد و اظهار داشت: یکی از چالش های ایجادشده در حوزه حمل ونقل و 

ترافیک با شیوع ویروس کرونا کاهش درآمدهای این حوزه است.
از  اتوبوسرانی  ناوگان  به تعطیلی  ترافیک شهرداری قم  و  معاون حمل ونقل 
اسفندماه ۹8 اشاره کرد و افزود: با شیوه ویروس کرونا و ابلاغ دستورالعمل های 

ستاد ملی مبارزه با کرونا ناوگان اتوبوسرانی شهر قم به مدت ۴ ماه تعطیل شد.
ذاکریان ادامه داد: هر اتوبوس با هزینه بیش از یک میلیارد و ۷۰۰ هزار تومان 
خریداری شده و بعد از 6 ماه به علت استهلاک بالا هزینه سنگینی برای شهرداری 
دارد. وی هزینه روزانه هر اتوبوس را به صورت روزانه ۴۵۰ هزار تومان دانست و 
تصریح کرد: هر اتوبوس در دو شیفت و با دو راننده در محور فعالیت کرده که روزانه 
بین ۴۵۰ هزار تومان تا ۵۰۰ هزار تومان هزینه دارد. معاون حمل ونقل و ترافیک 
شهرداری قم درآمد هر دستگاه اتوبوس را روزانه ۱۵۰ الی ۱8۰ هزار تومان اعلام 
و خاطرنشان کرد: با احتساب درآمد هر دستگاه اتوبوس، روزانه ۲۵۰ تا ۳۰۰ هزار 

تومان هزینه حمل ونقل عمومی در شهر است که به شهرداری تحمیل می شود.
ذاکریان سازمان اتوبوسرانی را نیازمند حمایت های ملی و استانی خواند و 
از طرف دولت  اتوبوسرانی  یارانه های سازمان  تأکید کرد: در چند سال اخیر 
پرداخت نشده و شهرداری به صورت خودگردان و با هزینه هایی سنگین در حال 
خدمات رسانی به مردم است. وی در پایان بیان کرد: اورهال کردن اتوبوس ها و 
تغییر سیاست های شهرداری برای نوسازی اتوبوس به جای خرید توانسته در 

بسیاری از هزینه ها و نوسازی ناوگان اتوبوسرانی تأثیر داشته باشد.

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری قم:

۸۰ درصد واحدهای شهرک 
خودرویی واگذار شده است

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم از واگذاری 8۰ درصد واحدهای شهرک خودرویی به صاحبان صنف خبر داد.

علیرضا مظفری در گفت و گو با شهرنیوز، با اشاره به وضعیت شهرک خودرویی، 
اظهار داشت: همانطور که در عنوان سازمان به عنوان »سازمان میادی، میوه و تره 
بار و ساماندهی مشاغل شهری« ذکر شده است بحث ساماندهی مشاغل شهری 

به عنوان یکی از رسالت های سازمان است.
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم با بیان اینکه ساماندهی مشاغل کاری بوده است که از سال های گذشته انجام 
شده اما تکمیل نشده بود، افزود: ماموریت اصلی سازمان جمع آوری صنوفی 

است که مخل آرامش و سلامت شهروندان هستند.

استاندار قم، مدیران اجرایی و دستگاه های خدمات رسان را خدمتگزار 
کارآفرینان معرفی و بر ضرورت حمایت عملی از کارآفرینان تأکید کرد. 

بهرام سرمست دیروز در برنامه »سه شنبه های اقتصادی استاندار قم« در 
بازدید از دو شرکت بخش خصوصی و همچنین افتتاح یک واحد تولیدی 
با هدف  بازدیدها  این  این که  بیان  با  شکلات در شهرک صنعتی شکوهیه 
خداقوت گفتن به کارآفرینان و همچنین رصد مسائل و مشکلات آنان انجام می 
گیرد اظهار کرد: حمایت همیشگی از کارآفرینان وظیفه ماست و البته در این 
بازدیدها تلاش می کنیم تا با رفع برخی موانع، امکان توسعه این خدمات را 

نیز فراهم کنیم.
وی حمایت مدیران اجرایی از طرح های اشتغال زایی کارآفرینان قمی را 
ضروری خواند و تصریح کرد: مدیران استان باید برای حل مشکلات کارآفرینان 

در صحنه باشند و اقدام عملی انجام دهند.
اقتصادی و سرمایه  از کارآفرینان، فعالان  ادامه داد: حمایت  استاندار قم 
گذاران بخش خصوصی در دستور کار دولت است و از این رو مدیران استانی هم 

باید در عمل حمایت خود را از این افراد حاضر در صحنه نشان دهند.
وی اضافه کرد: اهتمام مدیریت استان، ایجاد بستر مناسب برای جذب و 

حضور سرمایه گذاران و نقش آفرینی آنان در حوزه اقتصادی است.
سرمست افزود: بازدیدهای اقتصادی از واحدهای استانی این نکته را آشکار 

می کند که بسیاری از کارآفرینان ما هم در شناخت ذائقه مشتریان و هم در 
استفاده از فناوری های نوین پیشرفت داشته اند و به همین دلیل نه تنها در بُعد 

استانی و ملی، بلکه حتی در بازارهای جهانی هم امکان حضور و رقابت دارند.
خادمان  را  رسان  خدمات  های  دستگاه  و  اجرایی  مدیران  قم  استاندار 
کارآفرینان خواند و گفت: کارآفرینی و تولید در بخش خصوصی یک اولویت 
است که باید توجه ویژه ای از سوی مدیران به آن و در مقام عمل دیده و دنبال 

شود.
شهرک عقیق ویژه انگشترسازی احداث می شود

 استاندار قم همچنین درجلسه ویدیو کنفرانس سنگ های قیمتی با اشاره به 
ظرفیت استان در زمینه انگشترسازی گفت: زمینی در اتوبان قم تهران جنب 

نمایشگاه بین المللی قم ویژه صنف انگشتر سازها اختصاص می دهیم.
ویژه  عقیق  شهرک  احداث  بلندمدت  طرح  داشت:  اظهار  سرمست 

انگشترسازی مدنظر است.
وی با اشاره به ظرفیت استان قم درزمینهٔ انگشترسازی افزود: زمینی در اتوبان 
قم تهران جنب نمایشگاه بین المللی قم ویژه صنف انگشترسازی اختصاص 

می دهیم.
استاندار قم بیان کرد: با توجه به اینکه اخیراً موفق شدیم قم را به عنوان شهر 
ملی انگشتر در میراث فرهنگی به ثبت برسانیم این ظرفیت در قم وجود دارد که 

به صورت بلندمدت شاهد شهرک تخصصی انگشتر باشیم.
سرمست به ظرفیت های عظیم قم در زمینهٔ فراورده های معدنی اشاره کرد و 
گفت: از سوی هیئت دولت اقدامات لازم انجام شده و از وزیر صمت درخواست 

می کنیم تا پیگیری های مدنظر را انجام دهد.
وی تصریح کرد: باید در کنار معادن موجود استان امکان فراوری داشته باشیم 
تا توجیه اقتصادی داشته باشد، درزمینهٔ بهره مندی از  دریاچه نمک نیاز به 
سرمایه گذاری داریم تا راه دسترسی مناسب ایجاد شود، باید سرمایه گذار پیدا 
کنیم تا موضوع گردشگری، معدنی و اقتصادی دریاچه نمک را موردتوجه قرار 

دهد.
استاندار قم بابیان اینکه قم دارای معادن آهن و مس و طلا است و قم را 
می توانیم استان معدنی بدانیم، خاطرنشان کرد: هیئت وزیران در چند سال 
قبل محوریت بهره برداری از معادن دریاچه نمک را به قم واگذار کرد و هر 

فعالیتی که در این دریاچه انجام می شود باید با محوریت قم باشد.

 استاندار قم:

مدیران اجرایی خادم کارآفرینان هستند

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد

توقیف موتورسیکلت 7 میلیاردی غیرمجاز 
جانشین فرماندهی انتظامی استان قم از توقیف یک دستگاه موتورسیکلت قاچاق به ارزش ۷ میلیارد 
و ۵۰۰ میلیون ریال در قم خبر داد.   سرهنگ "بهادر اسماعیلی" اظهار داشت: کارآگاهان پلیس امنیت 
اقتصادی استان در اجرای طرح مبارزه با قاچاق کالا، با هماهنگی مقام قضائی استان یک دستگاه 
با اشاره به این که  موتورسیکلت غیرمجاز و قاچاق را در کمربندی امام علی)ع( متوقف کردند. وی 
موتورسیکلت توقیف شده از نوع سوزوکی ۱۴۰۰ است، افزود : کارشناسان ارزش وسیله نقلیه فاقد مجوز 
گمرکی و قاچاق را ۷ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال برآورد کردند که در ادامه، متخلف نیز با تشکیل پرونده 
به مرجع قضائی استان معرفی شد. جانشین فرماندهی انتظامی استان قم بیان اینکه طرح برخورد با 
دارندگان موتورسیکلت های قاچاق به صورت جدی در دستور کار این فرماندهی قرار دارد از شهروندان 
خواست؛ در صورت اطلاع از موارد مشابه، موضوع را هر چه سریعتراز طریق پل ارتباطی ۱۱۰ با پلیس 

در میان بگذارند.
 

سرپرست پلیس امنیت اقتصادی استان قم :

کشف 7۰ راس دام قاچاق در قم
سرپرست پلیس امنیت اقتصادی استان قم از کشف ۷۰ راس دام قاچاق در قم خبر داد. 

 سرهنگ "نصر الله سپهوند" اظهار داشت: در پی اجرای طرح مبارزه با قاچاق، کارآگاهان پلیس امنیت 
اقتصادی استان حین کنترل خودروهای عبوری در محور جاده قدیم "قم-تهران" یک دستگاه خودرو 
خاور ایسوزو را به ظن حمل قاچاق متوقف کردند. وی با بیان اینکه پس از بررسی ماموران مشخص شد، 
خودرو حامل احشام فاقد مجوز حمل است، گفت: در بازرسی از خودرو خاور ایسوزو توقیفی ۷۰ راس 
گوسفند قاچاق کشف و راننده نیز دستگیر شد. سرپرست پلیس امنیت اقتصادی استان قم با اشاره به 
اینکه متهم قصد انتقال دام های قاچاق به استان همجوار را داشته است، گفت: کارشناسان ارزش تقریبی 
دام های قاچاق مکشوفه را یک میلیارد و ۴۰۰ میلیون ریال اعلام کردند. سرهنگ سپهوند تصریح کرد: 

در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم 
گفت : هشتاد و نه پروژه نیمه تمام صنعتی در هشت 

ماه سال جاری راه اندازی شده است.
محمود سیجانی در برنامه گفتگویی اهداف طراحی 
شده در سال جهش تولید را مورد توجه قرار داد و گفت: 

بخش زیادی از این اهداف محقق شده است.
افزود: براساس پیش بینی ها ۱8۰ پروژه نیمه  وی 
تمام باید راه اندازی شود که تاکنون 8۹ پروژه آن به 
راکد  پروژه  نتیجه رسیده است. وی اضافه کرد: ۱8 
نیز در هشت ماه گذشته احیا شده است که باید به 
۲۵ واحد برسد. رئیس سازمان صمت از صرفه جویی 

سخن  امسال  اول  نیمه  در  دلاری  میلیون  ارزی ۵۱ 
گفت و افزود: براساس پیش بینی ها این میزان نیز باید 
به 8۰ میلیون دلار افزایش یابد. سیجانی همچنین از 
صادرات ۱۰8 میلیون دلاری استان در نیمه اول سال 
این  بینی ها  پیش  براساس  گفت:  و  داد  خبر  جاری 
میزان نیز باید به ۲۱۰ میلیون دلار افزایش یابد. رئیس 
سازمان صمت به برنامه های هفت گانه استان برای 
جهش تولید اشاره کرد و گفت : توسعه صنایع معدنی 
واحد های  توسعه  و  حفظ  خارجی،  تجارت  توسعه   ،
موجود و تامین مالی واحد های صنعتی از مهمترین 
تامین  بخش  در  افزود:  سیجانی  هاست.  برنامه  این 

مالی واحد های صنعتی امسال ۱۱۰۰ میلیارد تومان 
تسهیلات رونق تولید به استان اختصاص یافته است 
که تاکنون ۷8 واحد صنعتی از آن بهره مند شده اند. 
وی خاطرنشان کرد: تسهیلات جهش تولید استان قم 
نیز امسال هفتصد میلیارد تومان است که ۳6۷ میلیارد 
تومان آن به بخش صنعت و مابقی به بخش گردشگری 
و کشاورزی پرداخت خواهد شد. وی با اشاره به اینکه 
اختصاص  استان  بزرگ  طرح   ۲۹ به  تسهیلات  این 
یافته است، افزود: در بخش صنعت، این تسهیلات به 
طرح هایی که سهم زیادی در اشتغال و صادرات دارند 

اختصاص می یابد.

رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم خبرداد

راه اندازی ۸۹ پروژه نیمه تمام صنعتی 

 سرپرست اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم گفت: کاروان سرمایه 
گذاری در ۲۲ آبان ماه به صورت مجازی در قم برگزار می شود.

جواد غلام پور  ضمن اعلام حمایت وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات از کسب 
و کارهای نوپای حوزه فناوری اطلاعات و شرکت های دانش بنیان و استارتاپ 
های این حوزه اظهار داشت: کاروان سرمایه گذاری توسط ۱۰۰ استارتاپ و 
شتاب دهنده صدران و با همکاری معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، 

صندوق پژوهش و فناوری کریمه، پارک علم و فناوری استان برگزار خواهد شد.
پلتفرم  هنر،  اسلامی  موسسه  برکت،  دانش بنیان  موسسه  افزود:  پور  غلام 
باسلام و دانشگاه ادیان و مذاهب را نیز از دیگر دست اندرکاران برگزاری این 
کاروان هستند تا بتوانند با سرمایه گذاری درست، پشتیبانی و راهبری مستمر 
تیم های حاضر را به موفقیت برسانند. وی در ادامه افزود: در این رویداد نماینده 
شتاب دهنده ها و سرمایه گذاران ملی از جمله ۱۰۰ استارتاپ، خانه نوآوری، 
صندوق سرمایه گذاری اجوتک و صندوق سرمایه گذاری شناسا نیز حضور دارند 

تا بتوانند به صورت مشترک بر روی استارتاپ ها سرمایه گذاری کنند.
و  داوران  سوی  از  استان  استارتاپی  تیم های  گفت:  همچنین  غلام پور 

سرمایه گذاران کشوری در این رویداد بررسی خواهند شد.
سرپرست ارتباطات قم با اشاره به نخستین تجربه برگزاری سرمایه گذاری به 
صورت مجازی تصریح کرد: مزیت های برگزاری غیر حضوری این رویداد فناورانه 
کاهش آمد و شدها و هزینه های مربوط است  از این رو امیدواریم فناوران و شرکت 
های دانش بنیان و سایر مخاطبان از این کاروان استقبال نموده و سرمایه گذاران 

بومی بتوانند ایده های خود را عرضه کنند.
وی در ادامه تصریح کرد: وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات تاکنون با انواع 
طرح ها نظیر ایران کارفا و ایران نوآفرین توانسته تسهیلات و حمایت های بسیاری 
را در راستای تقویت و توسعه کسب و کارهای نوپای حوزه فناوری اطلاعات و 
استارتاپها ارایه دهد. غلام پور افزود: بسته تسهیلاتی ۱۰۰ میلیارد ریالی  به کسب 
و کارهای نوپا دارای اپلیکیشن و بازی های موبایلی، کسب و کارهای غیر نوپا، 
واحدهای صنفی، حمایت از توسعه پلتفرم های ارائه خدمات و عرضه کنندگان 
محصول بر بستر پلتفرم های مبتنی بر فناوری اطلاعات، برگزیدگان رویدادهای 
نوآوری، ایجاد و توسعه شتاب دهنده های تخصصی و ایجاد و توسعه صندوق 

های جسورانه پرداخت خواهد شد.

سرپرست اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم :

کاروان سرمایه گذاری به صورت مجازی در قم برگزار می شود

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده
آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده شرکت رخشان 

گونی ماهگون با مسئولیت محدود به شماره ثبت
 ۱۷۱۱۸ و شناسه ملی ۱۴۰۰۸۸۹۷۹۲۰

بدینوسیله از کلیه شرکا شرکت و یا نمایندگان قانونی آنان 
دعوت می گردد تا در جلسه مجمع عمومی فوق العاده که 
در ساعت ۱۰ صبح در تاریخ ۱۳۹۹/۰۹/۰۲ که در محل 

شرکت تشکیل می گردد حضور فرمائید.
دستور جلسه

۱-انحلال شرکت
۲-تعیین مدیر یا مدیران تصفیه

رییس هیات مدیره - آقای وحید شعبانیان


